
۵۲ درصد مالیات کشور از استان تهران اخذ می شود
اســتاندارد تهران با بیان اینکه ۵۲ درصد از مالیات کشور از استان تهران 
خلق می شود، گفت: ســامانه صدور مجوزها مانع پیشرفت نیست و مانند 

گذشته مرجعیت اصناف به عنوان تأیید نهایی پذیرفته می شود.
 علیرضا فخاری در آئین بزرگداشت روز ملی اصناف اظهار داشت: با تلاش 
بخش های اقتصادی نزدیک به ۴۰ درصد GDP کشور از طریق اصناف به 
حرکت درآمده است.استاندار تهران افزود: همچنین ۵۲ درصد از مالیات 
کشور از اســتان تهران خلق می شــود که این محصول تلاش اصناف در 

گردش اقتصادی کشور است.
فخاری تاکید کرد: در حوزه اقتصــادی مخصوصاً در بخش اصناف ممکن 
است مشکلاتی وجود داشته باشد که بحران زا نیست و قابل حل است لذا 

اگر تمرکز در این مسائل صورت گیرد با تعامل مشکلات قابل حل است.
وی با اشــاره به قانون نظام صنفی گفت: اصلاح این قانون یکی از الزامات 
است که اصناف را به آرامش می رســاند لذا با توجه به قانون نظام صنفی 
قبلی که مشکلاتی برای اصناف داشته لازم است که اصلاح آن در دستور 

کار مجلس قرار گیرد.
استاندار تهران درباره ســامانه صدور مجوزها نیز تاکید کرد: این سامانه 
مانع پیشرفت نیســت و مانند گذشــته مرجعیت اصناف به عنوان تأیید 

نهایی پذیرفته می شود.
همچنین علی توســطی رئیس اتاق اصناف تهران در این مراســم با بیان 
اینکه ما هیچ مطالبه گری و زیاده خواهی از بخش های دولتی و حاکمیتی 
نداریم و آنچه که می خواهیم حرکت به ســمت تحقق شــعار سال است، 
اظهار داشت: وقتی رهبری شعار ســال را با عنوان مهار تورم و رشد تولید 
نامگذاری می کنند به منزله آن اســت که چراغ راه را به ما نشان داده اند و 

بنابراین هدف ما دستیابی به شعار سال است.
وی از رئیس مجلس -که در مراسم حضور داشت- خواست که مجلس در 
ارتباط با اصلاح قانون نظام صنفــی و بازنگری خلاء های موجود در درگاه 

ملی مجوزهای کسب و کار، کمک کند.

مالیات  بیشتر قوانین به نفع مستاجر است

اجاره داری در کشورهای همسایه
خریدار  بــازار اجاره بها در کشــورهای 
همســایه بــا توجه بــه اقتصــادی که در 
کشورهایشــان حاکم اســت با ایران بسیار 
متفاوت است به طوریکه در بررسی اجمالی 
مشخص شد که اکثر قوانین به نفع مستاجر 
اســت. با آغاز تیر ماه عملًا بــه فصل جابه 
جایی ها رسیدیم و مشــکلات مستأجران 
بیشتر از گذشته به چشــم می آید، با توجه 
به غیرحرفه ای بودن بســیاری از بنگاه های 
مشــاور املاک در ایران، مســئله واکاوی 
حقوقــی موجر و مســتأجر چنــدان مورد 
توجه قرار نگرفته و در کشــور این مســئله 
بــه توافقات طرفیــن بســتگی دارد اما در 
کشــورهای دیگر جهان، حقوق یاد شده در 
بسترهای دقیق با ضمانت اجرایی دقیق تر 

مورد بهره برداری قرار می گیرد.
بر این اســاس، حقــوق موجر و مســتأجر 
از جملــه موضوعاتی اســت کــه در بازار 
اجــاره و مدیریت آن بســیار مــورد توجه 
سیاســتگذاران و برنامه ریزان اســت و به 
تجربه کشــورهای همســایه درخصوص 

اجاره بها نگاهی می اندازیم.

تاجیکستان
در تاجیکستان مشــاور املاک وجود ندارد 
و آگهی املاک در ســایت ها دیده می شود، 
کرایه خانه ها معمولاً به صورت ماهانه است. 
اگر روزانــه بخواهید، قیمــت روزانه بالاتر 
اســت. همان خانه با اجاره ماهی ۳۵۰ دلار 
را بخواهید مثلًا بــرای ۱ هفته اجاره نمائید 
بایــد روزی ۲۰ تــا ۳۰ دلار بدهیــد. تمام 
کرایه خانه همان اول گرفته می شود و قابل 
استرداد نیســت. ضمناً هیچ پولی به عنوان 
رهن یا پیــش گرفته نمی شود.سیســتم 
گازرســانی این کشــور به دلیل اختلاف با 
کشور ازبکســتان به حالت تعلیق درآمده 
و گاز نــدارد. بنابراین پخت و پــز خانگی با 

گازهای برقی انجام می شود.

ارمنستان
جهت اجــاره خانه در ارمنســتان توجه به 
نکاتی چون موقعیت مکانــی ملک، معامله 
با مؤسسات و دفاتر معتبر و همچنین واقف 
بودن بر مدت ســاخت ملک بســیار حائز 
اهمیت است. افراد می بایســت خانه ای را 
جهت ســکونت انتخاب کنند کــه دارای 
شــرایطی ایده آل برای رفــت و آمد بوده و 
شــخص کمترین هزینه را جهــت حمل و 
نقل متحمل شــود. همچنین بــا توجه به 

طبقه بندی امــلاک در شــهرهای بزرگ 
چون ایروان به دو گونه نوساز و کمونیستی 
)قدیمــی( شــخص ملزم اســت اطلاعات 
دقیقی درخصوص سال ساخت ملک مورد 
نظر داشته باشــد. ســاختمان های نوساز 
دارای امنیــت بالاتــری بــوده و همگی از 
امکاناتی چون آسانســور برخوردارند؛ قابل 
پیش بینی اســت که هزینه پرداختی برای 

آنها نیز به طبع بیشتر می باشد.
با توجه به میانگین درآمد در ارمنستان که 
حدود ۲۹۰ هزار درام است می توان چنین 
اظهار داشت که هزینه اجاره مسکن نسبت 
به کشورهایی چون ترکیه مقرون به صرفه 
بوده و بخش زیادی از درآمد فرد را شــامل 
نمی شود. خرید و اجاره ملک در ارمنستان 
برای متقاضیــان بین المللی مجــاز بوده و 
هیچ تفاوتی در امر بازار مســکن میان اتباع 
این کشــور و مهاجرین وجود نــدارد. ذکر 
این نکته حائز اهمیت اســت که امکان اخذ 
اقامت ارمنســتان تنها برای افرادی فراهم 
اســت که اقدام به خرید ملک در این کشور 
نمایند و اجاره مســکن چنین شــرایطی را 
ایجاد نمی کند. هزینــه ماهیانه اجاره یک 
آپارتمان تــک خواب در شــهرهایی نظیر 
وانــادزور و گوریس ۱۱۰ هزار درام اســت. 
این قیمــت در شــهرهای بزرگ تر و مدرن 
تری چون ایــروان ۱.۵ برابر بــوده و حدود 

۱۷۰۰۰۰ درام برآورد می شود.
امکان عقــد قرارداد به صورت شــفاهی در 

ارمنستان رایج نبوده و دو طرف می بایست 
ضوابط و موارد مــورد توافــق را به صورت 
کتبی یادداشــت نمایند. به دلیل متداول 
بودن کلاهبرداری در این زمینه، پیشنهاد 
می کنیم جهــت انعقاد قرارداد رســمی به 
سراغ مؤسســات معتبر حاضر در شهرهای 
مختلف ارمنســتان بروید؛ ضوابط و قوانین 
ارمنستان در این زمینه پیچیده نمی باشد. 
اجاره بهای مسکن و مدت زمان توافق شده 
برای ســکونت فرد دو نکته ای است که ذکر 

آنها الزامی است.

دبی
اجاره ی ویــلا یا آپارتمان برای بســیاری از 
افراد ساکن در امارات، گزینه ی پیش فرض 
محسوب می شــود. هنگامی که به امارات 
نقل مکان می کنید، یکــی از اولین قدم ها 
پیدا کردن مکان مناسب برای زندگی بوده و 
برای بسیاری اولین گزینه اجاره کردن یک 
خانه است.فردی که می خواهد در دبی خانه 

اجاره کند باید این قوانین را مطلع باشد.
۱( در صورت افزایش اجــاره، صاحب خانه 
باید از ۳ ماه قبل این موضوع را به مســتأجر 

اطلاع دهد.
۲( افزایش اجــاره نمی تواند بیــش از حد 
مجاز باشــد؛ اجاره ها در بخش های مختلف 
دبی متفاوت است و مســتأجر و صاحبخانه 
هر کدام می دانند شرایط اجاره چگونه است 
و براین اســاس امکان تغییر بیش از اندازه 

اجاره بها وجود ندارد.
اگر صاحب خانــه تصمیم بگیــرد اجاره ی 
شــما را بالا ببرد، نمی تواند مبلغ را بیش از 
حد تعیین شده توسط سازمان املاک دبی 
)DLD( افزایــش دهد. این حد بســته به 
میانگین اجاره ی منطقــه ی محل زندگی 

تعیین می شود و بدین ترتیب است:
اگر مبلغ اجاره ی کنونــی ۲۱ تا ۳۰ درصد 
از میانگیــن اجاره ی واحدهای مشــابه در 
منطقه کمتر باشــد، صاحب خانه حق دارد 
در زمان تمدید قرارداد اجاره را تا ۱۰ درصد 
افزایش دهد.اگر مبلــغ اجاره ی کنونی ۳۱ 
تا ۴۰ درصــد از میانگین اجاره ی واحدهای 
مشــابه در منطقه کمتر باشد، صاحب خانه 
حق دارد در زمان تمدیــد قرارداد اجاره را تا 

۱۵ درصد افزایش دهد.
اگر مبلغ اجاره ی کنونی بیش از ۴۰ درصد 
از میانگیــن اجاره ی واحدهای مشــابه در 
منطقه کمتر باشــد، صاحب خانه حق دارد 
در زمان تمدید قرارداد اجاره را تا ۲۰ درصد 

افزایش دهد.
۳( صاحب خانه حق ندارد به دلیل تأخیر در 

پرداخت اجاره، آب یا برق واحد را قطع کند
عدم پرداخت به موقع اجاره می تواند عواقب 
جدی از قبیل حکم تخلیه داشــته باشد. اما 
با این حال صاحب خانه ی شــما حق ندارد 
به این خاطر، آب یا برق واحد مســکونی را 
قطع کند. این موضوع به وضــوح در قانون 
اجاره ی دبی ذکر شــده و اگر صاحب خانه 

این قانون را زیر پا بگذارد، مستأجر حق دارد 
در مرکز اختلافات موجر و مستأجر تنظیم 
دادخواست کند تا صاحب خانه مجبور شود 
آب یا برق را دوباره وصــل کند. هنگامی که 
دادخواســت تنظیم شــود، قاضی حکم را 

ظرف ۲۴ ساعت صادر خواهد کرد.
۴( حکم تخلیه در مــوارد خاصی باید از ۱۲ 

ماه قبل صادر شود
در دو مورد خاص، صاحــب خانه به صورت 
قانونی متعهد اســت که از ۱۲ مــاه قبل به 
مستأجر برای تخلیه اطلاع بدهد؛ تخلیه به 
دلیل بازسازی یا تعمیرات اساسی، و تخلیه 

به دلیل تخریب ملک.
۵( اجــاره ی ثانوی )sublet( تأیید نشــده 

می تواند منجر به تخلیه شود
در قانون اجاره ی دبی مــواردی وجود دارد 
که صاحب خانــه به طور قانونــی اجازه ی 
تخلیه ی ملــک را دارد. این موارد شــامل 
وقتی می شوند که مســتأجر تا ۳۰ روز بعد 
از اخطاریه اجاره معوقــه را پرداخت نکند، 
مســتأجر از ملک برای اهداف غیرقانونی یا 
مواردی که خلاف شــرع و هنجار عمومی 
هستند اســتفاده کند یا مســتأجر ملک را 
بدون تأیید صاحب خانه در اختیار مستأجر 

ثانویه بگذارد.
۶( پیش از نقل مکان بــه منطقه ی جدید، 
می توانیــد میانگین اجــاره ی آن منطقه را 

بررسی کنید
اگر در حال نقل مکان بــه محله ی جدیدی 
هســتید و می خواهید بدانیــد که قیمت 
مناسب و معقولی به شــما پیشنهاد شده یا 
DXBin�  خیر، می توانید از طریق پلتفرم
teract.com که اطلاعــات تراکنش های 
ملکی سازمان املاک دبی را در اختیار شما 
می گــذارد، از مبلغ اجاره های پیشــین آن 

ملک مطلع شوید.
tenancy con�( قــرارداد اجاره نامــه )۷

tract( با اجاری )Ejari( متفاوت است
با این که این دو اســم ممکن اســت برای 
یک منظور اســتفاده شــوند، اما اجاره نامه 
صرفاً قراردادی اســت که با صاحب خانه ی 
خود امضا کرده اید، در حالــی که اجاری به 
فرآیند ثبت این قرارداد در ســازمان املاک 
دبی گفتــه می شــود. برای ثبــت اجاری 
باید اطلاعات زیر را اختیار داشــته باشید: 
نام شــرکت اجاره مســکن یــا اطلاعات 
صاحب خانــه از قبیل کپی پاســپورت، و 
مفاد قرارداد. هزینه ی ثبت در اجاری نیز به 

عهده ی مستاجر است.

بانک مرکزی اعلام کرد

وز مشمول کارمزد می شوند خریدهای کارتی از  امر
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کارگران فریادمی کشند چون دادستانی نیست!   
هوشــنگ صدفی حال تصور کنیدکارگری که ازسحر تاشــام زیر هرم آفتاب 
درمناطق جنوبی ؛شــرقی ؛غربی ومرکزی ایران با عرق جبین کارمی کند اما تنها 
قوت لایموتش همان مزد روزانه ای اســت که توسط شورای عالی کارمصوب شده 
وبدتــر ازآن ؛ هیچ یک از تصویب کننــدگان مزد و مزایای کارگران ســال۱۴۰۲ ؛ 

تاکنون  درکسوت کارگری نبوده اند.

یادداشت

 نتیجه ممنوعیت واردات چه بود؟

عرضه بی دردسر لوازم خانگی قاچاق
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قالیباف:
وهای جوان در اصناف باید تحول   نیر

 ایجاد کنند
رئیس مجلس گفت: نحوه کار، ساختارســازی، نهادسازی و فعالیت ها 
در حوزه های اقتصادی و اصناف متفاوت شده است و نیروهای جوان در 

این بخش باید تحول ایجاد کنند.
 محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اســلامی در مراسم روز ملی 
اصناف با بیان اینکه اصناف در تمام دوران انقلاب اسلامی نقش مهمی 
را بازی کرده اند اما ما نتوانســته ایم از تمام ظرفیت های مردمی و مدنی 
آنها به درستی استفاده کنیم، اظهار داشت: با نگاه به تاریخ می بینیم که 
هر زمانی که از اصناف حرفی زده می شود نقش آنها در مسائل سیاسی، 
فرهنگی و اجتماعی کشور بسیار برجســته و درهم تنیده است و نقش 
چند ســاحتی دارند.وی افزود: اولین وظیفه ما این اســت که شکر این 
نعمت را بجا بیاوریم اما اقرار می کنم که ما نتوانسته ایم از این ظرفیت به 
تمام معنا، مردمی و روی پای خود ایستاده و قدرت حل مساله داشتن، 
استفاده کنیم.قالیباف با خطاب به اصناف، بیان اینکه شما فرمانده های 
عرصه اقتصادی کشــور هســتید، تاکید کرد کــه حکمرانی در عرصه 
اقتصاد کشور را باید مردمی کنیم که در این میان اصناف به طور کامل 

مردمی هستند.
وی افزود: هر فعالیت اقتصادی که اصناف و بخش خصوصی می توانند 
انجام بدهند را نباید دولت انجام دهد. بــه طوری که امام )ره( این عمل 
را شرعا حرام می دانستند.قالیباف در ادامه گفت: اگر بخواهیم در حوزه 
اشتغال مانند گذشــته عمل کنیم حذف می شــویم و اکنون به پیچی 
رســیده ایم که ما نیز باید بپیچیم. نحوه کار، ساختارسازی، نهادسازی 
و فعالیت هــا در حوزه های اقتصادی و اصناف متفاوت شــده اســت و 
نیروهای جوان در این بخش باید تحول ایجــاد کنند.رئیس مجلس به 
صدور مجوزها اشــاره کرد و افزود: در صورتی که اصنــاف انتظار دارند 
در حوزه پنجره واحد صــدور مجوزها و روش کار و فعالیت ســایبری 
تجدیدنظر کنیم هرگــز این کار انجام نخواهد شــد اما اگــر نیازمند 

اصلاحات متناسب با فعالیت اصناف است این کار انجام می شود.

قالیباف گفت: نحوه فعالیت صدور مجوزها در کشور باید سایبری باشد 
اما اگر اصلاحاتی مورد نیاز است این موضوع قابل انجام است.

وی تصریح کرد: در حال حاضر جمعیت جوان زیادی در کشــور داریم 
که اگر به آنها توجه نکنیم تا ۱۰ سال آینده این پنجره نیز بسته خواهد 

شد و باید بتوانیم از این فرصت استفاده کنیم.

نماینده تهران: 
تعامل بین دولت و مجلس برقرار است

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اســلامی گفت: مسئله ای بین 
مجلس و دولت وجود ندارد و قطعا همــکاری بین مجلس و دولت برای 

گره گشایی از مشکلات مردم ادامه دار خواهد بود.
اقبال شاکری ، با اشــاره به حواشی اخیر ایجاد شــده بعد از بخشنامه 
معاون سیاسی وزیر کشــور بیان کرد: بحث و گفت وگویی بین مجلس 
و وزارت کشور بر سر بخشــنامه ای که معاون وزارت کشور صادر کرده 
بود، ایجاد شد که وزیر کشــور به مجلس تشــریف آوردند و در جلسه 
غیر علنــی توضیحاتی ارائه کردنــد و قول پیگیری دادنــد و مطالبات 
نمایندگان مجلس را نیز شــنیدند.وی در ادامه اظهار کرد: در نشست 
مشترک با وزیر کشــور، جمع بندی صورت گرفت و اکنون تعامل بین 
دولت و مجلس برقرار است و ســوءتفاهمی هم که ایجاد شده به زودی 
برطرف خواهد شــد.نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی، 
تصریح کرد: وزیر کشــور در دیداری که با نمایندگان مجلس داشتند، 
تاکید کردند مجلس قوی و حاضر در صحنه بــوده و یک بازو برای حل 

مشکلات دولت به شمار می رود.
شــاکری گفت:  اکنون مســئله ای بین مجلس و دولت وجــود ندارد و 
همکاری بین مجلس و دولت برای گره گشایی از مشکلات مردم ادامه 

دار خواهد بود.

منصوری خبر داد
بیمارستان ۳۰۰ تخت خوابی شهرستان فردیس 

آماده بهره برداری شد
معاون اجرایی رئیس جمهور از تکمیل بیمارســتان ۳۰۰ تخت خوابی 

شهید سلیمانی شهرستان فردیس خبر داد.
 متن توییت محســن منصوری به شــرح زیر است:شهرستان فردیس 
علیرغم دارا بــودن جمعیتی به میزان برخی اســتان ها اما متاســفانه 

تاکنون فاقد زیرساخت درمانی مناسب و بیمارستان مستقل بود.
با دســتور آیت الله رییســی در اولین ســفر اســتانی، رونــد تکمیل 
بیمارستان ۳۰۰ تخت خوابی شهید ســلیمانی آغاز شد و اکنون آماده 

بهره برداری برای مردم عزیز است.

وی کارکرده از نگاه یک  مزایای واردات خودر
عضو کمیسیون صنایع مجلس

یک عضو هیأت رئیســه کمیســیون صنایع و معادن مجلس شــورای 
اســلامی با بیان اینکه ۱۵ میلیون خودروی فرســوده در کشور داریم، 
گفت: یکی از دلایل اصلی موافقت با واردات خودروهای کارکرده صرفه 
جویی در هزینه های مصرف کنندگان اســت که مردم دیگر این هزینه 

ها را برای تعمیر و نگهداری خودروهای فرسوده نپردازند.
۲۸ خرداد نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جریان بررسی لایحه 
الحاق موادی به قانون ساماندهی صنعت خودرو، با واردات خودروهای 
کارکرده برای تنظیم بازار خوردو موافقت کردند و سرانجام این موضوع 
که کش و قوس ها و مباحث فراوانی در مــورد آن مطرح بود، به تصویب 
رسید.بر این اســاس الله وردی دهقانی، عضو هیأت رئیسه کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس شورای اســلامی در گفت و گو با ایسنا در رابطه 
با تأثیرات مثبت واردات خودروهای کارکرده به کشــور بیان کرد: این 
طرح در واقــع برای این بود که بــازار را تنظیم کنیــم، گرانی در حوزه 

خودرو اتفاق نیفتد و بازار متعادل شود.
وی با بیان اینکه یکی دیگر از دلایل تصویــب این لایحه، اصلاح کیفیت 
و کمیت تولید خودروها بود، تأکید کرد: همچنیــن یکی از دلایل دیگر 
تصویب واردات خودروهای کارکرده به کشــور این است که بازار رقابتی 
شود؛ البته اگر دولت در اجرا اسیر مافیای خودرو نشود؛ به این معنی که با 
تعرفه های چند برابری و یا درصد بالا باعث نشود که تغییری در افزایش یا 
جلوگیری از افزایش قیمت خودرو ایجاد گردد.نماینده مردم ورزقان در 
مجلس شورای اسلامی در عین حال خاطرنشــان کرد: امیدواریم با یک 
تعرفه مناســب و واقعی که بتواند هزینه ها را پوشش دهد و از سوی دیگر 

مصرف بنزین و سوخت را هم مدیریت کند، این اتفاق رخ دهد.

تریبون

 وزیر امور خارجه در حالی این هفته برای پاسخگویی به 
سوال نماینده تهران در صحن مجلس حاضر می شود 
که این سوال اوایل دولت ســیزدهم مطرح شده بود و 
اکنون با گذشت دو ســال، نیروهای همسو با دولت در 

این وزارتخانه عهده دار مسئولیت هستند.
،یکی از دســتور جلســات این هفته مجلس شــورای 
اسلامی، سوال علی خضریان نماینده تهران از حسین 
امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه اســت و طبق برنامه 
وی قرار اســت ششــم تیرماه در صحن مجلس حاضر 

شود و به سوال نماینده پاسخ دهد.
پیش از این و در دی ماه سال گذشته طرح سوال از وزیر 
امور خارجه در دســتور کار مجلس قرار گرفته بود ولی 
با طرح آن با تقاضای خضریان به عنوان نماینده سوال 

کننده از دستور کار صحن مجلس خارج شد.

آن زمان حســینعلی حاجــی دلیگانی عضو 
پیشــین هیات رییســه مجلس در این باره 
گفته بود کــه در پی مذاکراتــی که نماینده 
ســوال کننده با وزیر امور خارجه داشــت، 
مقرر شــد طرح ســوال یک ماه با به تعویق 
انجام شــود و علی خضریان نیــز در این باره 
توضیــح داده بود که پس از نشســت با وزیر 

امورخارجه، مقرر شــد اگر موضوع حل شــد، ســوال 
مطرح نشــود در غیر این صورت ســوال بــار دیگر در 

صحن مجلس طرح شود.
ســوال خضریان از امیرعبداللهیان به »علت حفظ باند 
نیویورکی ها در وزارت خارجه« بــاز می گردد؛ وی در 
سوال خود چنین نوشته اســت: با توجه به تغییر دولت 
دلیل رویکرد فعلی وزیر امور خارجه و عدم اســتفاده 

از کارشناسان دلســوز و حفظ و ارتقای باند 
نیویورکی ها و حلقه اطراف ظریف در وزارت 

امور خارجه چیست؟
باند نیویورکی ها اصطلاحی اســت که برای 
بیان نیروهای متمایــل به تعامل غرب به کار 
می رود؛ که حتی در دوره وزیر سابق خارجه 
نیز دستمایه سوال نماینده مشهد از وی شد.

اکنون با گذشــت نزدیک دو ســال از روی کار آمدن 
دولت سیزدهم، در حالی این ســوال این بار دستمایه 
ســوال از وزیر امور خارجه قرار داده که گشایش های 
صورت گرفته در فضای سیاســت و تجــارت خارجی 
ایران ناشــی از اجرای صحیح سیاســت رئیس دولت 
ســیزدهم مبنی بــر اولویــت دهی به همســایگان و 

کشورهای همسایه بوده است.

حتی زمانی که ایــن ســوال از امیــر عبداللهیان در 
کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مطرح شد، 
وی اینگونه توضیح داد که »رونــد انتصابات در وزارت 
امور خارجه به عنوان یک دســتگاه حاکمیتی و کاملا 
تخصصی تابع ضوابطی اســت ومراجــع ذیصلاح در 
خصوص انتصاب یا ابقای افراد در ســمت های حساس 
اعلام نظــر می کنند؛ شــورای معاونــان وزارت امور 
خارجــه در دولت جدیــد تغییر یافته اســت و حدود 
۴۰ ســفیر نیز تعیین یا جابجا شده اند.«بررسی های 
خبرنــگار ایرنا نیز گویای آن اســت کــه در حدود دو 
سال گذشته نیروهای همســو با سیاست های دولت 
سیزدهم پســت های کلیدی در وزارت امور خارجه را 
در دست دارند و برای پیشبرد سیاست خارجی مدنظر 

رهبر انقلاب و رئیس جمهور برنامه ریزی می کنند.

وزیر

خریدار  یک دیپلمات پیشین کشورمان 
با بیان اینکه اقدامات و روند دنبال شــده از 
سوی دولت و دســتگاه سیاست خارجی در 
شش ماهه اخیر نسبت به آغاز به کار دولت 
مثبت و قابل توجه  اســت، اظهار امیدواری 
کرد که ایــن اقدامــات با قــوت و جدیت 
دنبال شــود و بهبود روابط با برخی کشورها 
استمرار و به کشــورهای اروپایی نیز تسری 

یابد.
رضا فرجی راد درباره سیاست خارجی دولت 
سیزدهم طی دو سال گذشته با بیان این که 
»نه می توانیم بگوییم دولــت خیلی موفق 
بوده و نه این که در سیاست خارجی شکست 
خورده است« گفت: یک سیاست بینابینی 
را دولــت در پیش گرفته اســت و اقداماتی 
انجام داده که بخشــی از آنهــا مثبت تلقی 
می شود از جمله اینکه با بعضی همسایگان 

در خلیج فارس خوب کار شد.
وی ادامه داد: روابط بــا قطر و عمان قبلا هم 
خوب بوده است و روابط با امارات بد نیست 
اما با کویــت تغییری در روابط نداشــتیم و 
موفق ترین مــورد توافق با عربســتان بوده 
است. با پاکستان پیشــرفتی در مقایسه با 

دولت قبلی نداشــیم و البته در افغانستان 
طالبــان همزمان بــا این دولــت روی کار 
آمد که به نوعی رابطــه ای تحمیلی را با این 
گروه که بر افغانســتان حاکم شدند تجربه 
می کنیم. با کشورهای آسیای مرکزی بهتر 
از دولت قبل این دولــت دارد کار می کند و 
اعتمادســازی خوبی در حال انجام است از 
جمله با تاجیکســتان و ازبکستان کار خوب 

پیش می رود.
این کارشــناس مســایل بین الملل معتقد 
اســت: در قفقاز و ترکیه خیلی فعالیت های 
دیپلماتیک راضی کننده نیســت. شرایط با 
آذربایجان شکننده شــده است و دشمنی 
خاصی با ایران پیدا کرده اســت که معتقدم 
باید هر چه زودتر به این وضعیت رسیدگی 
شــود و برای آن راه حلی داشــت. با ترکیه 
هم کار خاصی نســبت به دولت گذشــته 
پیش نبردیم که با توجه به گشــایش های 
اقتصادی و کم شــدن فشار تحریم ها انتظار 

بود در روابط شاهد رشد بیشتری باشیم.
فرجی راد گفت: در عراق تعاملات مان خیلی 
تفاوتی نکرده است. برخی وزیران این دولت 
چندین بار گفتند که پول هایمان را از عراق 

گرفتیم و آزاد می شود اما شاهدیم مذاکرات 
در این باره هم چنان ادامه دارد، البته موانع 

زیادی بر سر راه دولت وجود دارد.
این دیپلمات گفت: ما می توانســتیم با اروپا 
بهتر کار کنیم و با چینی هــا با وجود توافق 
۲۵ ســاله انتظار می رفت کارهای بیشتری 
انجام شــود. امیدواریم روابط با عربســتان 
آنقدر خــوب پیش برود کــه بتواند بر روی 
دیدگاه چین هم تاثیر بگذارد و برای سرمایه 
گذاری در ایــران این کشــور را راغب کند.

فرجی راد با تاکید بر اینکــه در کل عملکرد 
دولت ســیزدهم و دســتگاه دیپلماسی در 
این دو ســال را مثبت می بینم، اظهار کرد: 
در مجموع روندی که دولت در پیش گرفته 
به ویژه با همسایگان در جنوب و غرب و نیز 
رویکردی که در چند ماه اخیــر با آمریکا و 
اروپا در پیش گرفته اســت را مثبت ارزیابی 
می کنم. فکر می کنم دولت بعد از تنش هایی 
که سال گذشته در کشــور داشتیم متوجه 
شده است که معیشــت مردم شوخی بردار 
نیســت و باید برای آن و تورم فکری اساسی 
کرد . معتقدم دولت باید سیاســت خارجی 
خــود را در بهبــود روابط با همســایگان و 

اروپا ســرعت بدهد.این کارشناس مسایل 
بین الملل معتقد اســت: اروپا الان مســاله 
آژانس و توافق برجام را با ایران دارد. معتقدم 
اگــر کاری که جــوزپ بورل داشــت برای 
احیای برجام انجام می داد، انجام شــده بود 
الان رابطه ایــران با اروپا خوب شــده بود و 
سرمایه گذاری خوبی از سوی این کشورها 
در ایران انجام می شــد. حتــی معتقدم در 
رابطه با عربســتان بعد از توافــق زودتر می 

توانســتیم هماهنگی ها را انجــام دهیم تا 
جلوی ضرر را هر چه زودتر بگیریم.

وی گفت که به طور کلــی اقدامات مثبت را 
در شش ماه گذشــته در سیاست خارجی 
شاهد هســتیم و امیدوارم  مذاکراتی که به 
واسطه عمان با آمریکا در جریان است زودتر 
نتیجه دهد. معتقدم چینی هــا هم منتظر 
همین توافق هستند که امیدواریم به زودی 

انجام شود.

امیرعبداللهیان برای کدام سوال به صحن مجلس می آید؟

زهرا علیدادی  سخنگوی شورای نگهبان 
گفت: در شــورای نگهبــان هیــچ ابهام و 
اشــکالی درباره برگزاری انتخابات تناسبی 

در تهران نداریم و با آن موافق هستیم.
هادی طحان نظیف ســخنگوی شــورای 
نگهبان دربــاره آخرین مصوبات شــورای 
نگهبان، گفت: لایحه موافقتنامه بین دولت 
جمهوری اســلامی ایران و دولت جمهوری 
کرواســی در مورد کمک و همکاری متقابل 
در امور گمرکی خلاف قانون اساسی و شرع 
مقدس شــناخته نشد و از ســوی شورای 

نگهبان تأیید شد.
وی بیان کــرد: همچنین طــرح حمایت از 
گزارشگران فساد بررســی شد و نظر هیئت 
عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام 
را هم درباره این مصوبه اخذ کردیم. ایرادات 
شــورای نگهبان به این مصوبه رفع شــده و 
فقط دو ایراد و ابهام جزئی باقی مانده است. 
پس از اصلاح مجلس، مجدداً این مصوبه را 

بررسی می کنیم.
ســخنگوی شــورای نگهبان تصریح کرد: 
بسیاری از ایرادات وارده به لایحه شوراهای 
حل اختلاف از ســوی مجلس مرتفع شده 
است اما هنوز هم ابهاماتی دارد که باید رفع 

شود.
طحان نظیف بیان کرد: طرح اصلاح موادی 
از قانون انتخابات مجلس شــورای اسلامی 
هم بررســی کردیم. اصلاح قانون انتخابات 
مطالبه ای بود که ســال ها ست مطرح شده 
بود و مجلس یازدهم به ایــن موضوع ورود 
کرده است و در راســتای سیاست های کلی 
انتخابات گام های خوبی برداشــته شــده 

است.
وی ادامه داد: ایرادات این طرح را به مجلس 
شــورای اســلامی منعکس کردیم. عمده 
اشکالات و ابهامات شورای نگهبان به طرح 
اصلاح قانــون انتخابات مجلس شــورای 
اسلامی مرتفع شده است و فقط چند مورد 
باقی مانده اســت که به مجلــس منعکس 
می کنیم تا رفع شود. امیدوارم مجلس موارد 
باقی مانده را هر چه زودتــر برطرف کند تا 
انتخابات پیــش رو با قانــون جدید برگزار 

شود.
ســخنگوی شــورای نگهبان تصریح کرد: 
طرح بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران 
هم چند بار بین مجلس و شــورای نگهبان 
رفت و برگشت داشته اســت که چند ایراد 
باقی مانده اســت. البته مجلــس بر مصوبه 
خود اصرار داشــته اســت و در این صورت، 
این مصوبات بــرای تعیین تکلیف به مجمع 

تشخیص مصلحت نظام ارجاع خواهد شد.

وی افزود: طرح مالیات بر سوداگری و سفته 
بازی با ایرادات و ابهاماتی از ســوی شورای 
نگهبان مواجه شده اســت که باید مجلس 
شــورای اســلامی این موارد را رفع کند تا 
مصوبه مجدداً در شورای نگهبان رسیدگی 

شود.
طحان نظیف در واکنش به سوالی مبنی بر 
اینکه آیا مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
می تواند آئین نامه خــودش را برای عمل به 
شفافیت تغییر دهد، اظهار داشت: بر اساس 
اصل ۱۱۲ قانون اساســی مقررات مربوط 
به مجمع تشــخیص مصلحت نظام توسط 
خود اعضا تعیین می شــود و بایــد به تأیید 
مقام معظم رهبری برســد. بر این اســاس 
خود مجمع می تواند بــرای خودش درباره 

شفافیت قانون وضع کند.
وی تاکید کــرد: ما در مرحله قبــل درباره 
اصل تناسبی شدن انتخابات ایراد و ابهامی 
نداشتیم و الان هم در شورای نگهبان هیچ 
ابهام و اشــکالی درباره برگزاری انتخابات 
تناســبی در تهران نداریم و بــا آن موافق 
هستیم. البته هنوز نظر هیئت عالی مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام درباره این مصوبه 
را اخــذ نکردیم.وی گفت: هــر جریانی که 
در چارچوب قانون عمــل کند فارغ از اینکه 
متعلق به چه جریان سیاسی باشد، می تواند 

در انتخابات حضور یابد.
ســخنگوی شــورای نگهبــان دربــاره 
راهکارهــای افزایش مشــارکت مردم در 
انتخابات، گفــت: همه دســتگاه ها باید به 
این موضوع توجه کنند. ما هم در شــورای 

نگهبان از ابتدای ســال تاکنــون چندین 
جلســه درباره انتخابات برگــزار کردیم و 
اشــکالات انتخابات در دوره هــای قبل را 
بررســی کردیــم. دســتگاه های مختلف 
باید برای انتخابات پرشــور، سالم و رقابتی 
تمهیــدات لازم را فراهم کنند. دسترســی 
عموم مــردم به شــعب اخــذ رأی اهمیت 
زیادی دارد و باید برای آن برنامه ریزی شود.

طحان نظیف ادامه داد: ایرادات هیئت عالی 
نظارت مجمــع تشــخیص مصلحت نظام 
به طرح اصــلاح موادی از قانــون انتخابات 
مجلس شورای اســلامی باید از سوی خود 
آنان اعلام شــود، چرا که ما در جلسات آنان 
حضور نداریم. البته متــن مکتوب ایرادات 
هیئت عالی مجمع تشخیص مصلحت نظام 

به این طرح را ارائه خواهیم کرد.
وی تصریــح کــرد: مبنــای مــا دربــاره 
اســتعفاهای مدیران قانون فعلی انتخابات 
مجلس اســت و چه طــرح اصــلاح قانون 
انتخابات مجلس شورای اسلامی به نتیجه 
برسد و چه نرســد، مبنا همین قانون فعلی 
اســت چرا که مهلــت پذیرش اســتعفا از 
مســئولیت های مدیریتــی و اجرایی برای 
داوطلبان دوازدهمین دوره مجلس شورای 

اسلامی تا ۲۵ خرداد ماه ۱۴۰۲ بود.
طحان نظیف گفت: ما در شــورای نگهبان 
از چند طریق گزارش تخلفــات انتخاباتی 
را دریافت می کنیم، یکــی از طریق ناظران 
مردمی است. روش دیگر که از دوره قبل در 
انتخابات مجلس آغاز شــد و مثمرثمر بود، 
سامانه مردم ناظر است. مردم گزارش های 

متعددی از طریق این سامانه ارسال کردند. 
در این دوره نیز همین گونه خواهد بود و این 
ســامانه قبل از انتخابات فعال خواهد شد و 
ارتقا هم خواهد یافت. بنا داریم سامانه های 
موجــود را توســعه دهیــم تــا مراجعات 

حضوری کاهش یابد.
وی تاکیــد کــرد: اینکه مجلس دســت به 
اصلاح قانــون انتخابات مجلــس مطابق با 
سیاست های کلی انتخابات زد، خوب است 
و گام های موثری برداشــته شده است. این 
مصوبه در راستای حقوق مردم و داوطلبان 

تلاش هایی را داشته است.
ســخنگوی شــورای نگهبان اظهار داشت: 
در ایــن طــرح در جهــت احقــاق حقوق 
داوطلبان انتخابات مجلس، مهلت بررسی 
صلاحیت ها منطقی تر شــده است. درباره 
جرائــم و تخلفــات انتخاباتی هــم به روز 
رسانی هایی داشته اســت. ما فکر می کنیم 
که ایــن مصوبــه آثــار مثبتــی در تحقق 
راهبردهای مقــام معظم رهبــری درباره 
انتخابات خواهد داشت.طحان نظیف درباره 
نظر شــورای نگهبان درباره لایحه واردات 
خودروهــای کارکرده، گفــت: این مصوبه 
عصر روز چهارشــنبه هفته پیش از مجلس 
دریافت شــده اســت و در نوبت بررسی در 
شورای نگهبان است و هنوز ما بررسی خود 

را درباره این لایحه آغاز نکردیم.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوالی 
درباره نحوه تعامل دســتگاه قضا با شورای 
نگهبان، تصریح کرد: بخشــی از تعامل ما با 
قوه قضاییه در زمان انتخابات و در رسیدگی 

به اســتعلامات قانونی و جرائــم انتخاباتی 
است. در یک سال گذشــته هم همکاری ما 
با دســتگاه قضا درباره برخی از مصوبات در 
حد همکاری های کارشناســی بوده است و 
امیدواریم این همکاری ها افزایش یابد. ما با 
دیوان عدالت اداری هم تعامل بسیار خوبی 
داریم. یکی از افتخارات قانون اساسی ما آن 
است که هر شهروندی که درباره مصوبه ای 
نقطه نظری داشته باشــد، می تواند آن را به 
دیوان عدالــت اداری اعلام کنــد و دیوان 
عدالت اداری هــم آن موارد را به شــورای 
نگهبان ارائه می دهد تا ما بررســی کنیم و 

این تعاملات بسیار خوبی است.
وی متذکر شــد: اخیراً جلســه ای با حضور 
دســتگاه های مرتبط با انتخابات داشــتیم 
و بر همــکاری و هماهنگی بــرای برگزاری 
انتخابات ســالم، پرشــور و رقابتــی تاکید 
کردیــم و مقــرر شــد بــرای اینکــه این 
هماهنگی ها بیشتر شود، این جلسات ادامه 
داشته باشد. تاکید شد که قانون شفافیت و 
نظارت بر تأمین مالی فعالیت های انتخاباتی 
در انتخابات مجلس شورای اسلامی هم که 
در سال ۹۸ تصویب شــده بود، در انتخابات 

آینده مورد توجه قرار گیرد.
ســخنگوی شــورای نگهبان تاکیــد کرد: 
درهای شــورا رو به همه اشخاص و چهره ها 
در چارچــوب قانون باز اســت و مــا برای 
انتخابات پر شــور، رقابتی و ســالم تلاش 

می کنیم.
وی اظهار داشــت: مجلس شورای اسلامی 
در طرح اصــلاح قانون انتخابــات مجلس 
شــورای اســلامی بحث پیش ثبــت نام را 
آورده اســت که برای اولین بار است که در 
انتخابــات چنین موضوعی وجــود خواهد 
داشت و شــورای نگهبان هم به این موضوع 
ایرادی نگرفته اســت.طحان نظیف تصریح 
کــرد: بحث های مختلفی دربــاره تعطیلی 
شنبه ها مطرح شــده بود که باید ببینیم در 
مجلس شورای اســلامی به کجا می رسد. 
هنوز بحثی در شــورای نگهبان هم نسبت 
به این موضوع مطرح نشده است.سخنگوی 
شــورای نگهبان در پاسخ به ســوالی مبنی 
بر عینی تر شــدن فرآیند انتخابات، گفت: 
بخشی از عینی تر شدن فرآیند انتخابات به 
عینی تر شدن شرایط کاندیداها بر می گردد 
که مستلزم اصلاح قانون است. به طور مثال 
می توان برخی از عناویــن کلی را به عناوین 
جزئی تغییر داد. بخشــی هم به اصلاح ساز 
و کارها بر می گردد که پیــش بینی فرآیند 
»پیش ثبت نام« را می توان در این راســتا 

دانست.
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کارگران فریادمی کشند چون دادستانی نیست!   
هوشنگ صدفی حال تصور کنیدکارگــری که ازسحر تاشام زیر هرم 
آفتاب درمناطق جنوبی ؛شــرقی ؛غربی ومرکزی ایــران با عرق جبین 
کارمی کند اما تنها قوت لایموتش همان مزد روزانه ای است که توسط 
شورای عالی کارمصوب شده وبدتر ازآن ؛ هیچ یک از تصویب کنندگان 
مزد و مزایای کارگران سال۱۴۰۲ ؛ تاکنون  درکسوت کارگری نبوده اند.

قرارنیست درهفته گرامی داشت قوه قضاییه که یادمان بزرگانی چون 
شهیددکتربهشتی ویارانش هست، دادی ازقوه قضاییه بستانیم.

هرچند قاضــی القضات؛ حجت الاســلام اژه ای؛ رئیس قــوه قضاییه؛ 
صراحتا درگفت وگوی تلویزیونی تصریح کــرد: »قوه قضاییه مطلوب؛ 

بایدبتواند حق مظلوم را ازظالم بگیرد.«
این سخن سنجیده وصوابی اســت حال بایددیدچگونه قضات شریف 
دیوان عدالت اداری با وجود اشــراف به معیشت؛ســختی کار کارگران 
وقس علیهذا و نرخ مزدهای ریالی آنان؛ درمرحله دادستانی حقوق آنها؛ 

رای بربطلان شکایت ازمزد و مزایای سال۱۴۰۲ داده اند؟
مگراینکه بپذیریم دیوان عدالت اداری به استناد دفاعیه منجز واستوار 
شــورای عالی کار و وزارت کار بســنده کرده و براســاس علم قضاوت 
وشواهدمیدانی نرخ تورم در کشور به ماهیت دعوا نپرداختند. وحکم به 
ردشــکایت داده اند.البته معاون قضایی دیوان عدالت اداری در نشست 
خبری بارســانه ها؛ درآغازهفته قوه قضاییــه خبرتلخی برای کارگران 
بیان کرد وگفت :» شکایت کارگران ازمصوبه مزدسال ۱۴۰۲ درهیات 
تخصصی دیوان ردشد.« به همین سادگی !این خبردرآستانه هفته قوه 
قضاییه خبرناخوشایند و آزاردهنده ای برای خیل عظیم کارگرانی بود 

که چشم وامید به دادگستری مطلوب قوه قضاییه دوخته بودند .
امیدواریم رئیس قوه قضاییه که همت بسته تاشهد دادگستری مطلوب 
را به مذاق مظلومان بچشاند از این دادنامه مردودی به نیابت ازکارگران 
مظلوم؛بی رسانه و بی مدافع داد بستاند. اجرای عدالت درجامعه یعنی 

نشان دادن رعایت حقوق عامه وپناه دادن به ستمدیدگان هست.
دردیوارنوشــته های اوایل انقلاب؛همیشــه این گفته شهیدبهشــتی 
درذهن عامه مردم ایران نقش بســته بود:»قوه قضاییه ملجا وپناهگاه 
مظلومان اســت.« بی گمان رئیس قوه قضاییه وقضات شریف ومنصف 
دیوان عدالت اداری؛ درمقابل آزمون دشــواری درهفتــه قوه قضاییه 
قرارگرفته اند؛ شــایدهرتصمیم یا مصوبه اداری دربــاره مزدکارگران؛ 
منطبق با قانون بوده اما مطابق شــرع نباشــد چون طبق قاعده فقهی 
»لاضرر ولاضرار« مصوبه شــورای عالی کاربه ضررکارگران تمام شده 
است. مگر نه این اســت پیامبراکرم)ص( فرمود: ...لا ضرار علی مومن...
به عبارتی؛فرد مومن؛نبایدبه کســی ضرربزند...ازاین رو انتظارمی رود 
قاضی القضات؛ به دلایل فــوق؛ دردیوان عدالــت اداری مداخله کند 
ونگذارد رای مردودی شــکایت کارگران ازمزد و مزایای سال۱۴۰۲ ؛ 

موجب دلسردی جامعه کارگران ازقوه قضاییه شود.
سالهاست متولیان دادگســتری درایران؛ درتکاپوی دادستاندن برای 
مظلومان جامعــه بوده اند.بنابرایــن نباید این گونه تصورشــود چون 
مصوبه مجلس شــورای اســلامی دربودجه؛ شــورای عالی کار وادله 
اثباتی وزارت کار دربــاب ردافزایش مزد و مزایای ســال ۱۴۰۲؛حکم 
شرع مقدس را دارد. به فرض محال؛ احتمال دارد در محاسبه نرخ تورم 
سال۱۴۰۱ و۱۴۰۲ ازســوی متولیان اقتصادی ازجمله بانک مرکزی 
ومرکز آمار و تناســب آن با مزد ومزایای ســال۱۴۰۲ ســهل انگاری 
صورت گرفته اســت.افزون برآن اغلب دولت وکارفرمایان دولتی؛ برای 
تعدیل فشارهای مزد کارکنان تحت پوشش دســتگاه های اجرایی؛ از 
راهکارهــای حمایتی ازقبیل پرداخت اضافــه کاری؛بن کارت؛پاداش 
وغیره ذلک بهره می برند ؛ اگراین حمایت های معیشــتی ازکارمندان 
دولت رادرکفه ترازوی انصاف قراردهیم افزایــش حقوق وهزینه های 
مرتبط با آن بیــش از۲۰درصدمصوبــه مزد مجلس دربودجه ســال 
۱۴۰۲خواهدبود.حال تصور کنیدکارگری که ازســحر تاشام زیر هرم 
آفتاب درمناطق جنوبی ؛شــرقی ؛غربی ومرکزی ایــران با عرق جبین 
کارمی کند اما تنها قوت لایموتش همان مزد روزانه ای است که توسط 
شــورای عالی کارمصوب شــده وبدتر ازآن ؛ هیچ یــک از تصویب 
کنندگان مزد و مزایای کارگران ســال۱۴۰۲ ؛ تاکنون درکســوت 

کارگری نبوده اند..... به قول ملک الشعرای بهار"
ظلم جهل است وجهل تاریک است....

موافقت با پذیره نویسی صندوق های جدید 
املاک و مستغلات

مدیرعامل فرابورس از موافقــت با پذیره نویســی صندوق های جدید 
املاک و مســتغلات خبر داد.محمدعلی شــیرازی ، با تاکیــد بر اینکه 
صندوق های املاک و مستغلات که سال گذشته عرضه شدند به شدت 
مورد اســتقبال قرار گرفتند، اظهار کرد: زیرا ایــن صندوق ها به نوعی 
جایگزین سرمایه گذاری مستقیم در ملک و املاک هستند؛ با این تفاوت 
که فرد با هر میــزان دارایی می تواند در این صندوق ها ســرمایه گذاری 
کند درحالی که برای ســرمایه گذاری در ملک به میزان زیادی سرمایه 
نیاز است.وی ادامه داد: حجم معاملات و نوسانات این صندوق ها بسیار 

خوب بود و واحدهای صندوق ها هر روز معامله می شدند.

مدیرعامل فرابورس افزود: در این راســتا چند صنــدوق درحال اخذ 
موافقت هســتند که پذیره نویسی شوند، ناشــران نهادهای بزرگی از 

جمله بخش خصوصی، بانک ها و نهادهای عمومی هستند.

رییس سازمان هواپیمایی:
وازی بین ایران و عربستان توسعه می یابد شبکه پر

 رییس ســازمان هواپیمایی از آغاز مذاکرات با همتای عربستانی خود 
پس از اتمام عملیات حج، با هدف توســعه شبکه پروازی دو کشور خبر 
داد.»محمد محمدی بخش« افزود: هم اکنون پروازهای حج بین ایران 
و عربستان از ۲۱ شهر برقرار اســت، اما برای برقراری پروازهای به غیر 
از حج در صدد مذاکره و رایزنی هســتیم.معاون وزیر راه و شهرســازی 
گفت: از همتای خود در عربســتان دعوت کرده ام که با ســفر به ایران 

درباره برقراری پروازها و توسعه شبکه پروازی به نتیجه برسیم.
محمدی بخش تصریح کرد: ایــن دعوت به دلیل بررســی موضوعات 
مشترک و تقاضای فرودگاه های کشور برای برقراری پرواز از شهرهای 

مختلف ایران به عربستان با مشارکت ایرلاین های ایرانی است.
 برقراری پروازهای مشــهد- جده و مشــهد- مدینه از جمله مطالبات 
زائران دو کشــور است که در دستور کار ســازمان هواپیمایی دو کشور 
قــرار دارد و پس از اتمام عملیــات حج در مرداد امســال، برنامه ریزی 
برای برقراری آن با مشــارکت وزارت امورخارجه و سازمان هواپیمایی 

کشوری آغاز می شود.

یادداشت

بازار

معاون تجارت و خدمات وزارت صمت گفت که درگاه 
ملی مجوزها صرفا برای نظارت ایجاد شــده و در قانون 
هم همین بوده اســت، بنابراین اگر درست اجرا می شد 
نیــاز به درخواســت اصلاح نبــود؛ پس اینکــه گفته 
می شود قانون تســهیل مجوزها، قانون نظام صنفی را 

فسخ کرده، درست نیست.
 علیرضا شــاه میرزایی در مراســم روز ملی اصناف با 
بیان اینکه با توجه به صحبت های وزیر در جلســه رای 
اعتماد، وزارت صمــت به دنبال تغییرات ســاختاری 
اســت، گفت:  تصمیماتی هم برای اصناف گرفته شده 

که تا ابلاغ نشود نمی توان اعلام کرد.

وی با بیان اینکه حوزه فعالیت اصناف متنوع 
اســت و پراکندگی دارد، گفــت: برای مثال 
بخش هایی مثل اتحادیه املاک زیرمجموعه 
وزارت راه و شهرسازی اســت و بخش هایی 
هــم تولیدی هســتند.  اما بعضــی بحث ها 
تخصصی اســت و این موضوع بایــد در نظر 
گرفته شــود. بنابراین باید اصلاح ســاختار 

صورت گیرد.
شــاه میرزایی با بیــان اینکه نمی تــوان گفت اصناف 
از ســامانه گریزان اند و می خواهند به حالت ســنتی 
برگردند، گفت: همه دنبال تســهیل شــرایط هستند 

و کســب و کارهای اینترنتی هــم جزوی از 
اصناف هســتند. اصناف همگام با تکنولوژی 
هستند.این مقام مسئول با بیان اینکه بحث 
این اســت درگاه ملی مجوزها یــک درگاه 
است نه سامانه، در پاسخ به مطالبه بازنگری 
خلاءهــای درگاه ملی مجوزها که از ســوی 
مسئولان صنفی مطرح شــد، تصریح کرد: 
درگاه ملی مجوزها صرفا برای نظارت ایجاد و در قانون 
هم همین بوده اســت. بنابراین اگر درست اجرا می شد 

نیاز به درخواست اصلاح نبود.
وی افزود: گفته می شود قانون تسهیل مجوزها، قانون 

نظام صنفی را فسخ کرده اســت. از نظر ما این درست 
نیست. در قانون آمده که رئیس اتحادیه باید پروانه های 
صنفی را امضا کنــد که هنوز هم همین اســت. اینکه 
گفته می شــود رئیس اتحادیه هیچ کاره است درست 

نیست .
به گفته این مقام مسئول در حال حاضر شش میلیون 
پرونده کاربری ایجاد شده و واحدهای صنفی می توانند 
امورشان را پیگیری کنند، اما همچنان جایی که پروانه 

صادر می کند، اتحادیه است.
او ابراز امیدواری کرد که با همکاری وزارت اقتصاد این 

مشکل حل شود.

نماینده مجلس گفت: یکی از شــاخص های شفافیت، 
سلامت محور کردن فعالیت های نظام مالیاتی کشور از 
طریق هوشمند شــدن مبتنی بر قانون سامانه مودیان 
مالیاتی است که امکان برخورد با فرار مالیاتی مشاغل 

خاص با درآمدهای میلیاردی را فراهم خواهد کرد.
 علی بابایی کارنامی با اشــاره به مشکلات عدیده نظام 
مالیاتی سابق و وجود فســاد مالی شدید در این حوزه، 
اظهار داشــت: اصلاح قوانین و رویه های نظام مالیاتی 
کشــور در دســتور کار اصلی مجلس یازدهم و دولت 
سیزدهم بوده است، اولین رویکر مجلس در پرداختن 
به موضوع مالیات شفافیت حداکثری عملکرد فعالان 

اقتصادی در بخش های مختلف خرد و کلان است.
نماینده مجلس شورای اســلامی با تأکید بر اینکه باید 
قاطعانه از فرار مالیاتی برخی مشاغل خاص جلوگیری 
کرد، گفت: سازمان امور مالیاتی کشور باید با مافیایی 

که فرار مالیاتــی را ســرلوحه کار خود قرار 
داده اند برخورد قاطع انجام دهد.

وی  بیان کرد: از ســوی دیگر باید به تعارض 
منافع برخی از کارشناســان ســازمان امور 
مالیاتی کشــور اشــاره داشته باشــیم،  این 
وضعیت سبب شده است که کارشکنی هایی 
در ساختار نظام مالیاتی کشور شاهد باشیم، 

بنابراین ضرورت دارد کــه وزیر اقتصاد و امور دارایی به 
این مهم توجه ویژه داشته باشد.

بابایی کارنامی تأکید کرد: ســازمان امــور مالیاتی از 
ســوی دیگر نباید خیلی هم افراطی رفتــار کند، بلکه 
باید فرهنگسازی و آموزش به مودیان را به عنوان یکی 
از محورهای کاری خود قرار دهد، زیرا ســخت گیری 

بیش از حد و برخورد صفر و صدی هم جایز نیست.
نماینده مجلس شــورای اســلامی بیان کرد: یکی 

از شاخصه های شــفافیت، سلامت محور 
کردن فعالیت های نظام مالیاتی کشــور از 
طریق عبور از ممیزی بــودن فرآینده اخذ 
مالیات و حرکت به ســمت هوشمند شدن 
مبتنی بر قانون ســامانه مودیــان مالیاتی 
اســت که امکان برخورد با فــرار مالیاتی 
مشــاغل خاص با درآمدهــای میلیاردی 
را فراهم خواهد کرد که این موضــوع، عدالت محور 
شــدن فرآیند اخذ مالیات را به همراه خواهد داشت؛ 
نفس اجرایی شــدن قانون ســامانه مودیان مالیاتی 
و پایانه فروشــگاهی مــورد تأیید همــه نخبگان و 

کارشناسان است.
وی افزود: ســاماندهی دســتگاه های پز هــم یکی از 
مصادیق شفاف شدن، عملکرد فعالان اقتصادی کشور 
است، در  دنیا نظارت و شــفافیت بر روند مالی فعالان 

اقتصادی کــه عموماً به شــیوه های الکترونیکی انجام 
می شود، محور ارزیابی سازمان های امور مالیاتی است، 
خوشبتانه ما زیرســاخت های خوبی داریم و به راحتی 
می توانیم همه دســتگاه های پز فعــالان اقتصادی را 

رصد کنیم.
نماینــده مجلس شــورای اســلامی افــزود: یکی از 
اقدامات تکمیلی مهم دولت در زمینه اصلاحات کلان 
اقتصادی، شــفافیت جریــان تراکنش و ســاماندهی 
دســتگاه های پوز حقیقی بوده اســت کــه نتیجه آن 
شفاف شــدن داده های مالی موردنیاز برای شناسایی 
جریان کالایی اســت که اقدام بسیار مثبت و مهمی در 
جهت تکمیل داده ها و حرکت به ســمت اخذ مالیات 
واقعی اقشــار خاص بــا درآمدهای میلیــاردی بوده 
اســت و از این نظر ایــن حرکت کمک کننده مســیر 

هوشمندسازی نظام مالیاتی بوده است.

صمت

مالیات

سمیه رسولی  حدود ۵ سال از ممنوعیت 
واردات رسمی لوازم خانگی می گذرد که به 
نظر می رســد عمده نتیجه این ممنوعیت، 
جولان لــوازم خانگی قاچــاق، فیک و فاقد 
گارانتی در بازارها و فروشــگاه های آنلاین 

بوده است.
از ســال ۱۳۹۷ و به دنبال محدودیت های 
ارزی، طبق مصوبه اولیه شورای هماهنگی 
اقتصادی ســران قوا واردات لوازم خانگی تا 
پایان ســال ۱۴۰۰ ممنوع اعلام شد. پس از 
اتمام انقضای این مصوبه انتظار می رفت که 
با توجه به نیاز بــازار، واردات این محصول 
آزاد شــود با این حــال وزارت صمت اعلام 
کرد که تولیدکنندگان کــه بالغ بر ۱۵۰۰ 
واحد کوچک و بزرگ هستند می توانند نیاز 
بازار را تأمین کنند و حتــی برنامه صادرات 
نیز دارند. بنابراین ممنوعیت واردات لوازم 

خانگی مجدد تمدید شد.
یکی از نکات اصلی در ممنوع کردن واردات 
این محصــول -علاوه بــر محدودیت های 
ارزی- حمایــت از تولیــد داخــل و کمک 
به توانمند شــدن این صنعت اعلام شــده 
بــود. موافقــان ممنوعیــت واردات لوازم 
خانگی معتقد هســتند که بــه دلیل تعدد 
تولیدکنندگان، برچسب انحصاری به بازار 
لوازم خانگی ایران نمی چســبد و از سویی 
دیگر با توجه به وضعیت تأمین مواد اولیه و 
نوسانات نرخ ارز که در تأمین مالی و فروش 
صنایع نیز چالش ایجاد کرده، شــرایط برابر 
برای رقابت با تولیدکننــدگان خارجی در 

بازار کشور فراهم نیست.

راه یافتن لوازم خانگی قاچاق و فیک 
به بازارهای مختلف

با این حال آنچــه که در واقعیــت رخ داده 
تعــدد کالاهای قاچاق در ســطح بــازار و 
حتــی فروشــگاه های آنلایــن اســت؛ به 
شــکلی که گفته می شود یک ســوم لوازم 
خانگی موجود در بازارها قاچاق اســت که 
ضمن سوءاســتفاده از ممنوعیت واردات، 
به صورت های مختلفی راه خــود را به بازار 
پیدا کرده اند. در بیشــتر موارد نیز شــاهد 
عرضه کالاهای بی کیفیــت، فیک و دارای 

گارانتــی تقلبی هســتیم. همچنین طبق 
گفته مســئولان مبــارزه با قاچــاق، اغلب 
کالاهای خارجی عرضه شده به بازار در واقع 
همان کالاهای ایرانی تولید شده در زیرپله 
ها هســتند که صرفاً برند خارجی روی آنها 

الحاق شده است.
از ســویی دیگر با توجه بــه اینکه همچنان 
فرهنگ اســتفاده از کالاهــای خارجی در 
ذائقه ایرانیان وجــود دارد و در حال حاضر 
دایره انتخــاب مصرف کننــدگان محدود 
شــده اســت، کالای قاچــاق و تقلبــی با 

استفاده از این دریچه، به راحتی در بازارها و 
فروشگاه های آنلاین یافت می شود.

محمدحســین اســلامیان نایــب رئیس 
اتحادیه لوازم خانگی در این رابطه می گوید: 
در فروشــگاه های بزرگ و معــروف آنلاین 
که فروش کالا را بر عهده دارند شــاهد ورود 
کالای قاچاق، فیک و فاقد گارانتی هستیم 

که به صورت غیرقانونی تأمین می شوند.
به گفتــه اســلامیان، پــس از ممنوعیت 
واردات، بخشــی از تقاضای بازار که تولید 
آن در داخل صرفه اقتصادی نداشت، دچار 

کمبود و این کمبود هم نهایتاً توسط قاچاق 
تأمین شد.

مشاهدات میدانی خبرنگار مهر از بازار نیز بر 
این گزاره صحه می گذارد؛ در واقع علاوه بر 
بازارهای حضوری که کالاهایی با برندهای 
خارجی در آنها به راحتی در دسترس است، 
فروشگاه های آنلاین نیز میزبان این کالاها 

هستند.
نکته جالب توجه اینکه در کنار محصولات 
لوازم خانگی بزرگ، اغلب برندهای خارجی 
مربوط به لوازم خانگی کوچک می شود؛ این 
موضوع نشان می دهد نکته ای که مخالفان 
ممنوعیت واردات مبنی بر »نداشتن صرفه 
اقتصادی تولید برخــی از اقلام در داخل«، 

مورد تاکید قرار می دادند، حقیقت دارد.
از ســویی دیگــر اغلــب ایــن محصولات 
قیمت های به نسبت پایینی دارند به شکلی 
که مصــرف کنندگان اگر تمایــل به خرید 
کالا با برند خارجی داشته باشند می توانند 
این کالاها را به کالاهای بــا اصالت و ایرانی 

ترجیح دهند.
 با توجه به نکات ذکر شــده، به نظر می رسد 
وقت آن رســیده که دولت خاصــه وزارت 
صمت در مــورد ابعاد مختلــف ممنوعیت 
واردات لــوازم خانگــی تصمیــم جدیدی 
بگیرد؛ البته ایــن تصمیم نبایــد منجر به 
واردات بی ضابطــه و خارج از عــرف لوازم 
خانگی شود اما باید به گونه ای تدبیر کرد که 
ضمن مدیریت نیاز مــردم، عرضه کالاهای 
قاچاق و فیک به ویژه کالاهــای با گارانتی 

تقلبی محدود شود.

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت: قانون نظام صنفی فسخ نشده است

 امکان مقابله با فرار مالیاتی مشاغل خاص از طریق قانون سامانه مؤدیان 

مدیر اجرایی ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط خودروهای فرسوده خبر داد 

و برای اسقاط از نیمه اردیبهشت تاکنون ثبت نام ۵۴۰۰ خودر
خریدار   مدیر اجرایی ســتاد نوســازی 
ناوگان و اســقاط خودروهای فرسوده گفت 
که از نیمه اردیبهشــت  تاکنون پنج هزار و 
۴۰۰ دستگاه خودرو فرسوده توسط مراکز 
اسقاط کشــور ثبت نام شــده که این روند 

برای نیاز بازار بسیار کند است.
به گزارش ســازمان گســترش و نوسازی 
صنایع ایــران )ایدرو(، »محمــد حیدری 
پاشــاکی« افزود: پس از ابــلاغ اصلاح ماده 
۱۰ قانون ســاماندهی صنعت خــودرو، از 
تاریخ ۲۳ اسفند پارســال همه امور مرتبط 
با نوســازی ناوگان و اســقاط خودرو و اخذ 
نخستین مجوز شماره گذاری خودروهای 
تولید داخــل و وارداتی از ســتاد مدیریت 
حمل و نقل ســوخت کشــور بــه وزارت 
صمت واگذار شــد.وی خاطرنشــان کرد: 
در نخستین گام ایجاد بســتر نرم افزاری و 
ســخت افزاری جهت اجرای مفاد بند ۱۰ 

قانون ساماندهی صنعت خودرو آغاز شد.
مدیر اجرایی ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط 
خودروهای فرسوده بیان داشــت: با توجه 
به اینکه ســامانه نرم افزاری اسقاط خودرو 
برپایه تولید و اســتفاده از گواهی اســقاط 
فعالیــت می کند و بــه دلیــل ارزش مالی 

گواهی های اســقاط، این ســامانه نیازمند 
نظارت دقیق اســت.حیدری گفت: با توجه 
به اینکه سامانه ســتاد مدیریت حمل و نقل 
و سوخت کشور به صورت سالیانه ارزیابی و 
توسعه نرم افزاری داده نشده بود و این امکان 
نیز فراهم نبود، بررســی های انجام شــده 
نشان داد که ســامانه مذکور امکان اجرای 
ماده ۱۰ قانون ســاماندهی صنعت خودرو 
را فراهم نمی کند و ســتاد نوسازی ناوگان 
و اسقاط خودروهای فرســوده پس از ابلاغ 
قانون مجبور به طراحی سامانه جدیدی در 
این بخش شــد.وی با بیان اینکه در سامانه 
قبلی اسقاط از ســال ۹۶ همه فرآیندها در 
قالب یک طرح انجام می شد، افزود: سامانه 
جدید به صورتی طراحی شــده اســت که 
بســترهای نرم افــزاری و ســخت افزاری 
لازم را برای پوشــش مفاد مــاده ۱۰ قانون 
ســاماندهی صنعت خودرو فراهم و قابلیت 

توسعه داشته باشد.
مدیر اجرایی ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط 
خودروهای فرســوده تاکید کرد: ســامانه 
NNHK. جدید ستاد نوســازی به نشانی

IR از ۲۶ فروردین راه اندازی شــده اســت 
و به تدریج طــرح جایگزیــن خودروهای 

شــخصی، طرح جایگزینی تاکســی، طرح 
تولید گواهی اسقاط و غیره در آن ایجاد شده 
است.وی با اشاره به اینکه بر اساس قانون، 
مراکز اسقاط و بازیافت کشور متولی تولید 
گواهی اسقاط هســتند و دولت در جایگاه 
سیاســتگذاری، بسترســازی و نظــارت 
عالیــه و حاکمیتی این حوزه قــرار دارد، 
تصریح کرد: مراکز اســقاط و تشکل های 
مربوطه باید نســبت به مذاکــره و انعقاد 
قرارداد برای تولید گواهی های اســقاط با 
تولیدکنندگان خودور و موتورســیکلت و 
دارندگان خودروهای ســنگین و سواری 
اقدام کنند.حیدری اظهار داشــت: با توجه 

به اینکــه از نیمــه دوم اردبیهشــت طرح 
اسقاط خودروهای فرســوده در سامانه قرار 
گرفت از آن زمــان تا کنون توســط مراکز 
اســقاط کشــور پنج هزار و ۴۰۰ دســتگاه 
خودرو فرسوده ثبت نام شــده که این روند 

برای نیاز بازار بسیار کند است.
وی بــا بیان این کــه ماهانــه نزدیک به 
۵۰ هزار گواهی اســقاط مورد نیاز است، 
خاطرنشــان کرد: مراکــز اســقاط باید 
ضمن سرعت بخشیدن به تولید گواهی 
اسقاط، نسبت به مذاکره و انعقاد قرارداد 
مبادرت کنند تا در جهــت از رده خارج 
کردن خودروهای فرســوده گام موثری 
برداشته شــود و در این راستا لازم است 
تشــکل های صنفی مراکز اسقاط ضمن 
برگزاری جلســات بــا تولیدکنندگان 
شرایط تولید گواهی اســقاط متناسب 
بــا نیــاز مصــرف کننــدگان را هرچه 
ســریعتر فراهم کنند.این مسوول تصریح 
کرد: بر اســاس قانــون، واردکننــدگان و 
تولیدکننــدگان خودروهای ســواری که 
داخلی ســازی آنها کمتر از ۴۰ درصد است 
برای اخذ مجوز شــماره گذاری باید گواهی 
اسقاط ارائه دهند و ســایر تولیدکنندگان 

موظفند به میــزان یک چهــارم تولیدات 
خود گواهی اســقاط ارائه کنند و در صورت 
نبود گواهی اســقاط به منظــور جلوگیری 
از اخلال در تولیــد، ۱.۵ درصد قیمت تمام 
شده خودرو یا موتورســیکلت را به صندوق 
حمایــت از تحقیقــات و توســعه صنایع 
پیشــرفته وزارت صمت واریــز کنند.مدیر 
اجرایی ســتاد نوســازی ناوگان و اسقاط 
خودروهای فرســوده درباره کامیون های 
وارداتی گفت: واردکنندگانی که براســاس 
بند )ث( ماده ۳۰ قانون احکام دائمی توسعه 
کشــور، خودرو کامیون کشــنده حداکثر 
سه سال کارکرد وارد کشــور کنند، نیز باید 
توجه داشته باشند که رانندگان خودمالک 
همچنیــن  و  هوشــمند  کارت  ودارای 
شرکت های حمل و نقل عمومی فقط برای 
یک بار و یک دستگاه، در صورت عدم وجود 
گواهی اســقاط به اندازه کافــی، می توانند 
پنج درصــد ارزش گمرکــی خودروهــای 
وارداتی مذکــور را به صنــدوق حمایت از 
تحقیقات و توســعه صنایع پیشرفته وزارت 
صمت جهت مجوز شــماره گــذاری واریز 
کنند و در دفعات بعــدی باید حتما خودرو 

اسقاط کنند.
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 ۹۰ هزار تبعه افغانستانی به کشورشان
 بازگردانده شدند

 مدیر کل اتباع و مهاجرین خارجی خراســان رضــوی گفت: افزون بر 
۹۰ هزار نفر از اتباع کشور افغانســتان، طی بهار امسال از سراسر کشور 
جمع آوری و از طریق مــرز دوغارون تایباد به کشورشــان بازگردانده 
شدند.حسین شــرافتی راد افزود: این تعداد شــامل اتباع افغانستانی 
هســتند که به صورت خود معرف و با میل شــخصی قصد بازگشت به 
کشورشان را داشته و یا توســط نهادهای مربوطه از شهرهای تهران و 

دیگر نقاط کشور جمع آوری شده و به اردوگاه مشهد منتقل شدند.
وی اظهار داشــت: در نهایت پــس از انجام مراحل قانونــی در اردوگاه 
ویژه اتباع در مشــهد، این افراد از طریق مرز دوغارون به کشورشــان 

بازگردانده شدند.
مدیر کل اتبــاع و مهاجرین خارجی خراســان رضوی اظهار داشــت: 
در بهار ســال ۱۴۰۱ در مجمــوع ۸۶ هزار و ۱۶۲ تبعه افغانســتانی به 

کشورشان بازگردانده شدند.
مطابق اعلام رسمی مسوولان جمهوری اســلامی، پنج میلیون نفر از 
اتباع افغانستان در ایران سکونت دارند که حدود یک  میلیون نفر از این 

تعداد در خراسان رضوی و کلانشهر مشهد زندگی می کنند.
این تعداد در قالب ۵۰۰ هزار تبعه دارای اســناد اقامــت و گذرنامه و به 

همین تعداد مهاجران فاقد مجوز برآورد شده اند.

رئیس مرکز مدیریت بیمارستانی تشریح کرد
آمادگی وزارت بهداشت برای راهپیمایی اربعین

رئیس مرکز مدیریت بیمارســتانی و تعالی خدمــات بالینی معاونت 
درمان وزارت بهداشــت، از تدوین دســتورالعمل راهپیمایی اربعین 
خبر داد. حســن واعظی ضمن اعلام آمادگی مراکز درمانی در خصوص 
ارائه خدمات جهادی در ایام برگزاری مراسم راهپیمایی اربعین، گفت: 
دســتورالعمل جامع عملیاتی در این خصوص در حال تدوین است و به 

زودی ابلاغ می شود.
وی افزود: در تمام مراکز درمانی دانشــگاه های مناطق مرزی اربعین از 
جمله ایلام، کرمانشاه، ارومیه، کردســتان، اهواز، آبادان و دانشگاه های 
شهرهای مرزی در شرق کشور از جمله ایرانشهر، زاهدان، مشهد برای 
تردد زوار کشورهای همسایه آمادگی زیرساختی و عملیاتی جهت ارائه 
خدمات درمانی بهینــه و به هنگام به زائرین و عشــاق اباعبدالله وجود 

دارد.

واعظی گفــت: تجهیــز، آمــاده ســازی و ارتقای ظرفیــت خدمات 
بیمارســتان ها، برنامه ریزی منســجم جهادی، ملی و اعزام نیروهای 
پرتلاش و همیشه در صحنه پزشک و پرستار و کادر داوطلب با مشخص 
شدن دانشگاه های معین، جهت همکاری و ارائه خدمات برای برگزاری 

باشکوه این مراسم در دست اقدام است.
رئیس مرکز مدیریــت بیمارســتانی و تعالی خدمــات بالینی وزارت 
بهداشــت ادامه داد: دارو و تجهیزات ضــروری در مراکز درمانی جهت 
ارائه خدمات به هنگام پزشــکی در حوادث پرتلفــات احتمالی، برنامه 

ریزی شده و همانند سنوات گذشته تأمین خواهد شد.
وی افزود: تیم واکنش ســریع جهت هماهنگی اعــزام نیرو به صورت 
شــبانه روزی در آن ایام فعال و آماده ارائه خدمات در ســتاد معاونت 
درمان وزارت بهداشــت و حضور در مراکز مرزی و مبادی تردد زائران 

هستند.

وپایی ها برای سفر به ترکیه رقابت ایرانی ها با ار
وزارت فرهنگ و گردشــگری ترکیه اعلام کرد در ۵ ماه نخســت سال 
۲۰۲۳ در مجموع بیش از ۱۴ میلیون نفر به این کشــور ســفر کرده اند 
و این میــان، ایرانیان پنجمین گروه بزرگ گردشــگران ورودی به این 

کشور هستند.
به نقل از حریت دیلی، شــمار گردشــگران خارجــی در ترکیه در بازه 
زمانی ژانویه تا می سال جاری میلادی حدود ۲۴ درصد نسبت به سال 

گذشته افزایش یافته و به بیش از ۱۴ میلیون نفر رسیده است.
با احتساب شهروندان ترک مقیم خارج از کشــور، تعداد گردشگرانی 
که از ترکیه بازدید کردند به ۱۵.۶ میلیون نفر می رســد و بر اساس آمار 
و ارقامی که از ســوی وزارت گردشــگری و فرهنگ ترکیه در ۲۳ ژوئن 
منتشر شده، روس ها بزرگترین گروه گردشگران خارجی بازدیدکننده 

از این کشور را تشکیل می دهند.
در پنج ماهه نخســت ســال ۲۰۲۳، نزدیک به ۱.۸ میلیــون روس در 
ترکیه تعطیلات خود را ســپری کردنــد که این رقم در مدت مشــابه 
سال گذشــته ۸۵۴ هزار نفر بود.همچنین در این بازه زمانی حدود ۱.۶ 
میلیون گردشــگر آلمانی از ترکیه دیدن کردند که ۱۱.۳ درصد از کل 
گردشگران خارجی این کشور را تشکیل می دهند و پس از آن بلغارها با 
۱.۰۶ میلیون یا ۷.۵ درصد قرار دارند. در ژانویه تا می سال گذشته، ۱.۳ 
میلیون آلمانی تعطیلات خود را در ترکیه سپری کردند. بلغارها بیشتر 

با هدف خرید به استان های مرزی ترکیه سفر می کنند.
ورود گردشــگران از بریتانیا از ۸۱۰ هزار نفر در پنج ماه نخســت سال 

گذشته به بیش از یک میلیون نفر در سال جاری افزایش یافته است.
ایرانی ها نیز با ۷۹ هزار نفر در فهرست بازدیدکنندگان خارجی، جایگاه 

پنجم را به خود اختصاص دادند.
داده ها همچنین نشان می دهد که تعداد گردشگران اوکراینی در دوره 
ژانویه تا می تقریباً ۴۳ درصد نســبت به ســال قبل کاهــش یافته و به 
حدود ۲۵۱ هزار نفر رسیده است.استانبول مقصد مورد علاقه مسافران 
خارجی بوده و در پنج ماه نخســت سال ۲۰۲۳، این شهر بزرگ پذیرای 
۶.۳ میلیون خارجی بوده است. آنتالیا، در ســواحل مدیترانه، پذیرای 
۳.۱۴ میلیون گردشــگر خارجی بود. در همین مدت، استان ادرنه در 

شمال غربی نیز از ۱.۵ میلیون بازدیدکننده میزبانی کرده است.
تنها در ماه مــی، تعداد گردشــگران خارجی با ۱۶ درصــد افزایش به 
صورت سالانه به ۴.۵ میلیون نفر رســید. با این حال، بر اساس داده ها، 
سرعت رشد ســالانه بازدیدهای گردشــگران خارجی از ۲۹ درصد در 
آوریل کاهش یافته اســت.در همین حال، »مهمت نوری ارســوی«، 
وزیر فرهنگ و گردشــگری ترکیه گفت: »با وجــود زلزله های فوریه و 
انتخاباتی که در ماه می برگزار شد، اهداف برای استقبال از ۶۰ میلیون 
بازدیدکننده و ایجاد درآمد ۵۶ میلیارد دلاری گردشــگری برای سال 
۲۰۲۳ تغییر نخواهد کرد.او با بیان این که ترکیه تا ســال ۲۰۲۸ قصد 
جذب ۹۰ میلیون گردشگر و درآمد ۱۰۰ میلیارد دلاری از گردشگری 
را دارد، یادآور شد: »در سال ۲۰۲۲، تعداد گردشگران ورودی به ۵۱.۴ 

میلیون نفر و درآمد گردشگری به ۴۶.۳ میلیارد دلار رسید.«
 )GDP( گردشــگری حدود ۱۰ درصد به تولید ناخالص داخلی ترکیه
کمک می کند. در ســال ۲۰۲۲ حــدود ۱.۷ میلیون نفــر در خدمات 
اقامتی و غذایی کار می کردند که حدود ۵ درصد از کل اشــتغال ترکیه 

را شامل می شود.

دیوار

علی قدمی  همزمان بــا تکمیل مدارک 
داوطلبان آزمون های استخدامی دبیری در 
پنجره ملی خدمات دولت هوشمند آموزش 
و پرورش، دانش آموزان و والدین هم باید از 

این سامانه برای ثبت نام استفاده کنند.
 از اول تیــر ثبت نــام الکترونیکــی دانش 
آموزان به صــورت الکترونیکی آغاز شــده 
اســت و خانواده ها باید این ثبت نــام را از 
طریق پنجره ملی خدمات دولت هوشمند 
https://medu. آموزش و پرورش به نشانی

ir انجام دهند.
با وجود اینکه ثبت نام الکترونیکی بســیار 
بهتــر از ثبت نــام حضــوری خانواده ها در 
مدارس اســت؛ پیگیری های خبرنگار مهر 
نشان می دهد ســایت پنجره ملی خدمات 
دولــت الکترونیک گاهی همراه با مشــکل 
عدم ارســال پیامــک رمز یک بــار مصرف 
و کندی در اتصال مواجه اســت و برخی از 

خانواده ها از این مشکل گلایه کرده اند.
با این حال مســئولان آمــوزش و پرورش 
می گویند نیازی به حضــور دانش آموزان و 
خانواده ها در مدارس نیست؛ بروز مشکل در 
سایت پنجره ملی خدمات دولت الکترونیک 
موقتی اســت، والدین در صورت مشاهده 
طولانــی مــدت در ســایت می تواننــد با 
پشتیبانی سایت تماس بگیرند و ثبت نام در 

مدارس به صورت الکترونیکی خواهد بود.
سجاد سیاح مدیر کل دفتر فناوری اطلاعات 
و ارتباطــات وزارت آمــوزش و پرورش در 
برنامه گفت وگوی ویژه خبــری با موضوع 
بررسی آخرین جزئیات ثبت نام الکترونیکی 
مدارس با بیان اینکــه روند ثبت نام مدارس 
با سنجش بدو ورود از چندین ماه قبل آغاز 
شــده اســت و حدود یک میلیون و پانصد 
هزار نوآموز ســنجش ثبت نام کرده بودند، 
گفــت: ما در پنجــره ملی خدمــات دولت 
الکترونیک آموزش و پرورش به عنوان یکی 
از پربازدیدترین پنجره های سایت خدمات 
دولــت الکترونیــک فعالیت داشــته ایم با 
این وجود تاکنون با مشــکل حادی مواجه 

نشدیم.
سیاح تاکید کرد: قطعاً ثبت نام الکترونیکی 
نیاز به فرهنگ ســازی و آمــوزش دارد که 
این موضــوع بــه تدریج صــورت خواهد 
گرفت. مــا با ســاده ترین شــیوه ممکن و 
ساده ترین طراحی این اقدام را انجام دادیم 
و آموزش هــای لازم را ارائه دادیــم تا این 

فرهنگ سازی صورت گیرد.
وی با اشــاره به ثبت نام قطعی که از یکم تیر 
آغاز شده اســت؛ گفت: پیش ثبت نام هایی 
هم پیش از این صورت گرفته بود اما ثبت نام 
قطعی با ارائه مدارک احراز محل ســکونت 

دانش آموز صورت می گیرد.
مدیر کل دفتر فناوری اطلاعات و ارتباطات 

در خصوص مشکلات ســایت گفت: پنجره 
ملی خدمات دولــت الکترونیک آموزش و 
پرورش تاکنون به حدود ۷۰۰ میلیون کاربر 
خدمات ارائه داده اســت. طبیعی است که 
ممکن است سایت مشــکلاتی داشته باشد 
اما در کل ما به عنوان یکی از پربازدیدترین 
پنجره های سایت خدمات دولت الکترونیک 
فعالیت داشــته ایم و با مشکل حادی مواجه 

نشدیم.
ســیاح با تاکید بر اینکه مدت هاســت دو 
خدمــت اصلی را بــه صــورت یکپارچه 
انجام می دهیم، گفت: خدمات ســنجش 
بــدو ورود و ثبت نــام الکترونیکی از یک 
دیتابیس انجام می شود. ما مشکل خاصی 
در ایــن دو نداشــتیم تنها مشــکل ما در 
خصوص استشــهاد محلی و احراز محل 
ســکونت دانش آموز بود که موانع قانونی 
داشــت البته خوشــبختانه ایــن موانع 

برطرف شده است.
سید مجتبی هاشــمی رئیس ستاد ثبت نام 
وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه فرآیند 
ثبت نــام دانش آموزان یــک موضوع مهم و 
جریان ساز در آموزش و پرورش است؛ گفت: 
فرآیند ثبت نام دانش آموزان با هماهنگی و 
دقت نظر همه ارکان نظام آموزشی و برخی 

نهادهای دیگر صورت گرفته است.
هاشمی با اذعان به اینکه ممکن است برخی 
خانواده ها امکان ثبت نام الکترونیکی فرزند 
خود را نداشته باشند؛ گفت: باید ملاحظات 
لازم صــورت بگیــرد و قوانینــی را تدوین 
کنیم که امــکان اجرای آن در کل کشــور 
فراهم باشــد بــه همین خاطر امســال در 
عین حال که ثبت نــام الکترونیکی مدارس 
را اجرایی کردیم امــکان ثبت نام حضوری 

هم فراهم اســت تا اگر از والدینی نتوانند به 
صورت الکترونیکی ثبت نام کنند به صورت 
حضوری هم این امکان برایشان مهیا باشد و 
عزیزانی که نیازمند ثبت نام هستند بتوانند 
با کم ترین دغدغه ثبت نام خود را داشــته 

باشند.
وی با اشاره به اینکه در دسته بندی ثبت نام 
بخش عمده دانش آمــوزان، دانش آموزان 
میان پایه هســتند و ســوابق تحصیلی آنها 
در آموزش و پرورش مهیا اســت؛ گفت: در 
پایه های ورودی اول، هفتــم و دهم نیاز به 
پیش مقدمات و پیش ثبت نام هایی داشتیم 
که با اقدامــات خوبی که همــکاران ما در 
سازمان اســتثنایی انجام دادند پایگاه های 
ســنجش از آذر اقدامــات خود را شــروع 
کردند تا والدین نوآموزان به راحتی بتوانند 

اقدامات لازم را برای ثبت نام انجام دهند.
رئیس ســتاد ثبــت نــام وزارت آموزش و 
پرورش گفت: ســتاد ثبت نــام مرکزی ۶ 
جلسه داشته اســت و ۷۳۲ منطقه آموزش 
و پرورش هم اقدامات خود را شروع کردند. 
برنامه ریزی این موضوع هم از سال گذشته 
آغاز شــد، همه این اقدامات بخشی از پروژه 
مهر اســت و در ادامه ما باید مقدمات لازم را 

برای میزبانی از دانش آموزان داشته باشیم.

همکاری سامانه املاک و اسکان برای 
ثبت نام الکترونیکی

هاشمی رئیس ستاد ثبت نام وزارت آموزش 
و پرورش در خصوص این شائبه که والدین 
قولنامه جعلی می نویســند تا در مدرسه ای 
خاص ثبت نام کنند؛ گفت: وزارت آموزش 
و پرورش با یک اســتعلام آنلاین از سامانه 
املاک و اســکان می تواند اطلاعات لازم را 

برای احراز مناطق محل ســکونت خانواده 
دانش آموز داشته باشد.

ســیاح در خصوص اتصال پنجره خدمات 
دولت الکترونیک به ســامانه اســکان هم 
گفت: در یک ماه گذشته نهادهای مختلفی 
کار کردند تــا این اتصال به صــورت کامل 
صورت بگیرد این اتصال از اردیبهشــت ماه 
اتفاق افتاده است تا نه تنها در خصوص احراز 
محل سکونت دانش آموزان بلکه برای سایر 
خدمات ما با ســایر نهادها به صورت کامل 
متصل هســتیم. از یکم تیر نزدیک به ۲۰۰ 
هزار نفر استعلام محل سکونت را به صورت 
برخط داشــته ایم و هیچ مشــکلی در این 

زمینه وجود ندارد.
بــا همــکاری وزارت آمــوزش و پرورش، 
وزارت راه و شهرســازی و شــورای اجرایی 
فناوری اطلاعات وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، سامانه املاک و اسکان به صورت 
کامل بــا وزارت آموزش و پــرورش متصل 
است و برای هر کد ملی دانش آموز، یک کد 

پستی مخصوص ثبت شده است
رضا باقری اصــل معاون وزیــر ارتباطات و 
دبیر شــورای اجرایی فناوری اطلاعات در 
خصوص راســتی آزمایی اطلاعــات ثبت 
شده گفت: اگر شــخص مالک باشد که در 
سامانه اسناد و املاک کشور به صورت کامل 
مشخص است؛ اما اگر مستأجر باشد منابع 
مختلفی همچون معاملات املاک و سامانه 
معاونت املاک وجــود دارد کــه می توان 
اظهارات او را تصدیق کرد که این اطلاعات 
به ســامانه املاک و اســکان منتقل خواهد 

شد. 
رئیس ســتاد ثبــت نــام وزارت آموزش و 
پرورش در خصوص دانش آموزانی که قرار 

است مدرســه خود را عوض کنند هم گفت: 
از طریق پنجره خدمات الکترونیک آموزش 
و پرورش می توانند اقدامــات لازم را برای 

تغییر مدرسه خود اقدام کنند.
هاشــمی با تاکیــد بــر اینکه آمــوزش و 
پرورش خــود را ملزم می داند که ســلامت 
الکترونیکی شــدن ثبت نــام را پیش ببرد 
گفت: ضمانت های اجرایی گام به گام انجام 
می شــود. اولین قدم بحث احراز هویت ها و 
پیش ثبت نام ها بوده و دومین قدم این است 
که اگر مدیر مدرسه ســندی اخذ کند عملًا 
بلا اســتفاده خواهد بود و در سامانه امکان 
ثبت آن را نخواهد داشــت و همــه چیز به 

صورت الکترونیکی ثبت خواهد شد.
هاشــمی در خصوص تعیین محدوده برای 
ثبت نام در مدارس گفــت: بحث محدوده 
بندی برای این اســت کــه بتوانیم امکانات 
خود را به صورت متــوازن در خدمت مردم 
قرار دهیم. به جهت اینکه زیرساخت های ما 
با جمعیت ما همخوانی نــدارد و این نگرانی 
وجــود دارد در مناطقــی کــه متقاضیان 
بیشــتری هســتند چه مکانیزمــی برای 

ساماندهی آنان وجود داشته باشد.
وی در خصوص امکان تعییــن محدوده به 
صورت شــعاعی هم گفت: در جلسات سال 
گذشــته این موضوع را مطرح کردیم که در 
ســال جاری بتوانیم مخصوصاً در شهرهای 
بزرگ این شــرایط را محقق کنیم. امسال 
این امکان فراهم شــد تا مدارسی که در مرز 
بین دو منطقه هســتند با یــک تفاهم نامه 

امکان ثبت نام را داشته باشند.
رئیس ســتاد ثبــت نــام وزارت آموزش و 
پرورش در حالی بر لزوم انجام همه خدمات 
آموزشــی از طریق یک ســایت و ضرورت 
یکپارچه ســازی تاکید دارد که این روزها 
همزمان بــا تکمیــل مــدارک داوطلبان 
آزمون های استخدامی آموزش و پرورش در 
پنجره ملی خدمات دولت هوشمند، دانش 
آموزان و والدین هم باید از این سامانه برای 

ثبت نام استفاده کنند.
آن طــور که مســئولان نظامی آموزشــی 
گفته اند تاکنون بیش از دویست هزار دانش 

آموز از طریق این سامانه ثبت نام کردند.
در روزهــای آینــده تداوم ثبت نــام دانش 
آموزان می تواند محــک خوبی برای پنجره 
ملی خدمــات دولــت الکترونیک باشــد. 
طبیعی اســت که با ثبت نام دانش آموزان 
به صورت الکترونیکی، بسیاری از هزینه ها 
کاهــش می یابد و مصرف کاغذ و ســوخت 
نســبت به ســال های پیش کمتر می شود. 
با گســترش خدمات دولت الکترونیک در 
بخش آمــوزش و پرورش می تــوان به حل 
بســیاری از چالش هــای نظام آموزشــی 

امیدوار بود.

خریدار   سوختن مشعل های گازی یکی از 
عوامل آلودگی هوا در جنوب کشور به ویژه 
منطقه عسلویه اســت در حالی که شعله ور 
بودن این مشــعل ها از یک طــرف آلودگی 
محیط زیستی و از طرف دیگر ضرر اقتصادی 
به همراه دارد بــر این اســاس جمع آوری 
و فــرآوری آنها جــزو برنامه هــای دولت 
سیزدهم است که برای رســیدن به مرحله 
صفر سازمان محیط زیســت و وزارت نفت 

همکاری می کنند.
 اگر گذارتان بــه جنوب کشــور به منطقه 
عســلویه افتاده باشــد، حتما مشعل های 
فروزان زیادی را دیده اید، یکی از مشخصه 
های بارز این منطقه همین مشــعل هایی 
اســت که دهانه همه آنها شــبانه روزی در 
حال سوختن است، شعله ها به سمت جهت 
مخالف باد خم شــده اند و بــا رقصی ملایم 
حرارتی از خود ســاطع می کنند که نقش 
زیادی در انتشــار گازهای گلخانه ای و گرم 
شــدن زمین دارد، اینها همان به اصطلاح 
فلرهای گازی اند که بــه آنها فلرینگ گفته 
می شــود که گازهای همراه با نفت در آنها 

می ســوزد.البته این کار بــرای جلوگیری 
از انفجــار، خطرهــای احتمالــی و ایمنی 
تجهیزات انجام می شــود امــا حجم زیاد و 
مدت زمان طولانی ســوختن این مشعل ها 
باعث تولید گازهای سمی مانند اکسیدهای 
گوگرد و انتشار گازهای گلخانه ای همچون 
دی اکســیدکربن و اکســیدهای نیتروژن 
می شود که مشکلات زیادی را برای محیط 
زیســت ایجاد می کنــد، آلودگــی هوا در 
منطقه یکی از بارزترین این مشکلات است 
که اگر فکری به حال این شــرایط نشود در 
آینده نه چندان دور مشکلات اساسی تری 
در بخش های بهداشــت و سلامت دامنگیر 

اهالی منطقه خواهد شد.
گذشــته از آســیب های محیط زیســتی 
باید به آســیب هــای دیگر ایــن روند در 
بخش اقتصادی هم توجــه کنیم، یعنی در 
خودخواهانه ترین حالت اگر محیط زیست 
برایمان اهمیتی نداشــته باشــد؛ اما ادامه 
این روند موجب هدر رفــت بخش زیادی از 
سرمایه کشور می شــود و خسارت زیادی 
را متوجه اقتصاد کشــور می کنــد، بر این 

اساس جمع آوری این مشعل ها مورد تاکید 
سازمان حفاظت محیط زیست و اجرای آن 
هم در دســتور کار وزارت نفت قرار گرفته 
است.مدیر دفتر بررســی و مقابله با آلوگی 
های دریایی سازمان حفاظت محیط زیست 
دراین باره به خبرنگار محیط زیســت ایرنا 
گفت: جمع آوری فلرهــای گازی در قالب 
پروژه هایی در دســت اقدام است که دراین 
راستا جمع آوری گازها و استفاده مجدد از 

آنها در این فرایند انجام می شود.
امید صدیقی بــا تاکید بر اینکــه این گازها 
عامل بسیار مهمی بر آلودگی هوا در منطقه 
اند افــزود: البته در مجمــوع در این زمینه 
وضعیت واحدهای پتروشــیمی در منطقه 
خیلی بهتر اســت اما پالایشگاه های گازی 
مهمترین عامــل آلودگی هــوا در منطقه 
هستند.وی اظهار داشت: در پارس جنوبی 
در منطقــه عســلویه حدود ۵۰۰ مشــعل 
در حال سوختن اســت که بخش عمده آن 
مربوط به پالایشگاه های گازی است و چون 
مجموعــه ای دولتی هســتند معمولاً کار 
خاموش کردن فلرهــا کُند پیش می رود اما 

خیلی از واحدهای پتروشیمی فلرهایشان 
تقریباً به صفر رسیده اند و معمولا به صورت 
پیلوت روشن هستند که آن هم باید روشن 
باشــد برای زمانی که حادثه ای اتفاق بیفتد 
یا از مدار خارج شــوند امــا در حالت عادی 
بســیاری از واحدهای پتروشــیمی فرایند 
خاموش کردن مشــعل ها را اجرا کردند اما 
متاسفانه عمده آلودگی ناشی از فلرینگ از 

پالایشگاه های گازی است.
وی در پاسخ به اینکه مشکل پالایشگاه های 
گازی برای جمع آوری فلرها چیست گفت: 
پالایشگاه های گازی بیشتر دولتی هستند 
از این رو روند کار در آنها کُند پیش می رود 
اما واحدهای پتروشــیمی بیشــتر بخش 
خصوصی هســتند و الزاماتی که ســازمان 
حفاظت محیط زیســت به آنهــا می دهد 
را به خوبــی اجرا می کنند و خودشــان هم 
مشتاق اجرا هستند چون از نظر اقتصادی به 
نفعشان است؛ وقتی که همین گازهایی که 
در قالب فلرینگ می سوزند، جمع آوری و به 
فرآورده گازی تبدیل شوند، ارزش اقتصادی 
زیادی به همــراه دارد.در دو دهه اخیر بارها 

و بارها ســازمان حفاظت محیط زیست از 
وزارت نفت خواسته بود تا فلرها را خاموش 
کند اما اجرا نشد که اکنون با سرعت خوبی 

در حال پیشرفت است
صدیقی افــزود: چندی پیش گزارشــی از 
جایکا مطالعــه می کردم که بــرای وزارت 
نفت انجام داده بــود، در آن آمده بود که در 
منطقه عســلویه و تمام مناطــق نفت خیز 
در خوزســتان، میادین نفتی مــا در خلیج 
فارس از خارک تا بندر عباس و جزایر لاوان 
و ســیری، گازهایی که دهها سال است در 
مشــعل ها می ســوزنند اگر جمع آوری، 
فرآوری و به فــرآورده هــای گازی تبدیل 
شــوند حدود ۷ تا ۱۰ میلیــارد دلار درآمد 
حاصل از آنهــا خواهد بود که عدد بســیار 

بزرگی است.

رئیس ســازمان مدارس و مراکز غیردولتی و توســعه 
مشــارکت های مردمی، در خصوص شــهریه مدارس 

غیردولتی در سال تحصیلی آینده، توضیحاتی داد.
 نشســت خبری احمــد محمودزاده رئیس ســازمان 
مدارس و مراکز غیر دولتی و توســعه مشــارکت های 
مردمی، با موضوع شهریه مدارس غیر دولتی و توانمند 

سازی نیروی انسانی در مدارس غیر دولتی برگزار شد.
وی با اشــاره به تدوین الگوی جدید شــهریه گفت: در 
جلســات تدوین الگوی شــهریه بســیاری از نهادها 
همچون شــورای عالی آموزش و پــرورش و مجلس 
شورای اسلامی نمایندگانی داشــته اند.محمودزاده با 
بیان اینکه تعیین شــهریه از ابتدا لازم بود پس از پایان 

تعطیلات نوروز انجام شــود؛ گفت: این زمان 
بندی به ایــن خاطر بود که تــا آن زمان نرخ 
کرایه ها، نرخ اجاره بها و حداقل حقوق معلوم 
شده باشــد.وی تاکید کرد: اعلام کردیم که 
هیچ نیروی غیرمرتبط را نخواهیم پذیرفت و 
بحث توانمند سازی معلمان را با ۳۶۰ ساعت 
تحصیلی در نظر گرفتیم. تنها رشــته و معلم 

را ندیدیم. در موضوع شهریه، ســرانه های هزینه کرد 
مدارس را هم دیدیم. مدرســه ای که فضای آموزشی، 
تحقیقی و ورزشــی مناســبی داشته باشــند طبیعتاً 
شهریه بالاتری دریافت خواهند کرد.وی با بیان اینکه 
سومین موضوع مؤثر در تعیین شهریه، ضریب کیفیت 

بخشی اســت که شــامل ۱۵۰ آیتم است.؛ 
گفت: اکثر ساعت فوق برنامه ۶, ۸ و ۷ ساعت 

است. نوعاً با همکاری اولیا باید اتفاق بیفتد.
محمودزاده گفت: ســرانه پرداختی به سایر 
عوامل اجرایــی، مربیان بهداشــت، مربیان 
تربیت بدنی و سرانه حق مسئولیت مؤسس 
را هم در نظر گرفتیم. به این راحتی نیســت 
که با آغاز سال تحصیلی بتوان به سرعت این شهریه ها 
را اعلام کرد.وی افزود: در جلسات تدوین الگوی شهریه 
بســیاری از نهادها همچون شــورای عالی آموزش و 

پرورش و مجلس شورای اسلامی نمایندگانی دارند.
محمودزاده گفت: تعیین شــهریه از ابتدا لازم بود پس 

از پایان تعطیلات نوروز انجام شود تا نرخ کرایه ها، نرخ 
اجاره بها و حداقل حقوق معلوم شده باشد.

وی افزود: اعلام کردیم که هیچ نیــروی غیرمرتبط را 
نخواهیم پذیرفت و بحث توانمند ســازی معلمان را با 
۳۶۰ ساعت تحصیلی در نظر گرفتیم. تنها رشته و معلم 
را ندیدیم.وی بــا توصیه به اولیا دانــش آموزان گفت: 
قبل از ثبت نام در مدارس غیردولتی، شــهریه مدرسه 
موردنظر خود را از ســایت مشــارکت ها کنترل کنند. 
قرارداد الکترونیکی بر اساس مبالغ درج شده در پوستر 
منعقد شده باشد و حتماً یک نسخه از آن تحویل گرفته 
شود. همچنین اولیا توجه کنند که شهریه فعالیت های 

آموزشی فوق برنامه درسی اختیاری است.

شهریه

تعیین الگوی جدید شهریه مدارس غیردولتی
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شب آهنگساز در خانه هنرمندان ایران
 آیین نکوداشت »دکتر محمد سریر« آهنگســاز و موسیقیدان توسط 

خانه موسیقی در خانه هنرمندان ایران برگزار می شود.
به گزارش روابط عمومی خانه هنرمندان ایران، آیین نکوداشت محمد 
ســریر هنرمند برجسته موســیقی با عنوان شب آهنگســاز عصر روز 

سه شنبه ششم تیرماه برگزار می شود.
تهیه کننده و مشــاور هنری در ســازمان رادیو و تلویزیون، آهنگســاز 
و مشاور مدیر مرکز موســیقی صدا و ســیما، تدریس در مرکز حفظ و 
اشاعه موسیقی، تدریس در دانشــکده صدا و سیما، عضو هیئت علمی 
دانشگاه آزاد اسلامی در رشته موســیقی، رئیس شورای مرکزی کانون 
آهنگسازان ســینمای ایران، رئیس هیئت رییسه شورای عالی داوری 
خانه سینما، عضو کمیسیون ملی یونسکو در ایران، عضو هیئت رییسه 
آکادمی داوری خانه سینما، عضو شورای عالی موسیقی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، عضو هیئت مدیره و ســخنگوی خانه موسیقی ایران، 

رئیس خانه موسیقی و ... بخشی از سوابق این هنرمند است.

محمد سریر، آهنگســازی هفت آلبوم موسیقی و تصنیف بیش از ۱۰۰ 
اثر آوازی و موســیقی متن فیلم و ســریال های تلویزیونــی را برعهده 

داشته است.
شب آهنگساز، سه شنبه ششــم تیرماه در خانه هنرمندان ایران، سالن 

استاد شهناز و از ساعت ۱۸ برگزار خواهد شد.

 داستان زندگی طیب حاج رضایی
 در تماشاخانه  ایرانشهر

 نمایش »طیب« با موضــوع زندگی طیب حاج رضایــی، از ۱۳ تیر در 
سالن استاد سمندریان تماشاخانه ایرانشهر روی صحنه خواهد رفت.

نمایش »طیب« به نویسندگی کهبد تاراج و کارگردانی مجید رحمتی 
در سالن استاد سمندریان تماشاخانه  ایران شهر به صحنه خواهد رفت.

این نمایش که به مقاطع گوناگون زندگی طیب حاج رضایی می پردازد 
با بــازی مه لقا باقری، کهبد تاراج، شــهروز دل افــکار، آبتین رحمتی، 
سیدصدرا سبحانیان، شــهاب عباســیان، امیر عدل پرور و سیدجواد 
یحیوی از ســیزدهم تیر ســاعت ۲۰:۳۰ در سالن اســتاد سمندریان 

اجراهای خود را آغاز خواهد کرد.
کهبد تاراج )مشــاور کارگردان(، کارن کیانی و هانیه تائبی )دستیاران 
کارگردان(، روشان رستم پور )منشــی صحنه(، حسین ورزنده، محمد 
فرجی پور و خدیجه بابادی )مدیر صحنه(، کهــرام تاراج )مدیر تولید(، 
ماریا حاجیها )طراح گریم(، رضا خضرایی )طراح نور(، ســهیلا جوادی 
)طراح لباس(، مجیــد رحمتی )طراح صحنه(، آرش موســوی )طراح 
صدا و آهنگساز(، شایان کیانی )طراح پوستر و بروشور و تیزر تبلیغاتی( 

و رضا جاویدی )عکاس(، دیگر عوامل این نمایش هستند.

طیب حاج رضایی )۱۲۹۰ در تهران - ۱۱ آبان ۱۳۴۲ در تهران(، اصالتا 
اهل شهرستان آوج از باســتانی کارهای دوران پهلوی بود. وی در سال 
۱۳۳۲ از موافقان پهلوی در کودتای ۲۸ مــرداد بود که بعداً به مخالفت 
با شــاه برخاســت و پس از گذراندن مدتی در زندان، در ســال ۱۳۴۲ 

تیرباران شد.

جزئیات کامل تفاهم  ارشاد و صداوسیما درباره 
نمایش خانگی، فضای مجازی و...

بخش های اصلی از کلیات حدود اختیار وزارت ارشــاد و صدا و ســیما 
در تفســیر موضوعات مربوط به صوت و تصویر فراگیــر، برای اولین بار 

منتشر شد.
 جزییات حدود اختیــار و تفکیک وظایــف وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی و سازمان صدا و ســیما در موضوعات مرتبط با صوت و تصویر 

فراگیر به شرح زیر است:
* صدور مجوز و نظارت بر حوزه کتاب، تبلیغــات و بازی های رایانه ای 

در حوزه صوت و تصویر فراگیر به طور کلی برعهده وزارت ارشاد است.
* صدور مجوز و نظارت بر حوزه رســانه و خبرگزاری در حوزه صوت و 

تصویر فراگیر کما فی السابق برعهده وزارت ارشاد خواهد بود.
* صدور مجوز، نظــارت و بازبینی مقررات تبلیغــات در حوزه صوت و 
تصویر فراگیر بر عهده صدا و ســیما اســت اما برای عدم بروز اختلاف و 
هماهنگی بین دســتگاهی، دو نماینده وزیر ارشاد در شورای مربوط به 

آن حضور خواهند داشت.
* صدور مجوز، نظــارت و رگلاتوری رســانه های »کاربر محور« )مانند 
آپارات( و »ناشر محور« )VOD ها( و شبکه نمایش خانگی و مجوزها در 

زمینه تولید سریال ها و برنامه های تلویزیونی برعهده صدا و سیما است.
* وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی دو نماینده در هر یک از شوراهای مجوز 

تولید و مجوز پخش ساترا خواهد داشت.
* تولید و پخش زنده برنامه ها و اعطای مجوز و نظارت بر پخش زنده در 

فضای مجازی برعهده صدا و سیما خواهد بود.
* در صورت بروز اختلاف بین دو دســتگاه، کارگروهی متشــکل از دو 
نماینده وزیر ارشاد، دو نماینده صدا و ســیما و به ریاست دبیر شورای 

عالی انقلاب فرهنگی موضوع را بررسی و جمع بندی کند.
* سیاســت ها و ضوابط حاکم بر صوت و تصویر فراگیر و شبکه نمایش 
خانگی، توســط دبیرخانه شــورای عالی انقلاب فرهنگی و با همکاری 
صداوسیما و وزارت ارشاد تدوین می شــود و پس از تایید در کمیته ای 
متشــکل از: رییس صدا و سیما، وزیر ارشــاد، دبیر شورای عالی فضای 
مجازی، نمایندگان روســای قوا در کمیســیون هماهنگی شــورای 
عالی انقلاب فرهنگی، ســه نفر از اعضای حقیقی شورای عالی انقلاب 
فرهنگی، دو نفر صاحبنظر در حوزه رســانه به انتخاب شــورای عالی 
انقلاب فرهنگی و به ریاست دبیر شورا، ظرف مدت ۳ ماه برای تصویب 

به شورای عالی انقلاب فرهنگی ارائه می شود. 
 شــورای عالی انقلاب فرهنگی، عصــر سه شــنبه ۳۰ خردادماه، ماده 
واحده حیطــه اختیارات و وظایف وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
و سازمان صدا و ســیمای جمهوری اســلامی در حوزه صوت و تصویر 

فراگیر را تصویب کرد.

قاب

خریــدار  محیــا دهقانــی، بازیگــر 
ســینما و تلویزبــون دربــاره حضورش در 
رئالیتی شــوهایی چون »ارتش ســری«، 
»ناتــو« و »ضــد« و تاثیر آن بــر بازیگری، 
می گوید: حضــور در اینگونــه برنامه ها که 
بیشــتر جنبه ســرگرمی دارند لذت بخش 
و جذاب اســت و نبایــد از تجربــه چنین 
برنامه هایی ترســید.این بازیگر که با نقش 
»نجلا« شــناخته شــد، مدتی اســت در 
رئالیتی شوهای شبکه نمایش خانگی دیده 
می شود و معتقد است: یک بازیگر نباید در 
یک ژانر بماند و این ترس را نداشته باشد که 

سابقه های قبلی اش خراب می شوند.
محیا دهقانی دربــاره کارهای جدیدش در 
تلویزیون بعد از تجربــه ای که در »نجلا ۲« 
داشــت، شــرایط کار در تلویزیون و شبکه 
نمایــش خانگــی، بحث مشــکلات مالی 
ســازمان صداوســیما و ... به ذکــر نکاتی 
پرداخت. او همچنین بــه عنوان یک بازیگر 
جوان خطاب به رئیس سازمان صداوسیما 

مطالباتی را مطرح کرد.

 مردم با رئالیتی شوها بیشتر 
سرگرم شده اند

این بازیگر کــه پس از ســریال »نجلا« در 
رئالیتی شوهای »ارتش ســری«، »ناتو« و 
»ضد« حضور پیدا کرد ابتــدا درباره اینکه 
آیا این نگرانی را ندارد که بعد از ایفای نقش 
خاصش در »نجلا« اکنــون با حضورش در 
رئالیتی شــوهای مختلف، به پیشنهادهای 
کاری اش و ذهنیت مخاطب آســیب بزند، 
چنین می گوید: الان دیگر نمی توانیم کارها 
را از هم تفکیک کنیــم.  زمانی بود به عنوان 
مثال می گفتند ســینما، تلویزیون، بازیگر 
کمدی، بازیگــر درام و ... اما الان دیگر همه 
با هم میکس شده اند. در مورد رئالیتی شوها 
باید بگویم از وقتی اینگونه برنامه ها آمده اند 
انصافا مردم بیشتر سرگرم شده اند. پس این 
خود یک امتیاز مثبت اســت برای اینکه ما 
می توانیم مخاطبانمان را با اتفاقات ســاده، 
سالم و با هزینه کم ســرگرم کنیم تا همراه 
با خانواده هایشــان پای تلویزیون بنشینند. 
به همین خاطر من بعُــد مثبت این قضیه را 
می بینم؛ نه اینکه بخواهم اینگونه فکر کنم 
نقشی را که قبلا بازی کرده ام را خراب کنم. 

اصلا این نگاه را قبول ندارم.
او در عین حــال تاکید می کنــد: من محیا 
دهقانــی به هرحــال در بــازی هایی مثل 
»ارتش ســری« و »ناتو« قــرار گرفته ام و 
تجربه ای که داشتم برایم بامزه و جذاب بود؛ 
ضمن اینکه در کنار این بازی ها همچنان به 
کار بازیگری ام هم ادامه می دهم و ترســی 

ندارم که بگویم کارهایی که قبلا انجام دادم 
خراب می شود یا روی مخاطبانم تاثیری می 
گذارد. به هر حال هنوز هم که هنوز اســت 
مخاطبی کــه می خواهد به عنــوان مثال 
سریال »نجلا« را ببیند، همان نجلا را تماشا 

می کند یا هر نقش دیگری فرقی نمی کند.
دهقانی یادآور می شــود: ابتدا که رئالیتی 
شوی »ارتش ســری« به من پیشنهاد شد 
مقاومت کردم و نمی خواســتم وارد شــوم 
اما وقتی دیدم مثلا مــردم چقدر بازی مافیا 
را دوســت دارند و مدام در همه جا با هم در 
کنار خانواده ها و جمع های دوســتانه بازی 
می کنند، من هم جــذب اینگونه برنامه ها 
شــدم و با خودم گفتم چرا که نــه. به نظرم 
این رئالیتی شوها مسابقات سرگرمی برای 

مخاطبان هستند و برایشان جذاب است.

تجربه حضور در »ناتو« و »مستوران2«
این بازیگر ســپس به تجربــه حضورش در 
»ناتو« هم مــی گوید: به نظــرم »ناتو« هم 
نوعی بازی ســرگرمی و یک برنامه بامزه ای 
بود. به عنوان تست اولیه »ناتو« اتفاق بدی 
نبــود. درواقع هــم جنبه ســرگرمی و هم 
بالا بردن اطلاعات داشــت. بــه نظرم یک 

دورهمی دوستانه بود.
بازیگر سریال های »پایتخت«، »هم سایه«، 
»هم بازی«، »خودخواسته« و »نجلا۲« در 
ادامه به حضورش در سریال »مستوران ۲« 
اشاره می کند و توضیح می دهد: این سریال 
اکنون تصویربرداری اش تمام شده و احتمالاً 
از مهر ماه پخشش آغاز شود. برای فصل دوم 
باید بگویم نه به این خاطــر که خودم در آن 

حضور دارم ولی به نظرم »مستوران۲« یک 
اتفاق تازه در تلویزیون ماســت و من فکر می 
کنم مخاطبان کار متفاوتــی را خواهند دید 
که از نظر فیلمنامه و تست بازیگران و عوامل 
پشــت صحنه خیلی متفاوت تر از سری اول 
اســت. هنوز خروجی کار را ندیــده ایم اما 
امیدواریم کاری باشد که مردم دوست داشته 
باشــند. به نظرم فصل دوم »مستوران« یک 
ســریال کامل اســت که همچنان تخیلی 
اســت اما همراه با فکر و ژانری بامزه.او درباره 
نقشــش در ســریال مســتوران اظهار می 
کند: من نقــش خاکســتری دارم نه مثبت 
و نــه منفی. یک دختــری که نمــی توانید 
شخصیتش را تشــخیص بدهید چون چند 
بعدی است. امیدوارم مخاطبان حضورم در 

این کار را هم بپسندند.

خبری از »نجلا 3« نیست
دهقانی همچنیــن درباره ادامه ســاخت 
»نجلا« هم می گویــد: بعید می دانم خبری 
باشــد و فکر نمی کنم سری ســوم این کار 
ساخته شــود یا حداقل الان در حال حاضر 
می دانم که فصل سومی در کار نیست چون 
صحبتی نشده اســت. به نظرم قصه »نجلا« 
قابلیت ادامه دار بودن دارد و حتی بیشــتر 
از ســه فصل اما این موضوع  به کارگردان و 
تیم نویسنده برمی گردد که بخواهند کار را 

ادامه بدهند یا خیر.

دست نویسنده و کارگردان در 
تلویزیون بسیار بسته است

این بازیگر در بخشی دیگر از صحبت هایش 

درباره اینکه به عنوان یک بازیگر جوان چه 
درخواستی از مسوولان صداوسیما دارید؟ 
خاطرنشــان می کند: من نه سیاست گذارم 
و نه چیز دیگر. فقــط به عنوان یک مخاطب 
عــام دوســت دارم نگاهــم را بگویم چون 
تلویزیون ما یک رسانه ملی است و متاسفانه 
تیغ سانســورها این روزها آنقدر تیز اســت 
که به کارها آســیب می زند. من با نوع گریم 
و پوشــش ها کاری ندارم ولــی از زبان یک 
جوان می گویم که در کارها این همه تناقض 
می بیند و سوال برایش پیش می آید که مثلًا 
همان خانم و آقایی کــه در تلویزیون بازی 
می کنند چرا در ســینما و شــبکه نمایش 
خانگی شــکل دیگری دارند؟ هــم از نظر 
ظاهری و هم از لحاظ فیلمنامه ای. متاسفانه 
دست نویســنده و کارگردان در تلویزیون 
بسیار بسته است و شما نمی توانید هر ژانر و 
هر داستانی را به نمایش بگذارید در صورتی 
که مخاطبان الان کاملًا با هوشــیاری تمام، 
تکنولــوژی را دنبــال می کننــد و حتی از 

فیلمسازان ما جلوترند.
وی تاکیــد می کنــد: الان مخاطبان دیگر 
فقط تلویزیــون نمی بینند، ســریال های 
خارجی را هم تماشا می کنند. من به عنوان 
یک جوان مــی آیم و کارها را مقایســه می 
کنم و وقتی می بینم انقدر برایم گنگ است 
قطعا پس می زنم. حتی ما اگر از سناریو هم 
شروع کنیم خیلی همه چیزمان آوانگارد و 
اتو کشیده شده اســت و به نظرم این اتفاق 
دیگر دوره اش تمام شــده اســت. شما هر 
کاری هم کنید مخاطب به این شکل جذب 
نمی شود. همه ما همان آدم ها هستیم چرا 

آنها که در تلویزیــون کار می کنند وقتی در 
شــبکه نمایش خانگی حضــور دارند انقدر 
تفاوت ایجاد می شود، مگر به جزیره دیگری 
می رونــد؟ ما همــان آدم ها هســتیم. اگر 
همفکری و همدلی شــکل بگیرد مشکلات 
هم حل می شــود. اول ما نیاز به یک آشتی 
داریم و بعد مدیریت درست می خواهیم. به 
نظرم بازیگران تلویزیون زحماتشان بیشتر 
از بازیگران سینماست اما متاسفانه رقابتی 

وجود ندارد.

خودتان را آبدیت کنید
دهقانی خاطرنشــان می کند: اکنون درباره 
همه این موضوعات می شــود ســاعت ها 
صحبت کرد و ای کاش واقعا می شد حداقل 
یک جلســه با ما بگذارند و حرف هایمان را 
بشــنوند یا یک اتــاق فکری باشــد و تمام 
این دغدغه ها را حل کنند. فقــط ما نیاز به 
همفکری داریم متاســفانه مدام در همه جا 
با هم برخورد تند داریــم؛ در حالی که باید 
درس آشتی بدهیم چون مخاطب همین ها 
را می بینــد. وقتی آنقدر تکنولوژی رشــد 
کرده پس شــما هم باید خودتان را آبدیت 

کنید و اتفاقات جدید رقم بزنید.

نمی گویم حرف هایم درست است ولی 
حداقل می توانند گوش کنند

او ســپس به بحث مالی سازمان صداوسیما 
اشــاره می کند و می گوید: دســتمزدها در 
ســازمان صداوســیما واقعاً برای بازیگران 
آزاردهنده است. من بازیگر اگر کارمند بودم 
یک یا دو ســه ماه حقوقم عقب می افتاد چه 
اتفاقی می افتاد؟ در کار ما خیلی راحت می 
گویند سازمان پول ندارد و ما اصلا ماه به ماه 
حقوق نمی گیریم. یک چک می دهند برای 
چهار یا پنج مــاه بعد و ایــن خیلی عجیب 
اســت. چطور اســت که می گوینــد پول 
نیســت اما می روند و پروژه های بزرگ کار 
می کنند؟!  باید یک جــا مقابل این اتفاقات 
گرفته شود. ما باید صادقانه با هم کار کنیم. 
آیا برنامه ســازان ما مشــکل دارند و یا واقعا 
نیرویی وجــود ندارد که آنهــا را مدیریت و 
چک کند.محیا دهقانی در پایان تصریح می 
کند: طبیعتاً آدم با ایــن اتفاقات دلگیر می 
شود این در حالی اســت که خیلی به نسل 
ما احتیاج دارند چون دیگــر از اینجا به بعد 
این نسل جوان است که جامعه را می سازد. 
متاســفانه جایی وجود ندارد که من بازیگر 
بروم و بنشــینم و این حرف ها را بزنم. اصلا 
به اشــتباه و غلط حرف بزنم، من نمی گویم 
حرف هایم درســت اســت ولــی حداقل 

می توانند گوش کنند.

کانــون کارگردانان خانه ســینما در بیانیه ای در مورد 
مصوبه شــورای عالــی انقــلاب فرهنگــی و نظارت 
صداوسیما بر شبکه نمایش خانگی هشداد داد و تاکید 
کرد:  برهم خــوردن تعادل موجود در شــبکه نمایش 
خانگی، به معنی تعطیلی نمایــش خانگی و در نتیجه 
بیکاری بخش زیادی از صنوف ســینمایی و بحران در 
جامعه ســینما خواهــد بود.به نقــل از روابط عمومی 
کانون کارگردانان خانه ســینما، در این بیانیه با عنوان 

»در چه جامعه ای زندگی می کنیم؟« آمده است: 
»مشروعیت بخشــیدن به نظارت تلویزیون بر شبکه 
نمایش خانگی و رفتن به ســمت قانونــی کردن این 
نظارت با تصمیم گیــری از بالا بــدون در نظر گرفتن 
نظر اهالی سینما و کارشناسان مستقل و بررسی همه  
جوانب، تصمیمی است اشتباه که نتیجه آن بحران در 

شبکه نمایش خانگی خواهد بود.

توجه داشته باشیم این تصمیم در شرایطی 
گرفته شده اســت که اولأ تلویزیون در تغییر 
و تحولات جدید نتوانسته مقبولیت عمومی 
پیدا کند و بر عکس به دلیل از دســت دادن 
نیروهای کارآمد و چهره های محبوب میزان 

نفوذش در جامعه کاهش یافته است.
ثانیأ این تصمیم در شرایطی اجرایی و قانونی 

می شــود که شــبکه نمایش خانگی علیرغم نوسانات 
اجرایی به استقلال نسبی رسیده و توانسته به مطالبات 
بخشــی از مخاطبانی جواب دهد که در سال های اخیر 
آرزوها و آرمان هایشــان در درام های تلویزیونی جایی 
نداشته است.اصلأ شــبکه نمایش خانگی زمانی شکل 
گرفت کــه تلویزیون به دلایل سیاســی مجبور شــد 
زندگی طبقه متوســط را از درام های خود خارج کند 
و حتی از شــوخی با زندگی این طبقــه پرهیز کرده و 

این شوخی ها را به ســکونتگاهی نامشخص 
منتقل کند.شــبکه نمایش خانگی به تدریج 
با نزدیک شــدن به مخاطبی قــوام یافت که 
تصویر منفی سبک زندگی اش در درام های 
تلویزیونی، جایگزین تصویر واقعی شده بود.  

شــبکه نمایــش خانگــی بــه جــای این 
نفرت پراکنی ســعی کرد با درک درســت 
شــرایط فرهنگــی و اجتماعــی این طبقــه و تصویر 
واقعی از آن، درام هایش را بســازد. با رشد این مخاطب 
که کم کم در جامعه به اکثریتــی تعیین کننده تبدیل 
شد، شبکه نمایش خانگی گســترش یافت.  مخالفان 
شبکه نمایش خانگی به جای نوشتن مقالات سطحی 
باید بفهمنــد در چه جامعه ای زندگــی می کنند. این 
فهم خیلی مهم اســت.  جامعه ایران دارای چندگانگی 
فرهنگی است؛ یک پاره  سنتی دارد و یک پاره  مدرن که 

این پاره  مدرن در سال های اخیر به شدت رشد کرده و 
روی پاره  سنتی تأثیر گذاشته است. در گذشته در قبل 
از انقلاب اداره کنندگان جامعه نفهمیدند پاره  ســنتی 
رشــد کرده و به اکثریت تعیین کننده تبدیل شــده و 
حالا نمی خواهیــم بفهمیم که پاره  مــدرن در جامعه 
تعیین کننده اســت.اگر ایــن فهم در نظــارت وجود 
نداشته باشد و ناظران بخواهند به شــیوه تلویزیون با 
همان نفرتی که از طبقه متوسط مدرن دارند درام های 
شــبکه نمایش خانگی را بازبینی کننــد درامی باقی 
نخواهد ماند و مخاطبانی که چندین ســال با درام های 
نمایش خانگی سرگرم شدند جذب ماهواره ها خواهند 

شد و تعادلی به هم خواهد خورد. 
با به هم خوردن این تعــادل تلویزیون اگر نگرش فعلی 
را در تصویب درام هایش داشــته باشــد تماشاگرش 

افزایش نخواهد یافت.  

نمایش خانگی

هشدار کانون کارگردانان برای ماجراهای شبکه نمایش خانگی

انتقاد جواد هاشمی از ایرادهای عجیب
خریدار  سیدجواد هاشمی با اشاره به کم 
شدن فیلم هایی برای کودکان و نوجوانان و 
انتقاد از نوع طرح هایی که برای ساخت فیلم 
کودک پیشنهاد می شــود، گفت: نوع نگاه 
حاکم در دســتگاه های دولتی برای ساخت 
فیلم در سینمای کودک ویژگی های لازم را 

برای جذب مخاطب ندارد.
تابســتان از راه رسیده و ســینما به عنوان 
یکــی از محبوب ترین و در دســترس ترین 
سرگرمی خانواده ها، فعلا فیلم جذابی برای 

کودکان و نوجوانان عرضه نکرده است.
ســال گذشــته چند فیلم و انیمیشــن به 
طور متوالــی روی پرده ســینماها رفتند و 
توانســتند موفقیتی هم در گیشــه داشته 
باشــند اما در حال حاضر به نظر می رسد با 
توجه افزایش هزینه های تولید و نگرانی ها 
بابت وضعیــت اکران، فیلمســازان فعال و 
باسابقه در سینمای کودک رغبت چندانی 

برای کار در این حوزه ندارند.
ســیدجواد هاشــمی که تقریبا از زمستان 
ســال گذشــته، فیلم »جزیــره فضایی« 
)تورنــادو ۲( را روی پرده داشــت و الان در 
پلتفرم هــای اینترنتــی آن را بــه صورت 

آنلاین اکــران می کنــد، در گفت وگویی با 
ایســنا درباره وضعیت فــروش فیلمش در 
اکران آنلاین و اینکه آیا قصد ســاخت فیلم 
جدیدی دارد یا خیر، بیان کرد: اکران آنلاین 
»جزیره فضایی« در مقایســه بــا اکران در 
ســینما تا به امروز وضعیت بهتری داشــته 
چون در ســینما فقط ۳۰ درصد فروش به 
تهیه کننــده می رســد و بــرای فیلمی که 
ســال ۱۳۹۸ با دو میلیارد تومان ســاخته 
شــده و پس از حدود پنج سال، پنج میلیارد 
تومان بلیت می فروشــد، فقط یک میلیارد 
و ۸۰۰ میلیون تومان به ســرمایه گذار فیلم 
برمی گردد و این رقم بسیار خنده دار است. 
نکته جالب تر اینجاســت این رقم مشمول 
مالیات هم می شــود و ما نه تنها حتی پول 
تولید را درنیاورده ایــم و زمین خورده ایم، 
بلکه باید مالیــات هم بدهیــم. بنابراین با 
چنین شرایطی، به نظر می رسد در مسیری 
هســتیم که فیلمساز مســتقل نتواند فیلم 
بسازد و سینمای خصوصی شکست بخورد. 
من دیگر نمی توانــم به ایــن ماجراها نگاه 

مثبتی داشته باشم.
این بازیگــر که فیلم »فســیل« را هم روی 

پــرده دارد، درباره ارزیابــی اش از وضعیت 
امــروز اکران ســینما که در قبضــه کامل 
فیلم های کمدی اســت و اینکــه آیا او هم 
ترغیب شــده تا فیلم کمدی بسازد؟ گفت: 
فیلم های کمدی به ایــن دلیل نیاز مردم به 
خنده و روحیه  شاد، بیشتر فروش دارند اما 
نکته اینجاست که در بین فیلم های کمدی 
هم فقط برخــی فیلم ها موفــق به فروش 
می شوند که سازندگانشان بیشتر شناخته 
شده باشند؛ مثلا در حوزه سینمای کودک 
من تقریباً می دانم که هر فیلمی بسازم پنج 
تا شــش میلیارد تومان می فروشــد چون 

خانواده هــا فیلم های قبلی مــرا را دیده اند 
و ســبک کارم را می شناســند پس معمولا 
با بچه هــای خود بــه تماشــا می روند. در 
ســینمای کمدی هم به جز چند فیلم مثل 
»دینامیت«، »انفرادی« و »فســیل«، بقیه 
نتوانســتند پول تولید خود را برگردانند و 
به نظرم مســئولان باید توجه داشته باشند 
که نباید نســبت به فروش فعلی »فسیل« 
در این چند ماه خوشــحال باشــند و آن را 
به حساب کلی ســینما بگذارند چون شاید 
مسئولان ســینمایی بر این باور باشند که 
وقتی »فسیل« بیش از ۱۸۰ میلیارد تومان 
فروختــه، پس وضع ســینما خوب اســت 
در حالی که آن ها نباید ایــن رقم فروش را 
به عنوان چوب خطی برای رونق ســینما از 
سوی مدیریت در نظر بگیرند. »فسیل« یک 
فیلم خصوصی بود که توانســت فروش کند 
در حالیکه فیلم »غریب« که من آن را بسیار 
دوست داشــتم و همین الان هزینه ساخت 
آن به ۳۰ میلیارد تومان می رسد، نتوانسته 

در گیشه موفق باشد.
هاشمی ادامه داد: سینما وضعیت بسامانی 
ندارد و یکی از مهم ترین دلایل آن مســئله 

قیمت بلیت اســت. این روزهــا قیمت یک 
آدامس از قیمت بلیت ســینما بیشتر است 
یعنی به هر چه دســت بزنید قیمت آن ۱۰ 
برابر شده در حالی که افزایش قیمت بلیت 
ســینما خیلی کمتر از این ها بــود. برخی 
می گویند اگر بلیت سینما گران شود، مردم 
به ســینما نمی روند، اگر این طور باشد پس 
چرا تئاتر با بلیــت ۳۵۰ و ۷۰۰ هزار تومان 
و کنســرت با قیمت ۸۰۰ هزار تومان خوب 
فروخته می شــود؟ او با بیــان اینکه وضع 
سینما خراب اســت و باید آن را نجات داد، 
گفــت: در شــرایط فعلی من اصــلا امکان 
ساخت فیلم را ندارم، بخصوص آنکه مخارج 
مراحل پس از تولید فیلم »شهر گربه ها ۲« 
حدود یک میلیارد تومان شده و حتی آنقدر 
پول ندارم کــه آن را اکران کنم. آیا کســی 
درک می کند که مفهوم برگشــت سرمایه 
در ســینما یعنی چه و ما با چه مشــکلاتی 
روبه رو هستیم؟ همین فیلم »شهر گربه ها 
۲« مدت ها در انتظار مجوز نمایش بود تا به 
طور کامل بر وفق مراد وزارت ارشــاد باشد. 
ایرادهایــی را به فیلــم وارد کردند که برای 

یک فیلم کودک و نوجوان عجیب بود.
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میدان

پیشکســوت تیم فوتبال اســتقلال می گوید این تیم 
فصل گذشــته به خاطر ورود به بحران و وجود حاشیه 
نتوانست به عنوان قهرمانی برســد و جواد نکونام باید 

مراقب حفظ آرامش تیمش باشد.
یداله اکبری با اشاره به شــرایط تیم فوتبال استقلال با 
انتخاب جواد نکونام به عنوان ســرمربی جدید گفت: 
انتظار می رود نکونام از تجربیاتی که در اســپانیا، کار با 
کارلوس کی روش و لیگ برتر داشته استفاده کند و در 

این فصل استقلال را به موفقیت برساند.
وی ادامه داد: نکونام می داند که کار ســختی در پیش 
خواهد داشــت، تیمی که فصل گذشــته بیشتر از هر 

تیمی دچار بحران و حاشــیه شــد و همین 
اتفاقات این تیــم را از قهرمانی در لیگ برتر و 
جام حذفی دور کرد. سرمربی استقلال باید 
جدا از مسائل فنی، مراقب حواشی و آرامش 

هم باشد تا تیمش آسیب نبیند.
این پیشکسوت تیم اســتقلال تصریح کرد: 
سرمربی آبی پوشــان باید در انتخاب نفرات 

جدید هم دقت زیادی داشته باشد و بازیکنانی را جذب 
کند که بتوانند به او کمک کنند. اسکلت تیم باید حفظ 
بشــود و با اضافه کردن چند بازیکن خوب یک تیم پر 

قدرت آماده فصل بعد خواهد شد.

اکبری خاطرنشــان کرد: نقــش مدیریت 
باشگاه هم بســیار تأثیر گذار است. استقلال 
فصل گذشــته از بحران مدیریتی ضربه های 
زیادی خــورد و علت اصلی عــدم موفقیت، 

بحران مدیریتی بود.
وی در خصوص تغییــر در نیمکت تیم های 
لیگ برتری گفت: جا به جایــی جالبی را در 
لیگ برتر شــاهد بودیم. برخی مربیان بــا اینکه نتایج 
خوبی هم نگرفته بودند باز هــم در لیگ برتر مربیگری 
می کننــد و تنها تیم خــود را تغییر داده انــد. اینکه با 
گرفتن نتایج ضعیف همچنان به آنها تیم می دهند آن 

هم با رقم مالی بیشــتر جای بحث دارد اما جدال آنها با 
تیم فصل گذشته بسیار جالب خواهد بود

کارشــناس فوتبال در پایان و در خصــوص عملکرد 
تیم ملــی در کافا گفت: درســت اســت کــه در کافا 
قهرمان شــدیم اما این بازی ها کیفیت لازم را نداشت 
اما امیدوارم که تیم ملی توانســته باشد از این سه بازی 
استفاده برده باشد ضمن اینکه اگر می خواهیم در جام 
ملت های آسیا موفق باشــیم نیاز به بازی های بزرگ با 
تیم های مطرح دنیا داریم تا بتوانیــم با برطرف کردن 
نقاط ضعفمان آمــاده حضور در جام ملت های آســیا 

شویم.

استقلال

ایمان گودرزی  پیشکســوت استقلال از 
انتخاب نکونام به عنوان سرمربی جدید تیم 

راضی است.
 استقلال بالاخره از سرمربی جدید خودش 
رونمایــی کرد و جــواد نکونــام جایگزین 

ریکاردو ساپینتو شد. آ
آبی پوشــان حالا باید زیر نظر نکونام برنامه 
فصل پیــش روی خــود را ســازماندهی 
کنند. بعد از نهایی شدن ســرمربی و تغییر 
و تحولات باشــگاه به ســراغ حسن روشن 
پیشکســوت این تیم رفتیم تا نظــر او را در 

مورد شرایط و آینده باشگاه جویا شویم؛

 شــما از همان اول یکی از مخالفان 
حضور ســاپینتو بودید، ارزیابی شما 
از عملکــرد و جدایی او از اســتقلال 

چیست؟
من از همــان ابتدا گفتم. مربــی باید با نظر 
چند کاردان و کارشــناس انتخاب شــود. 
از نظر مــن بهتریــن کار تشــکیل کمیته 
فنی اســت تا آنها بتوانند بهترین گزینه را 
روی نیمکت تیم بنشــانند. من هیچ وقت 
مخالف سرمربی خارجی نیســتم، افرادی 
مثل رایکوف و اوفارل بودند که تاثیر بسیار 
خوبی روی فوتبال ایران گذاشــتند. اما اگر 
قرار است برای پول و دلالی و جایزه گرفتن 
به ایران بیایند همان سرمربی ایرانی بهتر از 
آنهاست. باید سرمربیان ایرانی خود را نشان 
دهند تا نیاز نباشــد هیچ تیمی از سرمربی 

خارجی استفاده نکند. اگر هم مربی خارجی 
می آورند باید فردی باشــد که اساسی فکر 
کند، همــه به او احتــرام بگذارنــد و او نیز 
احترام همه را حفظ کند. باید بتواند فوتبال 

ما را تغییر بدهد.

 در قوانیــن جدید گفته شــده که 
پرداخت  دیگــر  دلاری  دســتمزد 
نخواهد شد و همین مساله به صورت 

مانــع حضور ســرمربیان  خودکار 
خارجی به لیگ می شود.

تیم های ایرانی نشــان دادند که مشکلی با 
این قضیه ندارند و حتی اگر دلاری بســته 
نشــود از راه های دیگر پول را جور خواهند 
کرد. مســاله اصلی کارایی داشتن سرمربی 
خارجی اســت نــه دســتمزد. دیدیم که 
استراماچونی چه پول هنگفتی از استقلال 
گرفت و رفت. ماجرا فــرق می کند ولی اگر 

می خواهند مربی بیاورند کــه فقط به برد و 
باخت فکر کند، فایده نــدارد. از ۱۰ ماه قبل 
گفتم ساپینتو به درد ایران نمی خورد، الان 
هم به قبرس رفتــه، آنجــا ۲۰۰ هزار دلار 
داده اند و گفته اند اگر خوب نباشی اخراجت 
می کنیم. ما هم باید چنین شــرایطی ایجاد 
کنیم. مربیان خوبی داریم و باشــگاه ها باید 
از مربیان ایرانی اســتفاده کننــد نه اینکه 

مربیان درجه ۴-۳ خارجی بیاورند.

 نظر شــما در مورد انتخــاب جواد 
نکونــام به عنــوان ســرمربی تیم 

چیست؟
ان شــاالله موفق باشــد و بتواند هواداران را 
خوشــحال کند. اما مهم تر از آن حمایت از 
سرمربی تیم اســت. هواداران و باشگاه باید 
در طول فصل از ســرمربی خــود حمایت 
کامل داشته باشند. اینطور نباشد که اگر ۲ 
بازی نتیجه نگرفت شــعار رها کن بدهند و 

ناراحتی بکشند. 
نکونام به خوبی می دانــد اینجا می تواند هم 
سکوی پرتاب باشــد هم چاه عمیق. نکونام 
زمان خوبی سرمربی شده و زمان کافی دارد 
که بتوانــد تیم خودش را ببندد و سیســتم 
مورد نظــرش را در پیش فصــل پیدا کند و 
بتواند با تمام قدرت در لیگ بعد حضور پیدا 

کند.

آینده قایدی و محبــی دو بازیکن 
تاثیر گذار تیم مشخص نیست و شاید 

از تیم جدا شوند.
هــر دو بازیکن قرضی به تیم آمــده بودند و 
دیدیم که جز موثر ترین بازیکنان تیم بودند. 
بازیکنان با نظر سرمربی در تیم می مانند یا 
می روند اگر نکونام آنها را می خواهد باشگاه 
هر طور شــده آنها را حفش کند. قطعا این 
دو بازیکن حال و آینده اســتقلال و فوتبال 
ایران هســتند و می توانند به نکونام کمک 

زیادی بکنند.

نکونام مراقب حاشیه های استقلال باشد

دست خالی رکابزنان جاده در آسیا

دفاع مربی دوچرخه سواری از نتایج ایران
خریدار  مربی تیم دوچرخه سواری جاده 
ایران نتایج رکابزنان در شرایطی که برنامه 
ریزی، امکانات، تجهیزات و حامی ندارند را 
بهتر از این ندانست و گفت: نقد بر چیزی که 

وجود ندارد، عبث است.
رقابت های دوچرخه سواری قهرمانی آسیا 
در دو بخش پیست و جاده در مالزی و تایلند 
برگزار شــد که حاصل تلاش رکابزنان تنها 
دو مدال طلا و نقره در بخش پیست بود. در 
بخش جاده در حالی کــه رکابزنان در ادوار 
گذشــته نتایج مطلوبی گرفتــه و حتی در 
آخرین دوره حضورشان صاحب مدال برنز 
تیمی زنان و مردان در تایم تریل شده بودند 

این بار هیچ سهمی در مدال ها نداشتند.
احســان ســلیمانیان مربی و آنالیزور تیم 
ملی دوچرخه ســواری کشورمان در بخش 
اســتقامت جاده که تنها دو ماه در رأس تیم 
ملی بوده و تنها فرصت برگزاری چند اردوی 
تدارکاتی و یک تور چنــد روزه در ترکیه را 
برای هماهنگی های مقدماتی تیم برعهده 
داشــته اســت در گفتگو با خبرنــگار مهر 

تحلیلی را پیرامون این رویداد ارائه داد.
وی در این گفتگو بر فاصلــه زیاد دوچرخه 
ســواری ایران و آســیا، دفــاع از عملکرد 
رکابزنان بــا توجه به نبــود تجهیزات، عدم 
برنامه ریــزی و نبــود مســابقه در مقابل 
غول های آســیا، انتقــاد از فرهنگ عجول 
بودن مسئولین ورزشــی و انتقادهای بدون 

کارشناسی و … اشاره داشت.

برنامه ریزی چهار ساله در برابر
 برنامه ریزی چند ماهه

مربی تیم ملی دوچرخه ســواری کشورمان 
در ابتــدا گفــت: خوشــبختانه تیــم ملی 
بــا مدال های طــلا و نقره در بخــش نیمه 
استقامت برگشــت ولی مسابقات قهرمانی 
آسیا با پنج سال اخیر بســیار متفاوت بود. 
دلیل آن هم این بود که تیم ها معمولاً برنامه 
ریزی های مدون چهار ساله انجام می دهند 
و امسال ســال چهارم برنامه ریزی آنها و به 
عبارتی در اوج آمادگی عملکرد چهار ساله 
خــود بودند. چرا کــه باید امســال تکلیف 
سهمیه المپیک را مشخص کنند و از طرفی 

در بازی های آسیایی نتیجه بگیرند.

1013 کیلومتر مسابقه برابر نبود 
مسابقه داخلی!

وی افزود: همه تیم های حاضر چه در بخش 
جاده و چه در بخش پیست بعد از بازی های 
آســیایی جاکارتــا ۲۰۱۸ طبــق برنامه 
مشــخصی پیش رفته اند. نمونه بارز آن تیم 
نیمه حرفه ای ازبکستان بود که نشان دادند 
در بخش بانوان چه برنامــه ریزی دقیقی را 
در این چند ســال داشــته اند. آنها همین 
الان در رده هفدهــم جهان هســتند و فکر 
می کنم این جایگاه برای یک تیم آســیایی 
برای نخستین بار است که به دست می آید. 
این تیم تا همین الان هــم با این رنکینگ ۲ 
سهمیه المپیک پاریس را برای خود قطعی 

کرده است. ورزشکار دختر تیم ازبکستان در 
رده ســنی جوانان در ماده تایم تریل مانند 
ورزشــکار بزرگسالان مســلط و حرفه ای 
رکاب میزد. این ورزشــکار امســال ۱۰۱۳ 
کیلومتر مســابقه جهانی داده، در صورتی 
که نماینده ما خانم ایرانمنش حتی مسابقه 

داخلی هم نداشته است!
آنالیــزور تیــم ملــی دوچرخه ســواری 
کشــورمان بیان کرد: در بخــش تایم تریل 
انفــرادی باید گفت کــه این ماده بســیار 
تخصصــی اســت و ورزشــکاران آن باید 
به صورت پیوســته در کل ســال تمرین و 
مسابقه در این ماده داشــته باشند. بیشتر 
تیم ها تلاششان برای کســب مدال در این 
بخش بود و ما در این شــرایط حرفی برای 
گفتن نداشــتیم چون کاری نکرده بودیم. 
ورزشــکار جوان ما هرگز ۳۰ کیلومتر تایم 
تریل مسابقه نداده بود. اما ما در بخش جاده 

پتانسیل بهتر و شانس بیشتری داشتیم که 
بازهم با توجه به کامل نبــودن نفرات تیم و 
یک دست نبودن تیم نتایج راضی کننده ای 

کسب نشد.
وی ادامه داد: تیم بزرگ و قدرتمند ژاپن هم 
با ۹ ورزشکار در این مسابقات حاضر بود که 
تنها یک مدال برنز گرفتند وعنوان ششمی 
گنج خانلو در بین ۹۰ ورزشــکار قدرتمند، 
از مدال برنز آراشــیرو که از مسابقات ولتای 
کاتالونیا، بوستون لیژ و جیروی ایتالیا آمده 
بود کمتر نبــود. تیم امارات هــم با آن همه 
امکانات تنها یک مدال گرفت. با این شرایط 
نتایج تیم ما در مقایســه با نبود تجهیزات و 

نبود تدارکات و رهاشدگی بد نبود.

ورزشکاران حامی داشته باشند کمتر 
از طلا نمی گیرند

مربــی تیم ملــی دوچرخه ســواری جاده 
کشــورمان اضافه کرد: لبیب در رده سنی 
زیر ۲۳ سال پتانســیل ۵ نفر برتر را داشت 
و همینطور یعقوبــی در جوانان. گنج خانلو 
هم اگر ورزشــکار حامــی قدرتمندی مثل 
نفرات تیم قزاقستان داشــت، کمتر از طلا 
نمی گرفت. در بخش اســتقامت جاده تیم 
ما بدشانســی آورد. این مرحله به شــدت 
استراتژیک بود و ما با وجود اینکه در دسته 

پیشتاز بودیم دستمان از مدال کوتاه ماند.
وی بیــان کــرد: در بخــش پیســت هم 
خوشبختانه گنج خانلو و یعقوبی توانستند 

مدال ارزشــمند طلا و نقره بگیرنــد. اما در 
رشته های المپیکی مانند اومنیوم حریفان 
به شــدت قدرتر بودند، هــم برنامه ریزی 
داشــتند و هم تجهیزات به روز دنیا که ما از 
همه آنها در طی چند سال گذشته بی بهره 
بودیم. محمد و پوریا با هــوش و با مردانگی 
به جنگ غول های آسیا رفتند و برای ایران 

مدال گرفتند.
وی تاکید کــرد: معتقدم ورزشــکاران ما 
پتانســیل موفقیت های بــزرگ را دارند اما 
حمایت، سیســتم و برنامه ریزی بلند مدت 
ندارند به همین دلیل هم در جلسات درون 
اردویی، هم به ریاســت فدراسیون و هم در 
خبرگزاری ها اعلام کردم کــه هدایت یک 

تیم آماتور را در دست گرفته ام.
ســلیمانیان با بیان اینکه دوچرخه سواری 
امــروز به شــدت حرفه ای و مدرن اســت، 
گفت: وقتــی دوچرخه ســواری دنیا یک 
رشــته حرفه ای اســت قطعاً کارشناسان 
آن نیز باید حرفه ای باشــند. حرفه ای بودن 
چند اصــل دارد، ابتــدا حرفــه اصلی یک 
کارشناس حرفه ای یعنی محل درآمد اصلی 
و اولویت شغلی اش باشــد مانند دوچرخه 
ســوار حرفه ای. ثانیاً کارشــناس حرفه ای 
باید پیوســته در رویدادهای بزرگ جهانی 
مانند مســابقات بزرگ اروپایــی، کمپ ها 
و ســمینارها حاضر باشــد تا با دید وسیع و 
دانش روز نقد کند. چنین شخصی را من در 

ایران نمی بی نم.

ویزای آمریکا و احتمال انصراف ایران
وضعیت پیچیده ملی پوشان والیبال در هفته 

سوم لیگ ملت های والیبال
دبیر فدراســیون والیبال گفت: با توجه به اینکه صــدور ویزای نیمی از 
بازیکنان جهت شرکت در رقابت های لیگ ملت ها در آمریکا مبهم است 

نمی توانیم با هر شرایطی در مسابقات شرکت کنیم.
میلاد تقوی درباره پروســه صدور ویزای آمریکا برای بازیکنان ایران و 
رد شدن درخواســت بعضی از ملی پوشــان برای حضور در هفته سوم 
رقابت های لیگ ملت های والیبال گفت: متأســفانه ویزایی که از سوی 
آمریکا برای تیم ملی صادر شده کامل نیست، الان بحث ما »ریجکت« 
شدن بازیکنان نیســت بلکه ویزاهایی که صادر می کنند کامل نیست و 

این موضوع بار روانی برای تیم ایجاد کرده است.
وی افزود: آمریکا به صورت نصف و نیمه به بازیکنان ایران ویزا می دهد. 
ما هــم تأکید داریم که ویزای تیــم باید به صورت کامل صادر شــود تا 
بتوانیم در مسابقات شرکت کنیم. بنابراین فعلًا باید منتظر بمانیم. شأن 
والیبال ایران این نیست که تیم به صورت ناقص به مسابقات اعزام شود، 
از نظر اخلاقی و دیپلماسی ورزش هم کار درستی نیست. برای اولین بار 
در تاریخ ورزش شاهد هستیم یک کشــور که میزبان مسابقات رسمی 
اســت، به بازیکنان اصلی یک تیــم ویزا نمی دهد. ایــن موضوع اتفاق 

جدیدی در ورزش دنیا است.
دبیرکل فدراسیون والیبال تأکید کرد: آخرین فرصت صدور ویزا تا دهم 
تیرماه است و ما تا آن موقع زمان داریم. امیدواریم که آمریکا به وظایف 
خودش در خصوص میزبانی عمل کند؛ فدراســیون جهانی هم سخت 
پیگیر این موضوع است و نمی دانیم از پس این موضوع برمی آید یا خیر. 
در این هفته با مسئولین جلساتی خواهیم داشت و تمام نقشه ها را برای 
مسائل غیرقابل پیش بینی و پیش بینی شده بررسی خواهیم کرد تا روز 

دهم تیرماه تصمیم نهایی را بر اساس عملکرد آمریکا بگیریم.
تقوی اظهار داشت: سه بازیکن در مرحله اول ویزا ریجکت شدند اما الان 
تعدادی از بازیکنان اصلی ویزایشــان صادر نشده است. این بازیکنان نه 
تأیید شــدند و نه ریجکت و در وضعیت مبهمی قرار دارند. این موضوع 
به لحاظ روحی بازیکن را تحت فشــار قرار داده اســت. با این حال ما با 
هر شــرایطی حاضر نیســتیم به آمریکا برویم و اگر قرار باشد به نصف 

بازیکنان ویزا ندهند احتمال انصراف از مسابقات وجود دارد.
دبیرکل فدراســیون والیبال تأکید کرد: متأســفم کــه آمریکایی ها 
موضوعات سیاســی را با ورزش ادغام می کنند؛ زبان دیپلماسی ورزش 
با سیاســت کاملًا متفاوت اســت، آمریکا برای صدور ویزای بازیکنان 
مســائل را سیاســی می کند در صورتی که ما در مورد ورزش صحبت 

می کنیم.

مدیر فیفا تشریح کرد
دلیل انتخاب ازبکستان به عنوان میزبان جام 

جهانی ۲۰۲۴ فوتسال
مدیر تورنمنت های فیفا دلیل انتخاب ازبکســتان به عنوان میزبان جام 

جهانی ۲۰۲۴ فوتسال را تشریح کرد.
 

کشور ازبکســتان به عنوان میزبان دهمین دوره مسابقات جام جهانی 
فوتسال انتخاب و از ســوی فیفا معرفی شــد. این دوره از بازی ها از ۱۴ 
ســپتامبر تا ۶ اکتبر ۲۰۲۴ برگزار می شــود و ۲۴ تیــم در آن حضور 
خواهند داشــت.به این ترتیب، ازبکســتان اولین کشــوری است که 
ســهمیه حضور در جام جهانی ۲۰۲۴ را به واســطه میزبانی به دست 
می آورد.طبق اعلام فیفا، ســهمیه قاره های مختلف برای جام جهانی 

فوتسال به این ترتیب خواهد بود: اروپا: ۷ تیم
آسیا: ۴ تیم )به علاوه ازبکستان( آفریقا: ۳ تیم

کونکاکاف: ۴ تیم آمریکای لاتین: ۴ تیم اقیانوسیه: ۱ تیم
»جیمی یارزا« مدیر تورنمنت های فدراســیون جهانی فوتبال با تاکید 
بر اینکه ازبکســتان همواره از برنامه های توسعه فوتسال حمایت کرده 
است، گفت: این یک لحظه بســیار ویژه برای فیفا است، زیرا اولین جام 

جهانی فوتبال در ازبکستان خواهد بود.
وی افزود: ازبکســتان یک کشــور فوتسالی اســت که تیم ملی آن در 
مسابقات بین المللی نتایج بســیار خوبی کسب کرده است. آنها در جام 
جهانی از مرحله گروهی هــم صعود کردند. این کشــور به طور کلی و 
جامعه فوتســال آن به طور خاص شایسته این انتصاب به عنوان میزبان 
جام جهانی فوتسال آینده هستند.مدیر تورنمنت های فیفا تاکید کرد: 
ما همچنین خوشحالیم که میزبانی دهمین دوره جام جهانی فوتسال 
به آســیا باز می گردد. این چهارمین بار است که آســیا در جام جهانی 
میزبان می شود. آخرین بار آسیا در ســال ۲۰۱۲ تایلند میزبان بود. ما 
مشــتاقانه منتظر همکاری با فدراسیون فوتبال ازبکســتان برای ارائه 

اولین تورنمنت شگفت انگیز فیفا در این کشور هستیم.

آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای

اداره کل زندانهای استان اصفهان در نظر دارد نسبت به تامین خدمات 
 طراحی خرید و اجرای تاسیسات تصفیه خانه فاضلاب مجتمع کاردرمانی و 
حرفه آموزی استان اصفهان)EPC (به شرح ذیل از طریق مناقصه عمومی دو 

مرحله ای اقدام نماید:
۱ -نام و نشانی مناقصه گزار: اداره کل زندانهای استان اصفهان به آدرس 

اصفهان - اتوبان ذوب آهن، شماره تلفن ۳۷۸۷۲۰۴۷
۲ - موضوع مناقصه:  تامین خدمات طراحی خرید و اجرای تاسیسات تصفیه 

)EPC(خانه فاضلاب مجتمع کاردرمانی و حرفه آموزی استان اصفهان
3- روش تامین منابع مالی: اعتبارات عمرانی به صورت اسناد خزانه اسلامی 

با سررسید ۱۴۰۲/۳/۲۶ 
4 -مبلغ برآورد اولیه:  ۶۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال

5- مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار: به مبلغ ۳/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ 

ریال به صورت ضمانت نامه بانکی
مورخه  شنبه  روز  ایران:  ستاد  سامانه  در  مناقصه  انتشار  6-تاریخ 

۱۴۰۲/۰۴/۰۳
مورخه  شنبه  روز  تا  مناقصه:  اسناد  دریافت  زمانی  مهلت  7-آخرین 

 ۱۴۰۲/۰۴/۱۰
8-آخرین مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: تا ساعت ۱۴:۰۰ روز دوشنبه مورخ 

۱۴۰۲/۰۴/۱۹
9- زمان بازگشایی پاکات: ساعت ۱۰:۰۰ روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۲/۰۴/۲۰ 

۱0- مهلت زمانی اعتبار پیشنهاد: ساعت ۱۴:۰۰ مورخ ۱۴۰۲/۰۷/۳۰
این آگهی همزمان بر روی وب سایت به آدرس www.setadiran.ir موجود 

می باشد.
تاریخ انتشار نوبت اول:  ۱۴۰۲/۰۴/۰۳تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۴/۰۴

 نوبت دوم

اداره کل زندانهای استان اصفهان

 آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13 ایین تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضیشناسه آگهی:۱5۱7783
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابــر رای شــماره  140260324009000635 – مــورخ3/1/ 1402 هیــات موضوع  
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی مســتقر در 
واحد ثبتی بوشــهرتصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  خانم شــهناز یوســف زاده بحری      
فرزندعبدالامیر   به شــماره شناســنامه 2751 صادره ازبندر امام خمینی   به شــماره ملی 
1950187438 درششــدانگ یکباب ســاختمان      به مســاحت 159   متــر مربع  پلاک 
6فرعــی از 2463 اصلــی مفروز و مجزی شــده از پلاک اصلی واقع در بخش دو  بوشــهر 
خریداری از مالک  رســمی  گردیده است . لذا به منظور اطلاع عمومی مراتب در دو نوبت به 
فاصله15 روز  آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض 
دادخواســت خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت 
 مذکــور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد.م الف 224

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/3/20
تاریخ انتشارنوبت دوم : 1402/4/4

شکراله سعادتی -رئیس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان بوشهر

آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13 ایین تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی

 و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره  140260324009000637 – مورخ3/1/ 1402 هیات موضوع  قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
بوشهرتصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  اقای محمدامین یحیی زاده      فرزند مجید   به 
شــماره شناسنامه - صادره ازبوشهر  به شــماره ملی 3490170938  درششدانگ یکباب 
ســاختمان  به مســاحت140  متر مربع  پلاک 112 فرعــی از 3387  اصلی مفروز و مجزی 
شــده از پلاک اصلی واقع در بخش دو  بوشهر خریداری از مالک  رسمی  گردیده است . لذا 
به منظور اطلاع عمومی مراتب در دو نوبت به فاصله15 روز  آگهی می شــود در صورتی که 
اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خود را بــه مرجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.م الف 226
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/3/20
تاریخ انتشارنوبت دوم : 1402/4/4

شکراله سعادتی   - رئیس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان بوشهر

آگهی دعوت به افراز
نظر به اینکه آقای سربرز کرمی برابر درخواست وارده بشماره 
 116/1/1402/3734مورخه  1402/02/08مبنی بر افراز 
سهمی خود از ششدانگ پلاک های 21 اصلی بخش 11 سنندج، 
را به علت معلوم نبودن اقامتگاه ســایر شرکاء از طریق صدور 
آگهی نموده لذا بدین وسیله به استناد ماده 6 آئین نامه قانون 
افراز و فروش املاک مشاع به اشخاصی که در پلاک مزبور ذینفع 
هســتند اعلام می دارد که افراز سهمی خواهان از پلاک مرقوم 
 1402/05/02روز دوشنبه ساعت 30: 10 صبح در محل ملک 
مزبور به عمل خواهد آمد کلیه افراد ذینفع می توانند در تاریخ 
ذکر شده در محل حضور به هم رسانند عدم حضور آنان مانع از 
انجام عملیات افراز نخواهد بود این آگهی مطابق ماده 17 آئین 
نامه اجرای مفاد اســناد رسمی لازم الاجرا به کلیه افراد ذینفع 

در آن پلاک ابلاغ و فقط در یک نوبت انتشار می یابد.
م الف- 1665

بهنام قباد رئیس اداره ثبت ناحیه یک سنندج

آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای

اداره کل زندانهای استان اصفهان در نظر دارد نسبت به تامین خدمات 
 طراحی خرید و اجرای تاسیسات تصفیه خانه فاضلاب مجتمع کاردرمانی و 
حرفه آموزی استان اصفهان)EPC (به شرح ذیل از طریق مناقصه عمومی دو 

مرحله ای اقدام نماید:
۱ -نام و نشانی مناقصه گزار: اداره کل زندانهای استان اصفهان به آدرس 

اصفهان - اتوبان ذوب آهن، شماره تلفن ۳۷۸۷۲۰۴۷
۲ - موضوع مناقصه:  تامین خدمات طراحی خرید و اجرای تاسیسات تصفیه 

)EPC(خانه فاضلاب مجتمع کاردرمانی و حرفه آموزی استان اصفهان
3- روش تامین منابع مالی: اعتبارات عمرانی به صورت اسناد خزانه اسلامی 

با سررسید ۱۴۰۲/۳/۲۶ 
4 -مبلغ برآورد اولیه:  ۶۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال

5- مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار: به مبلغ ۳/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ 

ریال به صورت ضمانت نامه بانکی
مورخه  شنبه  روز  ایران:  ستاد  سامانه  در  مناقصه  انتشار  6-تاریخ 

۱۴۰۲/۰۴/۰۳
مورخه  شنبه  روز  تا  مناقصه:  اسناد  دریافت  زمانی  مهلت  7-آخرین 

 ۱۴۰۲/۰۴/۱۰
8-آخرین مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: تا ساعت ۱۴:۰۰ روز دوشنبه مورخ 

۱۴۰۲/۰۴/۱۹
9- زمان بازگشایی پاکات: ساعت ۱۰:۰۰ روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۲/۰۴/۲۰ 

۱0- مهلت زمانی اعتبار پیشنهاد: ساعت ۱۴:۰۰ مورخ ۱۴۰۲/۰۷/۳۰
این آگهی همزمان بر روی وب سایت به آدرس www.setadiran.ir موجود 

می باشد.
تاریخ انتشار نوبت اول:  ۱۴۰۲/۰۴/۰۳تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۴/۰۴

 نوبت دوم

اداره کل زندانهای استان اصفهان

 آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13 ایین تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضیشناسه آگهی:۱5۱7783
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابــر رای شــماره  140260324009000635 – مــورخ3/1/ 1402 هیــات موضوع  
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی مســتقر در 
واحد ثبتی بوشــهرتصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  خانم شــهناز یوســف زاده بحری      
فرزندعبدالامیر   به شــماره شناســنامه 2751 صادره ازبندر امام خمینی   به شــماره ملی 
1950187438 درششــدانگ یکباب ســاختمان      به مســاحت 159   متــر مربع  پلاک 
6فرعــی از 2463 اصلــی مفروز و مجزی شــده از پلاک اصلی واقع در بخش دو  بوشــهر 
خریداری از مالک  رســمی  گردیده است . لذا به منظور اطلاع عمومی مراتب در دو نوبت به 
فاصله15 روز  آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض 
دادخواســت خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت 
 مذکــور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد.م الف 224

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/3/20
تاریخ انتشارنوبت دوم : 1402/4/4

شکراله سعادتی -رئیس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان بوشهر

آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13 ایین تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی

 و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره  140260324009000637 – مورخ3/1/ 1402 هیات موضوع  قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
بوشهرتصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  اقای محمدامین یحیی زاده      فرزند مجید   به 
شــماره شناسنامه - صادره ازبوشهر  به شــماره ملی 3490170938  درششدانگ یکباب 
ســاختمان  به مســاحت140  متر مربع  پلاک 112 فرعــی از 3387  اصلی مفروز و مجزی 
شــده از پلاک اصلی واقع در بخش دو  بوشهر خریداری از مالک  رسمی  گردیده است . لذا 
به منظور اطلاع عمومی مراتب در دو نوبت به فاصله15 روز  آگهی می شــود در صورتی که 
اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خود را بــه مرجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.م الف 226
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/3/20
تاریخ انتشارنوبت دوم : 1402/4/4

شکراله سعادتی   - رئیس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان بوشهر

آگهی دعوت به افراز
نظر به اینکه آقای سربرز کرمی برابر درخواست وارده بشماره 
 116/1/1402/3734مورخه  1402/02/08مبنی بر افراز 
سهمی خود از ششدانگ پلاک های 21 اصلی بخش 11 سنندج، 
را به علت معلوم نبودن اقامتگاه ســایر شرکاء از طریق صدور 
آگهی نموده لذا بدین وسیله به استناد ماده 6 آئین نامه قانون 
افراز و فروش املاک مشاع به اشخاصی که در پلاک مزبور ذینفع 
هســتند اعلام می دارد که افراز سهمی خواهان از پلاک مرقوم 
 1402/05/02روز دوشنبه ساعت 30: 10 صبح در محل ملک 
مزبور به عمل خواهد آمد کلیه افراد ذینفع می توانند در تاریخ 
ذکر شده در محل حضور به هم رسانند عدم حضور آنان مانع از 
انجام عملیات افراز نخواهد بود این آگهی مطابق ماده 17 آئین 
نامه اجرای مفاد اســناد رسمی لازم الاجرا به کلیه افراد ذینفع 

در آن پلاک ابلاغ و فقط در یک نوبت انتشار می یابد.
م الف- 1665

بهنام قباد رئیس اداره ثبت ناحیه یک سنندج

آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای

اداره کل زندانهای استان اصفهان در نظر دارد نسبت به تامین خدمات 
 طراحی خرید و اجرای تاسیسات تصفیه خانه فاضلاب مجتمع کاردرمانی و 
حرفه آموزی استان اصفهان)EPC (به شرح ذیل از طریق مناقصه عمومی دو 

مرحله ای اقدام نماید:
۱ -نام و نشانی مناقصه گزار: اداره کل زندانهای استان اصفهان به آدرس 

اصفهان - اتوبان ذوب آهن، شماره تلفن ۳۷۸۷۲۰۴۷
۲ - موضوع مناقصه:  تامین خدمات طراحی خرید و اجرای تاسیسات تصفیه 

)EPC(خانه فاضلاب مجتمع کاردرمانی و حرفه آموزی استان اصفهان
3- روش تامین منابع مالی: اعتبارات عمرانی به صورت اسناد خزانه اسلامی 

با سررسید ۱۴۰۲/۳/۲۶ 
4 -مبلغ برآورد اولیه:  ۶۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال

5- مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار: به مبلغ ۳/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ 

ریال به صورت ضمانت نامه بانکی
مورخه  شنبه  روز  ایران:  ستاد  سامانه  در  مناقصه  انتشار  6-تاریخ 

۱۴۰۲/۰۴/۰۳
مورخه  شنبه  روز  تا  مناقصه:  اسناد  دریافت  زمانی  مهلت  7-آخرین 

 ۱۴۰۲/۰۴/۱۰
8-آخرین مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: تا ساعت ۱۴:۰۰ روز دوشنبه مورخ 

۱۴۰۲/۰۴/۱۹
9- زمان بازگشایی پاکات: ساعت ۱۰:۰۰ روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۲/۰۴/۲۰ 

۱0- مهلت زمانی اعتبار پیشنهاد: ساعت ۱۴:۰۰ مورخ ۱۴۰۲/۰۷/۳۰
این آگهی همزمان بر روی وب سایت به آدرس www.setadiran.ir موجود 

می باشد.
تاریخ انتشار نوبت اول:  ۱۴۰۲/۰۴/۰۳تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۴/۰۴

 نوبت دوم

اداره کل زندانهای استان اصفهان

 آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13 ایین تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضیشناسه آگهی:۱5۱7783
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابــر رای شــماره  140260324009000635 – مــورخ3/1/ 1402 هیــات موضوع  
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی مســتقر در 
واحد ثبتی بوشــهرتصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  خانم شــهناز یوســف زاده بحری      
فرزندعبدالامیر   به شــماره شناســنامه 2751 صادره ازبندر امام خمینی   به شــماره ملی 
1950187438 درششــدانگ یکباب ســاختمان      به مســاحت 159   متــر مربع  پلاک 
6فرعــی از 2463 اصلــی مفروز و مجزی شــده از پلاک اصلی واقع در بخش دو  بوشــهر 
خریداری از مالک  رســمی  گردیده است . لذا به منظور اطلاع عمومی مراتب در دو نوبت به 
فاصله15 روز  آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض 
دادخواســت خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت 
 مذکــور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد.م الف 224

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/3/20
تاریخ انتشارنوبت دوم : 1402/4/4

شکراله سعادتی -رئیس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان بوشهر

آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13 ایین تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی

 و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره  140260324009000637 – مورخ3/1/ 1402 هیات موضوع  قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
بوشهرتصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  اقای محمدامین یحیی زاده      فرزند مجید   به 
شــماره شناسنامه - صادره ازبوشهر  به شــماره ملی 3490170938  درششدانگ یکباب 
ســاختمان  به مســاحت140  متر مربع  پلاک 112 فرعــی از 3387  اصلی مفروز و مجزی 
شــده از پلاک اصلی واقع در بخش دو  بوشهر خریداری از مالک  رسمی  گردیده است . لذا 
به منظور اطلاع عمومی مراتب در دو نوبت به فاصله15 روز  آگهی می شــود در صورتی که 
اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خود را بــه مرجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.م الف 226
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شکراله سعادتی   - رئیس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان بوشهر

آگهی دعوت به افراز
نظر به اینکه آقای سربرز کرمی برابر درخواست وارده بشماره 
 116/1/1402/3734مورخه  1402/02/08مبنی بر افراز 
سهمی خود از ششدانگ پلاک های 21 اصلی بخش 11 سنندج، 
را به علت معلوم نبودن اقامتگاه ســایر شرکاء از طریق صدور 
آگهی نموده لذا بدین وسیله به استناد ماده 6 آئین نامه قانون 
افراز و فروش املاک مشاع به اشخاصی که در پلاک مزبور ذینفع 
هســتند اعلام می دارد که افراز سهمی خواهان از پلاک مرقوم 
 1402/05/02روز دوشنبه ساعت 30: 10 صبح در محل ملک 
مزبور به عمل خواهد آمد کلیه افراد ذینفع می توانند در تاریخ 
ذکر شده در محل حضور به هم رسانند عدم حضور آنان مانع از 
انجام عملیات افراز نخواهد بود این آگهی مطابق ماده 17 آئین 
نامه اجرای مفاد اســناد رسمی لازم الاجرا به کلیه افراد ذینفع 

در آن پلاک ابلاغ و فقط در یک نوبت انتشار می یابد.
م الف- 1665

بهنام قباد رئیس اداره ثبت ناحیه یک سنندج



اصفهان-مریم مومنــی در ادامه روند 
موفقیت های ســال 1401، فولاد مبارکه در 
سه ماهه اول ســال جاری نیز در واحدهای 
احیا مســتقیم با رشــد 2.88 درصدی، در 
تولید فولاد خــام با رشــد 2.7 درصدی، در 
خط نورد گرم با تحقق 107 درصدی برنامه 
و در خطوط تاندم نورد ســرد نیز با رشد 9.3 
درصدی، کارنامه قابل قبولی از خود برجای 
گذاشــت و در پایان خردادمــاه نمره قبولی 

گرفت. 
محمدیاســر طیب نیــا، مدیرعامل فولاد 
مبارکه، با اعــام این خبــر تصریح کرد: 
استراتژی کان فولاد مبارکه طی دو سال 
اخیر بر پنــج اصل اســتفاده حداکثری از 
ظرفیت های موجود، توســعه سرمایه های 
انســانی، تمرکز بر نوآوری و فناوری های 
نوین، توســعه کمّــی و کیفی متــوازن و 
حرکت در مســیر صنعت ســبز اســتوار 
گردیده اســت و ثبت بالاتریــن رکوردها 
و افزایش تنوع محصولات خــاص در بازه 
زمانی یادشــده و در نهایت حفظ و تداوم 
این روند غرورآفرین در ســه مــاه ابتدایی 
ســال جاری مؤید این اســت کــه نه تنها 
فــولاد مبارکه، بلکه ســایر شــرکت های 
زیرمجموعــه نیز به درســتی در مســیر 

تعریف شده در حال حرکت هستند.

طیب نیا با بیان مطلب فوق افــزود: در پایان 
سه ماهه اول سال جاری خوشبختانه با همت 
مدیران، کارکنان پرتوان و پیمانکاران شرکت 
توانستیم کارنامه قابل قبولی در خردادماه از 
خود برجای گذاریم. به نحوی که در واحدهای 
احیا مســتقیم، فولادســازی و ریخته گری 
مداوم، نورد گرم و خطوط تاندم نورد ســرد 
ضمن تحقق اهداف برنامه ریزی شده به رشد 
تولید قابل توجهی نســبت به مدت مشــابه 
سال 1401 که از درخشــان ترین سال های 

بهره برداری بوده است، دست یابیم.
وی کســب موفقیت ها در فــولاد مبارکه و 
تداوم ایــن روند را حاصل شــناخت کافی از 
چالش های فراروی صنعت فولاد کشــور و 
برنامه ریزی و سرمایه گذاری هدفمند برای 
حل یا عبور از این چالش ها، شــناخت دقیق 
از ظرفیت های درون سازمانی، اعتقاد راسخ 
مدیران و کارکنان به اهداف و تعالی سازمانی، 
تاش همه جانبه بــرای رشــد اقتصادی و 
سربلندی کشور، ریسک پذیری و اعتماد به 
سرمایه ها و ظرفیت های دانشی و تخصصی 

داخلی کشور دانست.
 طیب نیا بــا تأکید براهمیــت اصل انتخاب 
استراتژی صحیح برای ســازمان ها و نقش 
آن در موفقیت بنگاه هــای اقتصادی گفت: 
بنا بــر آنچه پیشــگامان حوزه اســتراتژی 

مطرح می کنند، اگر هدف خلق اســتراتژی 
را »تحــول« بدانیم، نمی توانیم نســبت به 
کیفیت اجــرای آن بی تفاوت باشــیم و این 
همان اصلی است که از دو سال اخیر بر فولاد 
مبارکه حاکم شــده و با تمرکز بــر نوآوری و 
فناوری های نوین و ســرمایه گذاری در این 

حوزه طراحی و عملیاتی شده است.
بنابر اظهــارات مدیرعامل فــولاد مبارکه، 
یکــی از نقاط قــوت بــارز این شــرکت به 

فرهنگ ســازمانی کارکنان مربوط می شود؛ 
کارکنانی که همــواره از ابتدا تــا انتهای هر 
سال در چارچوب اهداف شرکت تمام تاش 
خود را همســو با راهبردهای کان سازمان 
برای عبور از چالش ها و استفاده حداکثری از 
ظرفیت ها به کار می گیرند و به عبارت بهتر، 
باید گفت کارکنان فــولاد مبارکه به اهداف 
کان شــرکت ایمان دارند و برای تحقق آن 
از هیچ کوششی مضایقه نمی کنند. به همین 

دلیل است که علی رغم محدودیت های آب 
و برق و گاز در فصول مختلف، شــاهد تحقق 
اهداف و خلق رکوردهــا و ارزش های جدید 
در شــرکت هســتیم. ازاین رو بایــد اذعان 
داشت خلق ارزش واقعی به درستی در فرایند 
عملکرد فولاد مبارکه حاصل شــده و نه فقط 
در خروجی نهایی شــرکت. ایــن فرهنگ 
باارزش سازمانی امروز در درون فولاد مبارکه 

نهادینه شده است.

اهواز –محمد مجدم  رئیس شورای اطاع رسانی 
دولت در حکمی مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسامی 
خوزستان را به عنوان دبیر شورای اطاع رسانی استان 
خوزستان منصوب کرد.به گزارش خبرنگار خریدار به 
نقل از روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسامی 
خوزســتان،دکتر ســپهر خلجی در حکمی حجت 
الاسام والمســلمین رضا کاه کج را به عنوان »دبیر 

شورای اطاع رسانی استان خوزستان« منصوب کرد.
در این حکم آمده است:به اســتناد ماده )7( آیین نامه 
چگونگی تشکیل شورای اطاع رسانی دولت موضوع 
تصویب نامــه شــماره 151478/ت60364 ه مورخ 
1401/8/22 هیئت وزیران به موجب این حکم به عنوان 
»دبیر شورای اطاع رسانی استان خوزستان« منصوب 
می شــوید.فعال کردن ظرفیت این شورا به عنوان ستاد 
سیاستگذاری، برنامه ریزی، انسجام بخشی و رصد حوزه 

اطاع رسانی اســتان، عاوه بر هماهنگی و هم افزایی 
هم دلانه و مسئولانه اعضای محترم، نتیجه پیگیری و 
اهتمام دبیرخانه شــورا خواهد بود.انتظار است شورای 
اطاع رسانی استان با برگزاری منظم جلسات و مصوبات، 
منجر به تحول در حوزه اقناع افــکار عمومی و اطاع 

رسانی هنرمندانه در سطح استان شود.

اصفهان-مریم مومنی وزیر آبیاری کشور سریانکا 
در طی ســفر به ایران ضمن مذاکره با مدیــران وزارت 
نیرو از تاسیســات پایش و کنترل شــبکه توزیع آب به 
منظور اســتفاده از تجربیات و نوآوری به عمل آمده در 
ایران و به ویژه آبفای استان اصفهان، بازدید کرد. در این 
دیدار مدیرعامل آبفای اســتان اصفهان ضمن عرض 
خیرمقدم، با اشاره به بومی ســازی تجهیزات به ویژه 
در بخش نرم افزاری گفت: مدیریت تامین و توزیع آب 
شرب بیش از 4 میلیون نفر در استان به عهده شرکت 
آبفا است که با توجه به شــرایط خشکسالی و کمبود 
ذخایر آبی در سالیان اخیر، مدیریت هوشمندانه و پایش 
انتقال و توزیع آب و کنترل پارامترهای کمی و کیفی در 
راســتای توزیع عادلانه آب حائز اهمیت بوده که سعی 
شده با استفاده از دانش روز و استفاده از تجهیزات بومی در 
بخش های نرم افزار و سخت افزاری این مهم را به صورت 

برخط و به صورت کامل عملیاتی کند.حسین اکبریان با 
تاکید بر مدیریت دانش خاطر نشان ساخت: صنعت آب 
و فاضاب و از جمله آب و فاضاب استان آمادگی انتقال 
تجربیات به دست آمده را به سایر کشورها داشته و از ارتباط 
با سایر کشورها در چارچوب سیاستهای کان وزارت نیرو 

ودر راستای انتقال تجربیات استقبال می کنیم.

خوزستان اصفهان
از سوی رئیس شورای اطلاع رسانی دولت صورت گرفت؛

انتصاب مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی
 به عنوان دبیر شورای اطلاع رسانی خوزستان

با حضور مدیر عامل آبفای اصفهان انجام شد؛
بازدید وزیر آبیاری سریلانکا از تاسیسات پایش و مونیتورینگ 

تاسیسات آب استان اصفهان

با تحقق اهداف و رشد تولید انجام شد؛

کارنامه قبولی فولاد مبارکه در پایان خرداد 1402
وندان  موفقیت شرکت نفت و گاز ار

در تمدید گواهینامه سیستم
)IMS(مدیریت یکپارچه 

اهواز – محمد مجدم   با برگزاری نشســت جمع بنــدی آخرین دوره از 
ممیزی های خارجی در مناطق ستادی و عملیاتی شرکت نفت و گاز اروندان، 
فرآیند تمدید گواهینامه استانداردهای سیستم مدیریت یکپارچه به پایان 
 ISO رسیده و سیســتم مدیریت یکپارچه مشتمل بر اســتانداردهای
ISO ،9001:2015 14001:2015 و ISO 45001:2018 در شرکت نفت 

و گاز اروندان برای یکسال دیگر مورد تایید قرار گرفت.
در این نشســت مدیرعامل شــرکت نفت و گاز اروندان با اشاره به اهداف 
صنعت نفت در حوزه افزایــش تولید از میادین مشــترک غرب کارون، 
بیان داشــت: دســتیابی به اهداف عالیه شرکت مســتلزم یک برنامه 
منسجم، توجه به اســتانداردها، افزایش کیفیت فرآیندها و نگاه مبتنی 
بر بهبود مســتمر در تمامی حوزه های عملیاتی، ایمنی، محیط  زیستی، 
منابع انســانی و… اســت، که این ماموریت های خطیر ضرورت رعایت 

استانداردهای مهمی از جمله IMS را در سازمان دو چندان می کند.
وی ادامه داد: این مهم بی شــک تاثیر به سزایی در ارتقای جایگاه شرکت 
در تراز ملی و بین المللی خواهد گذاشت و شــرکت نفت و گاز اروندان با 
راهبــری مهمترین میادین نفتی کشــور نقش برجســته ای در تامین 
اهداف صنعت نفت دارد که تحقق همه آنها مستلزم نیروی انسانی جوان 
و متخصص از یک سو و سازمانی پیشــرو مبتنی بر رعایت استانداردها، 

سیستم ها و روشهای نظام مند و نوین مدیریتی از دیگر سو می باشد.
عذاری اهوازی افزود: لازم اســت به جد مســئله آمــوزش الزامات و مبانی 
استانداردهای IMS برای کلیه مدیران و روسا در جهت رعایت آنها بمنظور 

حرکت درست سازمان بر روی یک ریل قانونمند در اسرع وقت پیگیری شود.
وی در پایان به این مسئله که پرسنل در این مسیر با پشتکار، ایمان و نگاه به یک 

افق روشن برای تعالی شرکت و وزارت نفت قدم بردارند توصیه و تاکید کرد.

فرمانده انتظامی استان خبرداد: 
وش  دستگیری ۳۷ معتاد متجاهر و خرده فر

مواد مخدر در ایلام 

ایلام - حسن بیگی    فرمانده انتظامی ایام از دستگیری 37 معتاد متجاهر 
و خرده فروش مواد مخدر در ایام طی 48 ساعت گذشته خبر داد.

سردار جمال سلمانی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: با توجه به ظرفیت 
کم فضای سبز اســتان و حضور گســترده احاد مردم از فضای پارک ها 
و بوستان ها، در راستای افزایش امنیت، آســایش و آرامش شهروندان و 
مطالبات مردمی با هدف نا امن کردن محیط برای سارقان، خرده فروشان 
مواد مخدر و مخان نظم و امنیت عمومی و جمع آوری معتادان متجاهر این 

طرح با رویکرد امنیت محله محور در سطح استان به مرحله اجراء درآمد.
وی اضافه کرد: این طرح در 48 ســاعت گذشــته در ســطح پارک ها و 

بوستان ها و تفرج گاه های استان و بام ایام به مرحله اجرا درآمد.
این مقام انتظامی با اشاره به اینکه معتادان متجاهر باعث سلب وآسایش 
وآرامش مردم درسطح جامعه می شوندواکثر سرقت های خرد نیز توسط 
آنان صورت می گیرد، تصریح کرد: در اجرای این طرح 2 روزه تاکنون 37 

معتاد متجاهر وخرده فروش جمع آوری و دستگر شده اند.
وی درادامــه با بیان اینکه یکــی از مطالبات به حق شــهر وندان ایامی 
پاکسازی بام ایام است، گفت: منطقه تفریحی بام ایام به علت مشکات 
زیر ساختی وکم عرض بودن جاده همواره مشکاتی برای شهروندان به 
همراه داشته که پلیس ضمن استقرار واحدهای گشتی 24 ساعته تعداد 

90 دستگاه وسائط نقلیه متخلف وهنجار شکن را توقیف کرده است.
سردار سلمانی با اشــاره به اعمال قانون 230و ســائط نقلیه متخلف در 
استان، تصریح کرد: دستگیری 90 نفر اعم از سارق، مالخر، معتاد متجاهر، 

خرده فروش، افراد شرور وسابقه دار از دیگر نتایج اجرای این طرح است.
فرمانده انتظامی استان ایام در پایان ضمن تشکر از همکاری، همراهی 
و مشارکت آحاد مردم در جهت ارتقاء امنیت اجتماعی در سطح استان بر 
استمرار طرح های ارتقاء امنیت اجتماعی در راستای فراهم نمودن بیش 

از پیش آرامش برای شهروند تاکیدکرد.

راه اندازی خوابگاه متاهلین در دانشگاه علوم 
پزشکی مازندران

ساری-امیری فر  در راستای تشویق به ازدواج، خوابگاه متاهلین در 
دانشگاه علوم پزشکی مازندران راه اندازی می شود.

حجت الاسام سید حسین حسینی مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم 
رهبری در دانشگاه علوم پزشــکی مازندران در مراسم ازدواج دانشجویی 
دانشگاه علوم پزشکی مازندران با اشــاره به برگزاری این جشن مبارک 
پس از وقفه 2 ساله، گفت: ما در صدد هســتین تا با پیگیری از مسئولان 
دانشــگاه، خوابگاه متاهلین را در راستای تشــویق به ازدواج در دانشگاه 
راه اندازی کنیم.او با قدردانی از تمام مســئولان و ســازمان هایی که در 
برگزاری این مراســم با دفتر نمایندگی مقام معظم رهبری مشــارکت 
کردند، افزود: زوجین حاضر، 5 اصل را بایــد در زندگی رعایت کنید که 
نخســت احترام به خود خانه یا همان محل زندگی تان اســت که محل 
آرامش اســت و آن را محل عبادت قرار دهید.حجت الاســام حسینی 
گفت: اصل دوم، اصل حرمت زوجیت اســت و قرآن به جان پدر و مادر ها 
قســم می خورد که نشــان از حرمت این جایگاه دارد.او افزود: اصل سوم 
اصل معنویت و باور اثرگذاری امور معنــوی در کنار امور مادی در زندگی 
ما است؛ اســتغفار، نماز، خیرخواهی ما در قبال دیگران، پرهیز از ظلم و 
اموری از این دست، امور معنوی اســت که در زندگی باید جریان داشته 
باشد.حجت الاسام حسینی گفت: اصل چهارم، طهارت در کسب است و 

تاش کنید تا سفره خانه شما، پاک باشد.
او افزود: اصل پنجم، اصل تفاهم است که بســیار مهم است؛ نباید تصور 
کنیم حتما بایــد در تمامی امور باید تفاهم داشــته باشــیم و هر چه ما 

می گوییم باید طرف مقابل بپذیرد

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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خوزستان
رئیس دادگستری خوزستان خبرداد:

ونیکی ونده ها به صورت   الکتر رسیدگی به پر
اهواز –محمد مجدم  رئیس کل دادگســتری خوزستان گفت: تاش داریم 
بخش قابل توجهی از پرونده هایی که وارد می شــود با استفاده از سامانه و بدون 

استفاده از کاغذ تمام فرآیند رسیدگی اش بصورت الکترونیکی انجام شود.
علی دهقانی در نشست خبری به مناسبت هفته قوه قضائیه اظهار کرد: هفته قوه 
قضائیه با شعار » برای مردم در راه عدالت« آغاز خواهد شد و متناسبت با این شعار، 
برنامه هایی متناسب با هرروز در سراسر استان اجرایی خواهد شد که خوزستان 

نیز در همین راستا برنامه های متنوعی اجرا خواهد کرد.
وی در خصوص روزشــمار هفته قوه قضائیه بیان کرد: روز اول » ســیره شهدا و 
عدالت قضائی«، روز دوم » عدلیه در مسیر حرکت جهادی و تحول و تعالی«، روز 
سوم » قوه قضاییه هوشمند و گسترش عدل و ترویج صلح و سازش«، روز چهارم 
» مبارزه با فساد و صیانت از حقوق عامه«، روز پنجم »حمایت از سرمایه گذاران 
،تولید دانش بنیان و مهار تورم«، روز ششم » همدلی قوا و خدمت به مردم« و روز 

هفتم » ولایت مداری و صیانت از ارزش های اسامی« نامگذاری شده است.
رئیس دادگستری خوزستان رســانه را حلقه ارتباط بین جامعه، مردم و سازمان 
ها اعام کرد و گفت: رسانه ها زمینه مطالبه در ســازمان ها را فراهم می کنند و 
سازمان هایی که پاسخو نیستند، خودشان را در مقابل مردم و جامعه می بینند؛ 
رسانه ها در راستای کاهش ورودی پرونده ها از طریق پیشگیری و از جهت القای 

الگوی رفتاری اجتماعی برای بالابردن ســطح آگاهی های جامعه ، ترویج ارزش 
های اسامی، ترویج فرهنگ احترام به قانون، حقوق جامعه، حقوق مردم ، کنترل 
اجتماعی، مشارکت مدنی، فرهنگ صلح و ســازش و امنیت جامعه بسیار موثر 

هستند .
دهقانی عنوان کرد: قوه قضائیه برای دادگستری های سراسر کشور، سازمان های 

تابعه، متناسب با اقتضائات منابع انســانی، منابع مالی و شرایط خاص هر استان 
یک برنامه عملیاتی برای ســال 1402 تدوین کرده است که در این برنامه ریزی 

14 هدف و 39 برنامه پیش بینی شده است.
کنترل کاهش وقوع جرائم، دعاوی و آسیب های اجتماعی

وی هدف اول را کنترل کاهش وقوع جرائم، دعاوی و آسیب های اجتماعی خواند 
و اظهار کرد: در این هدف به دنبال آن هســتیم تا ورودی به دستگاه های قضائی 
را از طریق اقدامات پیشگیرانه، تدابیر غیرکیفری و با استفاده از همه ظرفیت ها 

کاهش دهیم.
رئیس دادگســتری خوزســتان ادامه داد: در حوزه اراضی ملی ،دولتی و تغییر 
کاربری ها با اقدامات پیشــگیرانه و با اســتفاده از ظرفیت نهادهایی که متولی 
هستند قصد داریم از تصرفات غیرقانونی و تغییر کاربری جلوگیری بعمل آوریم 
و روابط حقوقی اشــخاص در حوزه معامات، اماک، خودرو و ســایر معامات 

اشخاص با نظارت در حوزه بنگاه ها و از طریق نهادهای مختلف ساماندهی کنیم.
دهقانی با اشــاره به شناســایی کانون های زمینه ســاز افزایش ورودی پرونده 
به دســتگاه قضایی عنوان کرد: در تاش هســتیم از این طریق، در پیشگیری از 
جرائم و دعاوی خاص، پیشگیری از جرائم سایبری، حوزه خشونت، آسیب های 

اجتماعی و دیگر حوزه ها کاهش ورودی پرونده ها را داشته باشیم.

ســنندج –فاطمه ملایی معاون امور عمرانی استاندار کردستان 
گفت : دســترس پذیری افراد دارای معلولیت به امکانات همانند سایر 

افراد جامعه یک مطالبه عمومی است و باید با جدیت دنبال شود.
 کیومرث حبیبی  در جلسه کمیته مناسب ســازی استان کردستان 
در ســنندج اظهار کرد: در زمینه دســترس پذیری جامعه معلولان و 
کم توانان اقدامات مناسبی در استان انجام و رضایتمندی بیشتری در 

میان این قشر حاصل شده است.
 وی افزود: سنندج ویترین عمرانی استان است بنابراین انجام اقدامات 
مختلف ازجمله مناسب سازی در سنندج، سایر شهرها را هم ترغیب به 

انجام این اقدامات خواهد کرد.
معاون امور عمرانی اســتاندار کردســتان ادامه داد: در حال حاضر در 
ساختمان ســازی ها تاش می شــود مواردی از جمله آسانسور، رمپ 
معلولان و سرویس های بهداشتی رعایت شــود، اما امکان اینکه تمام 
ساختمان های موجود ایمن سازی و مناسب سازی شود وجود ندارد و 

مشکات اعتباری مانع می شود.
وی یادآور شــد: بحث هایی در رابطه با هســته مرکزی شهر ســنندج و برخی از 
خیابان های اطراف وجود دارد که شــهرداری در تاش اســت بــا تغییر کاربری 
تعدادی از ســاختمان ها پارکینگ احداث کند.حبیبی به بحث آپارتمان سازی 
مناسب معلولان اشاره کرد و افزود: تاش نظام مهندسی ما نیز در این زمینه است 

و تاش می کنیم اشــتباهات برنامه ریزانه را در این دوره کم کنیم. مناسب سازی 
ادارات در اولویت باشد .مدیرکل بهزیستی کردستان نیز در این جلسه اظهار کرد: 
مناسب سازی یکی از موضوعات مهم و مطالبه به حق افراد دارای معلولیت است 
و در قانون جامع حقوق معلولان، تکالیف همه دستگاههای دولتی و خصوصی در 

این زمینه به صراحت و شفافیت بیان شده است.
حسین رسولی افزود: کردستان در زمینه دســترس پذیری ادارات برای جامعه 

معلولان جزو استان های آخر کشور است.
وی ادامه داد: بحث مناســب ســازی فقط برای افراد دارای معلولیت 
نیست سایر افراد همانند سالمندان، کودکان و زنان باردار نیز نیازمند 

این مهم هستند که این دسترس پذیری برای آنان حاصل شود.
مدیرکل بهزیستی کردستان ادامه داد: شهرداران بیشترین وظیفه را 
در این زمینه بر عهده دارند و با وجود اینکه اقدامات خوبی در ســطح 
استان انجام شده است اما هنوز هم با نقطه مطلوب فاصله داریم و باید 

جدی تر به این موضوع پرداخته شود.
مشاور استاندار کردستان در امور معلولان نیز در این جلسه اظهار کرد: 
در بحث مناسب سازی هرچند استفاده مستقیم برای معلولان است اما 
قسمت عمده ای از آن به مردم بر می گردد و ما می توانیم با اقدامات مهم 

در این زمینه رضایتمندی مردم را نیز بدست بیاوریم.
نصرالله ابراهیمی افــزود: در موضوع مناسب ســازی تمرکز ما فقط بر 
روی مرکز استان باشد، چرا که سایر شهرستان ها نیز با مشکات جدی 
مواجه هســتند و باید اقدامات مناســب در این مناطق هم انجام شود. وی یادآور 
شد: بخش عمده ای از زندگی ما در محل مسکونی است اما بسیاری از آپارتمان ها 
مناسب سازی نشده و همین امر معلولان بویژه معلولان جسمی و ضایعات نخاعی 
را در رابطه با مسکن با مشکل مواجه کرده است لذا انتظار می رود، موضوع مناسب 

سازی آپارتمان ها مورد توجه قرار گیرد.

معاون امور عمرانی استاندار کردستان:

دسترسی افراد معلول به امکانات ، مطالبه عمومی است

کردستان



بانک مرکزی اعلام کرد
وز مشمول  خریدهای کارتی از  امر

 کارمزد می شوند
بانک مرکزی در راستای کارآمدتر شدن شبکه پرداخت الکترونیکی و 
ارتقای سطح خدمات به کاربران، اصلاحاتی را در نظام کارمزد تراکنش  
خرید این شــبکه اعمال و شــیوه نامه جدید را ابلاغ کرده است. بر این 
اســاس از  امروز )چهارم تیرماه ۱۴۰۲( به شــکل گام بــه گام و برای 

پذیرندگان منتخب فاز اول اجرایی خواهد شد.
بر اســاس این بخشــنامه که با هدف برقــراری تعادل و تــوازن میان 
خدمات دریافت شــده و هزینه های ارائه ســرویس و تضمین پایداری 
زیرســاخت های شــبکه پرداخت الکترونیکی تنظیم شــده اســت. 
دارندگان دســتگاه های کارتخــوان )پذیرندگان( بخشــی از کارمزد 

تراکنش های خرید را پرداخت می کنند.
در نظام جدید کارمزدی، پذیرندگان برای تراکنش های کمتر از شش 
میلیون ریال، مبلغ ثابت ۱۲۰۰ ریال و برای تراکنش های بالاتر، ۰.۰۲ 
درصد مبلغ خرید را تا ســقف حداکثر ۴۰ هزار ریــال به عنوان کارمزد 
پرداخت مــی کنند.گفتنی اســت؛ علیرغم تقبل پرداخت قســمتی 
از کارمزد شــبکه پرداخت توســط پذیرندگان، همچنین بخش عمده 
این کارمزدها توسط شــبکه بانکی تامین خواهد شد.شایان ذکر است؛ 
مطابق جدول زمانی اجرای این بخشــنامه، به جــز صنوفی همچون 
نانوائی ها، ســوپر مارکت ها، جایگاه های ســوخت گیری، واحدهای 
درمانی و ...، نظام جدید کارمزد برای مابقی پذیرندگان از چهارم تیر ماه 
اجرایی می گردد.زمان اجرای کارمزد برای اصناف مســتثنی شده در 

گام نخست هم، متعاقبا اعلام خواهد شد.

نانوایی هــا، ســوپرمارکت ها و فروشــگاه های محصــولات غذایی و 
خواروبار فروشــی، داروخانه ها، بیمارســتان ها و خدمــات درمانی، 
جایگاه های سوخت اتوماتیک و فروشــندگان سوخت، فروشگاه های 
تجهیزات ساخت کاردســتی و صنایع دستی هنری، حمل و نقل درون 
و حومه شهر، تاکســیرانی و کرایه اتومبیل، مدارس ابتدایی، راهنمایی 
و دبیرســتان، روزنامه فروشــی ها و دکه های روزنامــه، دفتر خدمات 
مخابراتی محلی و راه دور، انجمن هــا و اتحادیه های مدنی، اجتماعی و 
موسسات خیریه، فروشگاه محصولات رسانه ای، کتاب، روزنامه، فیلم، 
موســیقی، عوارض راه، پارکینگ، پارکومتر و گاراژ و وجوه دولتی، قوه 
قضاییه و شــرکت های خدماتی )آب، برق، گاز( جزو صنوف مستثنی 

شده در گام نخست به شمار می روند.

پیش بینی اعطای 4000 میلیارد تومان تسهیلات 
قرض الحسنه به جامعه ایثارگری در سال 1402

مدیرعامل صندوق قرض الحسنه شــاهد پیش بینی کرد این صندوق 
در ســال ۱۴۰۲ بتواند حدود ۴ هزار میلیارد تومان تسهیلات به جامعه 

ایثارگری پرداخت خواهد کند.
به گزارش روابط عمومی به نقل از ایثار، دکتر اسلام کریمی مدیرعامل 
و عضو هیدت مدیره در حاشــیه اجلاس سراسری مدیران بنیاد شهید 
و امور ایثارگران با اشاره به خدمات صندوق قرض الحسنه شاهد، گفت: 
تا پایان شــهریورماه برای جابجایی مســکن جامعه ایثارگری و تأمین 
ودیعه و اجاره مســکن دو تفاهم نامه امضا شــده بــرای اینکه بتوانیم 
خدمات بیشــتری به جامعه ایثارگری در این حوزه ارائه دهیم. تأکید 
صندوق قرض الحســنه شــاهد خدمتگزاری بدون منت و با کرامت به 
جامعه ایثارگری است و در این حوزه دوره های آموزشی مختلفی برای 
کارکنان صندوق برگزار شده اســت.وی افزود: در سال جاری بیش از 
۸۰۰ میلیارد تومان تســهیلات قرض الحســنه به جامعــه ایثارگری 
پرداخت شده است که تداوم پیدا می کند و پیش بینی برای سال ۱۴۰۲ 
اعطای حدود ۴ هزار میلیارد تومان تسهیلات به جامعه ایثارگری است 
ضمن اینکــه تفاهم نامه هایی با بانک ها و بانک های قرض الحســنه در 
جهت ارائه خدمات بیشتر منعقد می شود. کریمی در رابطه با برگزاری 
اجلاس سراســری مدیران کل بنیاد شــهید و امــور ایثارگران، گفت: 
نکات خیلی خوبی در این اجلاس مطرح شد که از برگزارکنندگان این 
اجلاس سپاســگزاریم. اصل موضوع برای ما تحول در مسیری است که 
در صندوق قرض الحسنه شاهد در خدمت رسانی و خدمتگزاری داریم 
و باید به ســمتی برویم که مدل خاصی از خدمتگــزاری ارائه دهیم و 
خوشــبختانه رضایت مندی از این خدمات مطابق بررسی ها بالا است 
که تلاش می کنیم افزایش یابد تا تسهیلات در کمترین زمان و کارمزد 
به جامعه ایثارگری اعطا شــود.مدیرعامل صندوق قرض الحسنه شاهد 
گفت: صندوق قرض الحســنه شــاهد یکی از بزرگترین صندوق تک 
شعبه ای کشور اســت و با وجود اینکه تک شعبه ای اســت در سراسر 
کشــور حضور دارد و با توجه به سن والدین شــهدا و همسران شهدا و 
جامعه ایثارگری که کهولت ســن دارند این امکان فراهم شده است که 

خدمات در نزدیک ترین محل به جامعه ایثارگری ارائه شود.

در اختتامیه همایش تلاش با برکت و با حضور رئیس کل بانک مرکزی 
انجام شد

اعطای لوح، نشان عالی و تندیس ویژه بنیاد 
برکت به بانک صادرات ایران

همزمان بــا برگزاری اختتامیه نخســتین همایش »تــلاش با برکت«، 
لوح، نشــان عالی و تندیس ویژه  این همایش با حضــور رئیس کل بانک 
مرکزی، سرپرست ستاد اجرایی فرمان حضرت امام  خمینی )ره( به بانک 
صادرات ایران اعطا شــد.به گزارش روابط عمومی بانــک مرکزی ایران، 
نخســتین همایش »تلاش با برکت« توســط بنیاد برکت ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام خمینی )ره( در  ســومین روز از برگزاری  نمایشگاه 
تولیدات و دســتاوردهای کارآفرینان حمایت شده توســط این بنیاد، با 
برگزاری مراســم ویژه اختتامیه به پایان رســید و از بانک صادرات ایران 
به پاس »حمایت از به ثمر رســیدن برنامه های مرتبط با ایجاد اشــتغال 
از طریق طرح های اشتغال زایی بنیاد برکت و فراهم کردن فضای ترویج 
امید و ایمان در جامعه« با اعطای لوح، نشــان عالــی و تندیس ویژه این 
همایش تجلیل و قدردانی شد و همزمان تفاهم نامه همکاری سال ۱۴۰۲ 
بانک صادرات ایران در جمع ســایر بانک های فعال در این حوزه با بنیاد 
برکت برای حمایت از کارآفرینان و کســب و کارهای خرد به امضا رسید. 
در حاشــیه این مراســم که با حضور محمد رضا فرزین رئیس کل بانک 
مرکزی، عارف نوروزی سرپرست ســتاد اجرایی فرمان امام )ره(، محمد 
ترکمانه مدیرعامل بنیادبرکت، محسن کوشــش تبار معاون هماهنگی 
اموراقتصادی و توســعه منطقه ای وزارت کشور و مدیران عامل ۱۰ بانک 
و صندوق اعتباری و جمعــی از مدیران و فعالان حوزه کســب و کار در 
محل نمایشگاه دائمی ستاد اجرایی فرمان امام برگزار شد، جایگاه بانک 
صادرات ایران در این نمایشــگاه و کارآفرینان مورد حمایت بانک، مورد 
بازدید و اســتقبال رئیس کل بانک مرکزی، سرپرســت  ســتاد اجرایی 

فرمان امام )ره( و سایر بازدیدکنندگان قرار گرفت.

با حکم علی اکبر محرابیان
و  معاون برنامه ریزی و اقتصادی وزارت نیر

منصوب شد
وزیر نیرو با صــدور حکمــی، »یزدان رضایــی« را به عنــوان معاون 

برنامه ریزی و اقتصادی منصوب کرد.
بــه گــزارش وزارت نیرو، وزیــر نیرو در حکــم انتصاب بــرای یزدان 
رضایی تأکید کرده اســت: انتظار می رود در ســایه تعامل و همکاری با 
وزارتخانه ها، نهادها، ســازمان ها و همه واحدها و شــرکت های تابعه و 
وابسته وزارت نیرو با رعایت اصول »عدالت محوری«، »روحیه انقلابی و 
جهادی«، »مردم داری« و »فساد ستیزی« در انجام وظایف محوله در 
جهت تحقق شــعار »دولت مردمی و ایران قوی« اهتمام ویژه به عمل 

آید.
محرابیان در ادامه حکم انتصاب تأکید کرده است: امید است با اتکال به 
خداوند منان و با استعانت از حضرت ولی عصر )عج( و سرلوحه قراردادن 
فرامین رهبر معظم انقــلاب )مدظله العالی( در امر خدمت رســانی به 

مردم شریف ایران، قرین توفیق حضرت حق تعالی شوید.
پیش ازاین، »محسن بختیار« عهده دار ســمت معاونت برنامه ریزی و 
اقتصادی وزارت نیرو بود که به تازگی به عنوان سفیر جمهوری اسلامی 

ایران در کشور چین منصوب شده است.
یزدان رضایی نیــز پیش ازاین مدیرکل دفتــر برنامه ریزی راهبردی و 

تلفیقی وزارت نیرو بود.

رییس مرکز بین المللی مدیریت جامع حوزه های آبخیز اعلام کرد
۴ و ۵ تیر، برگزاری کارگاه آموزشی برای 

حکمرانی متعالی سرزمین
 رییس مرکــز بین المللی مدیریت جامــع حوزه های آبخیــز و منابع 
زیستی در مناطق خشک و نیمه خشــک از برگزاری کارگاه آموزشی و 
نشست هم افزایی برای حکمرانی متعالی سرزمین در روزهای چهارم و 

پنجم تیر امسال خبر داد.
به گــزارش وزارت جهاد کشــاورزی، »حمید نوری« افــزود: کارگاه 
آموزشی و نشست علمی هم افزایی برای حکمرانی متعالی سرزمین در 
روز چهارم تیر با عنوان و محوریت سامانه های عرفی، مشارکت آگاهانه 
و کســب و کار جوامع محلی ویژه مدیران کل دفاتر امور روســتایی و 
شوراهای اســتانداری های سراسر کشــور و در روز پنجم تیر با عنوان 
مدیریت جامع حوزه هــای آبخیز، حکمرانی منابع طبیعی و توســعه 
پایدار ویژه معاونان هماهنگی امور عمرانی استانداری ها و مدیران کل 

بحران استان های سراسر کشور برگزار می شود.
وی، هدف از برگزاری این کارگاه و نشست را هم افزایی علمی، مفهومی 
و کارکــردی وزارتخانه های جهاد کشــاورزی و کشــور در چارچوب 
تفاهم نامه ای با ستاد بحران و در راستای دســتیابی به ایجاد مشارکت 
آگاهانه و مسوولانه همه دست اندرکاران و ذی نفعان و ذی رابطان کشور 

برای مدیریت یکپارچه و جامع حوزه های آبخیز عنوان کرد.
این مسوول اظهار داشــت: یکی از محورهای مورد تاکید سازمان منابع 
طبیعی و آبخیزداری کشــور، تحقق فراگیری و کیفیت آموزش است و 
این موضوعات نیز همواره مورد تاکید یونســکو به عنوان یک سازمان 

فرهنگی آموزشی است.

نوری، همســویی مدیران و تصمیم گیران کشــور بــا ادبیات مدیریت 
مشــارکتی و جامع نگر حوزه های آبخیز در چارچوب حکمرانی متعالی 
ســرزمین، هم اندیشــی و بحث و تبادل نظر برای جلوگیری از تخریب 
منابع طبیعی، حفاظت از عرصه  حوزه های آبخیز برای مدیریت پایدار 
سرزمین، منابع آب، مدیرت بحران ها و مخاطرات محیطی مانند سیل، 
خشکسالی و ریزگردها را از جمله سیاست های این مرکز بین المللی در 

راستای اهداف سازمان منابع طبیعی کشور برشمرد.
وی افزود: بخش های مختلف وزارت جهاد کشــاورزی به ویژه مدیریت 
بحران وزارتخانه، مدیریت بحران وزارت نیرو، وزارت کشــور و قرارگاه 
جهادی بــرای برگزاری این نشســت علمــی و هم افزایی مشــارکت 

کرده اند.

مرکز آمار ایران

 شاخص قیمت مصرف کننده خانوارهای کشور
 ۲ درصد افزایش یافت

درخرداد ماه ۱۴۰۲ شاخص قیمت مصرف کننده خانوارهای کشوربه 
عدد ۱۸۹.۳ رسیده اســت که نســبت به ماه قبل، ۲.۰ درصد افزایش 

داشته است.
 در خرداد ماه ۱۴۰۲، شــاخص قیمت مصرف کننده خانوارهای کشور 
به عدد ۱۸۹.۳ رسیده است که نســبت به ماه قبل، ۲.۰ درصد افزایش، 
نسبت به ماه مشابه ســال قبل، ۴۲.۶ درصد افزایش و در دوازده ماهه 
منتهی به ماه جاری نســبت به دوره مشــابه ســال قبل، ۴۸.۵ درصد 

افزایش داشته است.

تورم نقطه به نقطه خانوارهای کشور
منظور از تورم نقطه به نقطه، درصد تغییر عدد شاخص قیمت نسبت به 
ماه مشابه سال قبل می باشــد. در خردادماه ۱۴۰۲ تورم نقطه به نقطه 
خانوارهای کشور، ۴۲.۶ درصد بوده اســت؛ یعنی خانوارهای کشور به 
طور میانگین، ۴۲.۶ درصد بیشــتر از خرداد ماه ۱۴۰۱ برای خرید یک 
»مجموعه کالاها و خدمات یکســان« هزینه کرده انــد. تورم نقطه به 
نقطه خرداد ماه ۱۴۰۲ در مقایسه با ماه قبل، ۱۲.۰ واحد درصد کاهش 

یافته است.

نرخ تورم سالانه خانوارهای کشور
منظور از نرخ تورم ســالانه، درصد تغییر میانگین اعداد شاخص قیمت 
در یک ســال منتهی به ماه جاری، نســبت به دوره مشــابه قبل از آن 
می باشد. در خرداد ماه ۱۴۰۲، نرخ تورم سالانه برای خانوارهای کشور 
به ۴۸, ۵ درصد رسیده که نسبت به همین اطلاع در ماه قبل، ۰. ۶ واحد 

درصد کاهش یافته است.

درصد تغییرات شاخص قیمت در دهک های هزینه ای کل 
کشور در خرداد ماه 1402

نرخ تورم ســالانه کشــور در خرداد ماه ۱۴۰۲، برابر ۴۷, ۶ درصد است 
که دامنه تغییرات آن برای دهک های مختلف هزینه ای از ۴۶.۰ درصد 
برای دهک دهم تا ۵۳.۴ درصد برای دهک اول اســت. بر این اســاس 
فاصله تورمی دهک ها در این ماه به ۷.۴ واحد درصد رسید که نسبت به 

ماه قبل )۷.۵ واحد درصد( ۰.۱ واحد درصد کاهش داشته است.
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بررسی عملکرد 2 ساله دولت و بانک مرکزی

جزئیات اقدامات دولت برای تثبیت بازار ارز

خریدار   تثبیــت بازار ارز به عنــوان مهمترین 
عامل ثبات اقتصادی در دولت ســیزدهم همواره 
مورد تاکید دولت و بانک مرکزی بــوده و در این 

راستا تاکنون ۱۶ سیاست اجرایی شده است.
نــرخ ارز در اقتصــاد مــا عامل اصلــی بی ثباتی 
اقتصاد است و این نوســان به سایر بازارها علامت 
می دهد و موجب بی ثباتی آنها می شــود. یکی از 
محورهای مــورد تایید دولت ســیزدهم و بانک 
مرکزی سیاســت  تثبیت اقتصادی، ثبات بخشی 

و پیش بینی پذیر کردن بازار ارز است.
دولت ســیزدهم و در راس آن بانک مرکزی در دو 
سال گذشــته اقدامات و سیاســت های مختلفی 
در این راســتا پیش بینی و اجرایی کرده اســت. 
بانک مرکزی برای مدیریت بــازار ارز در مجموع 
۱۶ سیاســت اتخاذ کرده اســت که از جمله آنها 
می توان به تامین ارز کالاهای وارداتی، راه اندازی 
مرکز مبادله، مداخله حاشــیه ای در بــازار ارز و 
طلا، کاهش زمــان بازگشــت ارز صادراتی، ارائه 
ارز مســافرتی به مســافران در فرودگاه، اتصال 

پیام رسان های ملی و دیگر موارد اشاره کرد.

تامین ارز کالاهای اساسی
تامیــن کالای اساســی مهمتریــن وظیفــه 
دولت هاســت و باید شــرایطی فراهم شــود که 
مردم در حوزه تامین کالاهای اساسی و مایحتاج 
ضروری، مشکلی احساس نکنند و بانک مرکزی 
مکلف اســت ارز مورد نیاز دارو، درمان و کالاهای 
اساســی را تامین کند.در همین راستا، رئیس کل 
بانــک مرکزی با اجــرای سیاســت ارز کالاهای 
اساســی و دارو از محل ارزهای دولت تلاش کرده 
ثبات را به بازار برگردانــد و مانع افزایش هیجانی 
نرخ ها شود. بر این اســاس، بانک مرکزی پس از 
حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی که به اذعان بســیاری از 
صاحبنظران اقتصادی موجب فســاد و رانت بود، 
تامین ارز مورد نیاز برای واردات کالاهای اساسی 
را در بســتر ســامانه نیما با نرخ ۲۸ هزار و ۵۰۰ 

تومان تعیین کرد.

راه اندازی مرکز مبادله ارز و طلا
در اقــدام دیگری بانک مرکزی مرکــز مبادله ارز 
و طلا را با هدف ایجاد مرجعیت بــرای نرخ ارز از 
کانال بازار رســمی ارز، عرضه منابــع ارز حاصل 
از صــادرات شــرکت های صنایع پتروشــیمی، 
مس، معــادن، فــولاد، پالایــش نفــت، قیر و 
ســایر صادرکننــدگان در تالار حوالــه ارزی به 
واردکنندگان کالاهای غیراساسی، پاسخگویی به 
همه نیازهای واقعی ارزی سرفصل های خدماتی، 
تغییر رویکــرد نظارت بر منابــع و مصارف ارزی 
کشور از حالت نظارت پســین به نظارت پیشین، 

اصلاح دستورالعمل اجرایی فروش اسکناس ارز 
از طریق واریز به حســاب ارزی بانکی، همکاری 
بــا وزارتخانه هــای صنعت، جهاد کشــاورزی و 
بهداشت برای ســازگاری نقشــه ارزی و تجاری 
کشــور، مداخله در بازار ارز و طلا از طریق فروش 
ارز به اشــخاص و عرضه ســکه در بورس کالا را 

راه اندازی کرد.

کاهش مهلت بازگشت ارز صادراتی
 به 80 روز

یکــی از چالش های اقتصاد کشــور، بازگشــت 
ارزهــای صادراتی به چرخه اقتصاد اســت که در 
سال های گذشــته ریشه بســیاری از التهابات و 
تنش هــای ارزی به اخلال در بازگشــت ارزهای 
صادراتی و کاهش عرضه ارز در ســامانه ها مربوط 
می شــود.براین اســاس، بانک مرکزی در ادامه 
سیاســت های تثبیت بازار ارز در مصوبه ای مدت 
زمان بازگشت ارز صادرات شرکت هایی از جمله 
شرکت های پتروشــیمی، فولادی و پالایشی را از 

۱۲۵ روز به ۸۰ روز کاهش داد.
بر اساس قوانین بالا دســتی مصوب شورای عالی 
هماهنگی و اقتصــادی و قانون اصــلاح مبارزه 
با قانون قاچــاق کالا و ارز، همــه صادرکنندگان 
موظف هســتند ارز خود را به صورت حواله ارزی 
در سامانه نیما یا به شکل فروش اسکناس به بانک 

یا روش های دیگر به چرخه اقتصادی برگردانند.

تسهیل شرایط واردات طلا به کشور
بانک مرکزی بهمن ۱۴۰۱ در مصوبه ای شــرایط 
واردات طلا به کشور را تســهیل کرد. مطابق این 
مصوبه شرط الزام به گشایش اعتبار اسنادی برای 
واردات طلا حذف شــد و از آن پس واردکنندگان 
می توانند با اســتفاده از همه روش ها و ابزارهای 
پرداخت اقــدام به واردات طــلا کنند.همچنین 
محدودیت استفاده از منابع ارزی خود وارد کننده 
برای واردات طلا برداشته و استفاده از منابع ارزی 
حاصل از صــادرات خود، صــادرات دیگران و ارز 
دیگران نیز برای واردات طلا فراهم شــد.علاوه بر 
این تسهیلاتی در رابطه با ثبت اطلاعات وارده در 

سامانه تامین ارز در نظر گرفته شد.

دریافت ارز صادراتی در فرودگاه
یکی دیگر از مواردی که منجر به اخلال در بازار ارز 
شده بود، ارزهای مســافرتی بود که در سال های 
گذشــته شــاهد تخلفات مختلفی در این راستا 
بودیم که از آن جمله می توان به اجاره کارت های 
ملی از افراد اشــاره کرد. بانک مرکزی برای رفع 
این مشــکل ارائه ارز مســافرتی را منوط به ارائه 
بلیت و عبور از گیت فرودگاه کرد؛ براین اســاس 

متقاضیان واقعی ارزهای مسافرتی برای دریافت 
ارز مورد نیازشان با ارائه مدارک خود در فرودگاه 

می توانند اسکناس دریافت کنند.

ممانعت از درخواست های غیرواقعی ارز
همچنین بانــک مرکزی در اقــدام دیگری برای 
جلوگیــری از ایجاد درخواســت های غیرواقعی 
ارز برای واردات و دریافت ارز بــدون اینکه افراد 
اقدامی بــه واردات کالا کنند، مقــرر کرد معادل 
ریالی مبلغ ارز در حســاب متقاضی نزد بانک ها 
مســدود شــود تا افراد به بهانه واهی واردات ارز 
دریافت نکنند.مطابق بخشنامه مدیریت بازار ارز 
و جلوگیری از ایجاد درخواســت های غیرواقعی 
تخصیص ارز که دی ماه ســال گذشته ابلاغ شد، 
بانک ها و موسســات اعتبــاری موظفند در زمان 
ایجاد یــا تمدید گواهــی ثبت آماری بــه میزان 
تعیین شده نسبت به مسدود کردن معادل ریالی 
مبلغ ارزی در حســاب های متقاضــی به عنوان 

سپرده تخصیص ارز اقدام کنند.

اتصال پیام رسان ملی ایران و روسیه
بهمن ماه سال ۱۴۰۰ بانک مرکزی تفاهم  نامه ای 
با روسیه امضا کرد که براساس آن زمینه همکاری 
و مراودات بانک ها، تجار و بازرگانان دو کشــور به 
دور از تحریم ها فراهم شــد. برپایه آن متقاضیان 
می توانند در دو کشــور مذکور )ایران و روســیه( 
گشایش حســاب کنند و از کارت های بانکی هر 

کشور در کشور مقابل استفاده کنند.

تعامل تجاری با استفاده از ظرفیت اتحادیه 
پایاپای آسیایی

مهمترین اتفاق در ســال جاری برگزاری اجلاس 
پایاپای آســیایی در کشــور بود. اتحادیه پایاپای 
۱۹۷۰ بــا هدف کاهــش نیــاز دلار در مبادلات 
ارزی بین اعضا تشکیل شــد و هم اکنون ۹ کشور 
در ایــن اتحادیه عضو هســتند و دولــت و بانک 
مرکزی تلاش دارند برای کاهش وابستگی به دلار 
تعاملات تجاری با کشــورهای منطقه را در بستر 

اتحادیه پایاپای آسیایی انجام دهد.
مطابق ایــن گزارش، تمرکز خرید ارز اســکناس 
و رفع تعهــد صادراتی در بانک ملــی، فروش ارز 
تامین نیازهای ضروری )ســرفصل ۵۶( از طریق 
واریز به حســاب ارزی نزد بانک ها، اتخاذ رویکرد 
فعال در دیپلماســی منطقه ای در حــوزه پولی و 
ارزی، مداخله حاشیه ای در بازار ارز و طلا از طریق 
فروش ارز به اشــخاص منوط به ســپرده گذاری 
ارزی نــزد بانک ها و عرضه ســکه در بورس کالا، 
دیگر سیاســت های بانک مرکزی در کنترل بازار 

ارز و ثبات بخشی به آن بود.

توسعه تعاون

و  افتتــاح  آییــن  و  مراســم 
بهره بــرداری از دو هتل ســران 
و صوفــی در شــهر اصفهان که 
با مشــارکت و تســهیلات بانک 
توســعه تعاون راه اندازی شد با 
حضور مدیر عامل بانک توســعه 
تعــاون ، معاونیــن ،       مدیــران و 

مسوولان استانی برگزار شد.
محمدشیخ حسینی مدیر عامل 
بانک توســعه تعاون با حضور در 
اســتان اصفهان دو هتل ســران 
و صوفی در شــهر اصفهان که با 
مشارکت و تســهیلات پرداختی 
بانک توســعه تعاون بــه میزان 
۱۳۰ میلیارد ریال و با اشــتغال 
۳۰ نفر مورد بهره برداری رسیده 
بــود را افتتــاح کرد.مدیر عامل 
بانک توســعه تعاون در مراســم 
افتتاحیــه و در جمــع مدیران و 
مســئولان اســتانی گفت: یکی 
از موضوعات مــورد توجه بانک 

حمایت  تعاون  توسعه 
و پشــتیبانی از صنعت 
گردشگری اســت. و با 
توجه به پتانســیل ها و 
استان  توانمندی های 
اصفهان، بانک آمادگی 
و اهتمــام لازم را در 

راســتای حمایت از این صنعت 
فعال در سطح استان را دارد.

وی در همین راســتا بــا تاکید 
بــر اینکه بانــک توســعه تعاون 
علاقه مند به ســرمایه گذاری در 
صنعت گردشــگری است یادآور 
شد: در اســتان اصفهان با توجه 
به حجم بالای مسافر و گردشگر 
در تمام فصول سال احداث و راه 
اندازی هتل های مناسب در کلان 
شهر اصفهان می تواند در صنعت 
هتلداری و گردشــگری بســیار 
مؤثر باشــد و به عبارتــی به ازای 
هر گردشگر شغل های مستقیم 

و غیرمستقیم می توان 
ایجاد کرد کــه این امر 
نشان از جایگاه مطلوب 
و مؤثر ایــن صنعت در 
بخش اقتصاد و اشتغال 

دارد.
در ابتــدای ســفر یک 
روزه مدیر عامــل و هیات همراه 
با حضور در گلســتان شــهدای 
اصفهــان با اهدای شــاخه گل و 
گلاب و غبارروبی به مقام شــامخ 
شــهیدان خرازی و کاظمی ادای 
احتــرام شــد در ادامــه از چند 
طرح اقتصادی فعال در ســطح 
استان بازدید شــد و با مدیران و 
مســئولان و فعــالان اقتصادی 

دیدار و گفتگو کرد.
در ادامه محمد شــیخ حسینی 
مدیر عامل بانک توســعه تعاون 
با حضور در شــرکت داروسازی 
فارابــی از قســمت های مختلف 

تولید دارو و از خــط جدید تولید 
داروهــای خاص ضد ســرطان 
که به عنوان یکــی از بزرگترین 
پروژه های ملی کشــور می باشد 

بازدید به عمل آمد.
مدیر عامل بانک توســعه تعاون 
در نشســت با مدیران داروسازی 
فارابی گفت: حوزه سلامت و دارو 
در کشور از اهمیت بسیار بالایی 
برخــوردار اســت و بــا توجه به 
تحریم هــای ظالمانه این صنعت 
جزء یکی از مهمترین واحدهای 
تولید در سطح اســتان و کشور 
می باشد.شیخ حســینی تصریح 
می کند با توجه به شــعار ســال 
و فرمایش مقــام معظم رهبری 
در خصــوص مهار تورم و رشــد 
تولیــد، بانک توســعه تعاون هم 
راهبردهای مختلفی با پرداخت 
تسهیلات جهت تحقق این شعار 

سال در نظر گرفته است.

دو هتل با تسهیلات و مشارکت بانک توسعه تعاون در اصفهان افتتاح شد
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